
مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت توزیع برق شمال استان کرمان:

نصب بیش از ۱۱ هزار کنتور هوشمند در کرمان

عملیات اجرایی طرح دوبانده سازی محور رفسنجان به زرند آغاز شد

حسین علیزاده علیزاده گفت: بیش از ۱۱ هزار 
کنتور هوشمند در کرمان نصب شده است و در 
برنامه جدیدی که طراحی شده است به زودی 
برای مشترکین خانگی پر مصرف که بالای 
الگوی مصرف هستند این کنتورهای هوشمند 

نصب می شوند.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حسین 
علیزاده مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق 
شرکت توزیع برق شمال استان کرمان در 
گفتگو با "راه آرمان" در خصوص مدیریت 
هوشمند برق ادارات، واحد های صنعتی و  
کشاورزی گفت: با شروع فصل گرما و افزایش 
مصرف بار مشترکین همه ساله شاهد یک 
افزایش بار ناشی از افزایش مصرف در شبکه 

برق هستیم.
*۲۵ درصد بار مصرفی برق شمال 

استان مربوط به دستگاه های 
سرمایشی است

وی علت افزایش بار مصرفی را به مدار آمدن 
وسایل سرمایشی دانست و گفت: سیستم های 
سرمایشی در سطح شرکت توزیع شمال استان 
تقریبا ۲۵ درصد بار مصرفی کل شرکت را به 
خود اختصاص می دهند و سبب افزایش بار 

نسبت به ماه های سرد سال هستند. 
مدیر دیسپاچینگ شرکت توزیع برق شمال 
کرمان ادامه داد: کولر های آبی و گازی در پیک 
تابستان یعنی از ۱۵ خرداد تا ۱۵ شهریور در مدار 
وارد می شوند و همه روزه ازساعت  ۱۱ ظهر تا 
۱۸ بعد از ظهر و ۴ ساعت ابتدایی شب یعنی از 

زمان غروب آفتاب بیشترین فعالیت را دارند. 
علیزاده تاکید کرد: با توجه به تغییرات دمایی 

که در کشور و جهان در حال رخ دادن است 
پیک مصرفی در سال های گذشته از شب به 
روز انتقال یافته است اگر پیک مصرف در روز 
کنترل شود، در شب هم مشکلی برای شبکه 

ایجاد نمی شود. 
وی در خصوص مدیریت بار و مدیریت مصرف 
برق مشترکین صنعتی و کشاورزی گفت: با 
مشترکین کشاورزی و صنعتی، تفاهم نامه هایی 
منعقد شده است تا با شرکت توزیع همکاری 
کنند و در پیک مصرف، برق مورد نیاز خود را با 

تدابیری کاهش دهند.
 مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت 
توزیع برق شمال کرمان افزود: در گذشته روند 
کنترل و صحت سنجی مصرف بار به صورت 
فیزیکی انجام می شد که عملا کار سخت و 
پر حجمی بود، بنابراین مرکز کنترل و پایش 
هوشمند را راه اندازی کردیم که در همین راستا  
مراکزی که میزان برق مصرفی آنها بالای ۳۰ 
کیلو وات بود را به کنتورهای هوشمند مجهز 
کردیم که از راه دور کلیه مصارف این مشترکین 
به صورت لحظه ای و آنلاین مورد پایش و رصد 
قرار می گیرند و ما می توانیم این میزان مصرف 

را به صورت لحظه ای رصد و کنترل کنیم .
 علیزاده اذعان کرد: بر اساس تفاهم نامه هایی که 
منعقد شده است اطلاعات واحد مورد تحلیل در 
نرم افزاری که به اسم نرم افزار» پایش« است، 

وارد شده ومورد بررسی قرار می گیرند.
 وی تاکید کرد: پایش آنلاین  به صورت سراسری 
در کل کشور اجرایی شده است، در کل شرکت 
توانیر هم این نرم افزار به صورت مجتمع است و 
علاوه بر اینکه از تهران شرکت های توزیع مورد 
پایش هستند، از سوی وزارت خانه نیز کلیه 

شرکت های استانی مورد کنترل و پایش قرار می 
گیرند و در استان ها نی زمشترکین پر مصرف را 
که بعضا صنعتی، کشاورزی و اداری هستند از 
سوی شرکت های توزیع مورد بررسی و پایش 

قرار می دهیم.
 مدیر دیسپاچینگ شرکت توزیع شرکت برق 
ادامه داد: پایش مشترکین توسط کنتورهای 
هوشمندی که در واحد تولیدی و خدماتی نصب 
شده است، صورت می گیرد که قابلیت قطع و 

وصل از راه دور هم دارند.
  علیزاده شکل پایش را بر اساس مصوبه هیات 
وزیران بر مشترکان برق نام برد و گفت: بر اساس 
تفاهم نامه ای که در سال جاری  مابین مشترکان 
برق با شرکت توزیع  بسته شد؛ سازمانها متعهد 
شدند کاهش مصرف برق از ۳۰ درصد در 
وقت اداری  و ۶۰ درصد در وقت غیر اداری را 
اجرایی کنند، چنانچه این اقدام انجام نشده بود 
با اخطار قبلی اقدام به قطع برق این ادارت از راه 

دور کرده ایم.
 وی ادامه داد: خارج از طرح پایش ما کلید های 
قابل قطع از راه دور که توسط هوش مصنوعی 
هدایت می شوند را بر روی  فیلرهای کشاورزی 
و صنعتی نصب کرده ایم تا نسبت به وضعیت 
شبکه بتوانیم پیک تکلیفی که به استان ابلاغ 
شده است را رعایت کنیم و مشکلی برای پیک 
سراسری ایجاد نشود حتی می توانیم کلید های 
قابل قطع از راه دور خودکار را در مرکز پایش و 
کنترلی دیسپاچینگ کنترل کرده و اقدام به 

قطع و وصل برق کنیم. 
نصب بیش از ۱۱ هزار کنتور هوشمند 

در واحدهای صنعتی، کشاورزی و 

اداری شمال استان
علیزاده  به تعداد کنتورهای هوشمند نصب شده 
در واحد های صنعتی، کشاورزی و اداری اشاره 
کرد و گفت: بیش از ۱۱ هزار کنتور هوشمند 
نصب شده است و در برنامه جدیدی  که طراحی 
شده است به زودی برای مشترکین خانگی  پر 
مصرف که بالای الگوی مصرف هستند این 
کنتورهای هوشمند نصب می شوند تا بتوانیم در 
بخش خانگی و بعد تجاری هم در بحث مدیریت 
مصرف و رویت پذیری و کنترل پذیری این 
مشترکین، اقدامات ویژه ای برای گذر از پیک 

تابستان انجام دهیم.
 مدیر دیسپاچینگ و فوریت های برق شرکت 
توزیع برق شمال ادامه داد: تا کنون بازدید های 
دوره ای نسبت به ادارات انجام شده است و ادارت 
پر مصرف شناخته شده و بیش از ۷ اداره ضمن 

دریافت اخطار قبلی، برق آنها قطع شده است.
 وی با بیان اینکه ادارات پر مصرف که برق آنها 
قطع می شود باید اقدام به امضای تعهد کاهش 
مصرف برق در شرکت توزیع کنند تا برق آنها 
دوباره متصل شود، اظهار کرد: طبق روال تفاهم 
نامه ها و  بر اساس مصوبه هیات وزیران ادارات 

موظفند الگوی مصرف را رعایت کنند.
 علیزاده تاکید کرد: تغییر ساعات کار ادارات 
کاهش برق در پیک بار برق مصرفی و حتی به 
پیک شرکت توزیع نیز کمک شایانی کرده است 
زیرا اوج پیک مصرفی  کشور درست در ساعت 
۱۳ و ۳۰ دقیقه است که زمان  ادارات در حال 
اتمام است و سبب کاهش بسیار محسوسی در 
مصرف شبکه سراسری می شود و کمک بسیار 
خوبی است تا بتوانیم برق مطمئن و پایداری به 

مشترکین مصرف خانگی ارائه کنیم.

در  نار  ا و  رفسنجان  مردم  ینده  نما
ز آغاز عملیات  مجلس شورای اسلامی ا
دوبانده سازی محور رفسنجان به زرند به 

طول ۳۸ کیلومتر از رفسنجان تا داوران 
خبر داد و گفت: فاز نخست این طرح در 

۱۰ کیلومتر در حال اجرا است.

بط  ز روا به گزارش کرمان نو به نقل ا
ینده مردم رفسنجان  عمومی دفتر نما
اسلامی،  شورای  مجلس  در  نار  ا و 
حجت الاسلام حسین جلالی با اشاره به 
وران  ینکه محور رفسنجان به سمت دا ا
ین  فیک ترین محورهای ا ز پرترا یکی ا
شهرستان است افزود: این مسیر نزدیک 
به مشهدالرضا است و از چهار استان کشور 
رند و خودروهای  در این مسیر تردد دا
نکرهای حامل سوخت  سنگین بویژه تا
زیادی در آن تردد دارند که خطرآفرین 

است.
وی ادامه داد: دوبانده سازی این محور 
رد فاز  د وا نکار در خردا نتخاب پیما با ا
اجرایی شده که در فاز نخست به  طول ۱۰ 

کیلومتر تعریض، دوبانده سازی و جدول 
گذاری انجام می شود.

حجت الاسلام جلالی بیان کرد: حدود 
ز محور رفسنجان به زرند  ۳۸ کیلومتر ا
در حوزه رفسنجان قرار دارد و امیدواریم 
نده  وران دوبا ا تا دا ین جاده ر نیم ا بتوا
کنیم و بعد از آن تا شهرستان زرند ادامه 

پیدا کند.
وی یادآور شد: مطالعات احداث کمربندی 
شرقی رفسنجان نیز انجام شده و این طرح 
با تخصیص اعتبار به مرحله اجرا خواهد 
رسید و بار ترافیکی در سطح شهر و حوزه 

منازل مسکونی کاهش پیدا می کند.
رفسنجان در ۱۰۰ کیلومتری شمال غرب 

مرکز استان کرمان قرار دارد.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان:

 ۱۰۹ هزار نفر؛ جمعیت بیکار استان کرمان 

2

کارزاری برای احیای
  تالاب جازموریان 

استاندار کرمان: دستگاه های اجرایی 
فرصت جذب تسهیلات تبصره ۱۸ 

 را  از دست ندهند

دادستان کرمان: امکانات مبارزه با 
مواد مخدر در استان متناسب با حجم 

 اقدامات مورد نظر نیست
دادستان کرمان در بازدید از ایست و بازرسی مرصاد، با اشاره 
به موقعیت جغرافیایی استان کرمان و همجواری این استان با 

استان های شرقی، اظهار داشت: بخش عمده ای از قاچاق مواد مخدر کشور از استان کرمان عبور می کند 
اما تجهیزات و امکانات مبارزه با مواد مخدر در این استان، متناسب با حجم اقدامات مورد نظر نیست. 
دادخدا سالاری با بیان اینکه استان کرمان هزینه های سنگین انسانی، اجتماعی و فرهنگی در حوزه 
مبارزه با مواد مخدر پرداخت کرده، گفت: می طلبد که براساس نگاه ویژه دستگاه ها به حوزه مبارزه با 

مواد مخدر، امکانات مبارزه ای متناسب با نقش استان کرمان تامین شود.

نماینده مردم کرمان از دولت خواست هر چه سریع تر 
کالابرگ الکترونیک بین مردم توزیع شود.

اخبار جدیدی مبنی بر تغییر قیمت یارانه نقدی یا جایگزینی کالابرگ بجای یارانه نقدی 
منتشر شد. هنوز برای تغییر یارانه نقدی تصمیم گیری نشده است. وزیر اقتصاد گفت: تا 
تیرماه خبری از تغییر یارانه نقدی وجود ندارد. یارانه نقدی تیرماه به حساب سرپرستان 
خانوار واریز شد اما هنوز قابل برداشت نیست. هنوز تکلیف یارانه نقدی به صورت کامل 

مشخص نشده است.

استاندار کرمان گفت: دســتگاه های اجرایی این استان برای جذب 
تسهیلات تبصره ماده ۱۸ فرصت را از دست ندهند و با توجه به تورم 

موجود به تاخیر افتادن جذب تسهیلات در آینده ممکن است، ما را با چالش روبرو کند.
محمد مهدی فداکار در نشست کارگروه اشــتغال کرمان افزود: اغلب مشکل این استان در 
جذب نشدن تسهیلات تبصره ۱۸،مربوط به عملکرد و پیگیری نکردن برخی دستگاه ها است.

 خطاب نماینده مردم کرمان به دولت: 

زودتر کالابرگ را جایگزین 
یارانه نقدی کنید!
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ادامه مطلب را در
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۶ کانون اصلی ریزگرد با شدت زیاد و خیلی زیاد در استان کرمان وجود دارد

کرمانی ها ایستادهکرمانی ها ایستاده
  در غبارخیزترین استان کشور   در غبارخیزترین استان کشور 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اظهار کرد: یکی 
از معضلات بازار کار در ایران نسبت به سایر کشورهای دنیا، پایین 
بودن نرخ مشارکت اســت، نرخ بیکاری جوانان ۱۸ تا ۳۵ ساله در 

استان کرمان ۲۳.۴ درصد بوده که یک شاخص مهم است.
جعفر رودری در جلســه کارگروه اشتغال اســتان کرمان گفت: 
براساس آخرین آمار، ۶۳ میلیون نفر در کشور جمعیت بالای ۱۵ 

سال یا در سن کار هستند که ۲ میلیون و ۴۱۰ هزار نفر مربوط به 
استان کرمان است. او با اشــاره به جمعیت ۳ میلیون و ۳۸۳ هزار 
نفری استان کرمان گفت: از جمعیت بالای ۱۵ یا در سن کار استان 
کرمان، ۹۷۱ هزار و ۲۵۱ نفر جمعیت فعال یا عرضه نیروی کار )قادر 
و مایل به انجام کار( هستند که ۸۶۲ هزار نفر آنها شاغل هستند و 

آخرین تعداد بیکاران استان ۱۰۹ هزار نفر خواهد بود.
تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  تیــر   ۰۶ دوشــنبه        ۱۲۶۰ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

بهره وری منابع انسانی

عابد شیخ بهایی
رئیس انجمن شرکت های 
دانش بنیان استان کرمان

نیــروی کار، مهم تریــن ســرمایه و دارایــی هــر 
ــن رو لازم  ــود. از ای ــوب می ش ــرکتی محس ش
ــرای پیشــرفت شــرکت و دســتیابی  اســت، ب
بــه اهــداف آن، ایــن ســرمایه های مهــم 
ــع  ــت مناب ــش مدیری ــوند. بخ ــت ش مدیری
ــر  ــه را ب ــن وظیف ــرکتی ای ــر ش ــانی در ه انس
عهــده دارد. به همیــن دلیــل می تــوان 
گفــت، مدیریــت منابــع انســانی از مهم تریــن 
و حســاس ترین واحدهــای سازمان هاســت 
ــود،  ــه ای خ ــوب و حرف ــت خ ــا مدیری ــه ب ک
می توانــد موجــب رشــد دائــم ســازمان شــود، 
به نحــوی کــه هــم کارفرمــا و هــم کارمنــدان 
از ایــن بابــت ســود ببرنــد. طبیعــی اســت که 
بــرای بهبــود مدیریــت بایــد ابتــدا بــا وظایــف 
ــی  ــه بررس ــت ب ــن یادداش ــود. ای ــنا ب آن آش
ــردازد  ــانی می پ ــع انس ــر مناب ــف مدی وظای
ــه ای  ــه حرف ــدم ب ــک ق ــد ی ــک می کن و کم

شــدن نزدیک تــر شــوید.
ــت  ــاب مدیری ــنده ی کت ــلر، نویس ــری دس گ
 Human Resource ــا منابع انســانی ی
ــت در دوره  ــه سالهاس Management ک
هــای مدیریــت در سراســر جهــان بــه عنــوان 
ــتفاده  ــورد اس ــوزه م ــن ح ــی ای ــع درس منب
قــرار می گیــرد، تعریــف واحــد مدیریــت 
ــکلی  ــه ش ــف آن را ب ــانی و وظای ــع انس مناب

ــد: ــه می ده ــر  ارائ ــورت زی ــه ص ــی و ب کل
واحــد مدیریــت منابــع انســانی، از میــان 
وظایــف مختلــف مدیریتــی، مســئولیت کلیه 
فعالیت هــا و خــط مشــی های مربــوط بــه 

ــده دارد. ــر عه ــازمان را ب ــان س کارکن
بــه طــور دقیق تــر، جــذب همــکاران جدیــد، 
آمــوزش همــکاران، ارزیابــی عملکــرد 
ــه طــور  ــه آنهــا و ب کارکنــان و پــاداش دادن ب
ــه  ــالم و منصفان ــی س ــاد محیط ــه ایج خلاص

ــان. ــرای کارکن ب
ادامه یادداشت در همین صفحه 

ادامه یادداشت 
منابــع انســاني مهم تریــن دارایــي یــک 
ــا  ــش آنه ــت اثربخ ــت و مدیری ــازمان اس س

کلیــد موفقیــت ســازمان اســت.
اگــر سیاســت ها و رویه هــاي مربــوط بــه 
کارکنــان ســازمان بــا همدیگــر تطابق و ســهم 
ــداف  ــه اه ــتیابي ب ــه اي در دس ــل ملاحظ قاب
ــته  ــتراتژیک داش ــاي اس ــازمان و برنامه ه س
باشــند دســتیابي بــه موفقیــت ســازماني 

محتمل تــر اســت.
فرهنــگ و ارزش هــاي کلي، شــرایط ســازماني 
ــه از آن فرهنــگ نشــأت  ــي ک ــار مدیریت و رفت
ــه  ــتیابي ب ــر دس ــادي ب ــر زی ــرد تأثی مي گی
ــوب مي گــذارد. چنیــن فرهنگــي  ــي مطل تعال
نیازمنــد مدیریــت شــدن اســت بدیــن معنــي 
کــه بایــد تلاشــي مســتمر بــراي ایجــاد 

ــود. ــرف ش ــا ص ــام آنه ــرش و انج پذی
ــه  ــت ک ــی اس ــانی نقش ــع انس ــت مناب مدیری
در هــر ســازمانی کــه بیــش از یــک نفــر عضــو 
ــی، حتــی  ــه عبارت ــا دارد. ب داشــته باشــد معن
ــم  ــک ه ــیار کوچ ــوپرمارکت بس ــک س در ی
ــر  ــف مدی ــده ای از وظای ــان بخــش عم همچن
ــت. ــری و اجراس ــل پیگی ــانی، قاب ــع انس مناب

ــک،  ــرکت کوچ ــک ش ــاً در ی ــه عموم ــر چ اگ
ســمتی به عنــوان مدیــر منابــع انســانی وجود 
ــع  ــت مناب ــال،  مدیری ــر ح ــه ه ــا ب ــدارد، ام ن
ــا  ــی ی ــه مدیراجرای ــی از وظیف ــانی بخش انس

ــت. ــازمان اس ــل س مدیرعام
طبیعتــاً بــه تدریــج، پــس از اینکــه یــک 
ســازمان بزرگ تــر شــد، ایــن نقــش بــه 
یــک واحــد مســتقل بــه نــام واحــد مدیریــت 
 Human Resource منابــع انســانی یــا
Management ســپرده می شــود و 
موقعیتــی رســمی بــرای مدیــر منابــع انســانی 

در ســازمان تعریــف می شــود.
ــد  ــای جدی ــوژی، روش ه ــرفت تکنول ــا پیش ب
جایگزیــن روش هــای قدیمــی شــده اند. 
ــش  ــی شــدن در حــال افزای یکپارچــه و جهان
اســت و شــرکت ها در همــه جــای جهــان 
گســترش یافته انــد. فاصلــه ی جغرافیایــی 
دیگــر محدودیــت محســوب نمی شــود و 
ــی  ــول دائم ــیب و تح ــراز و نش ــاد در ف اقتص
قــرار گرفتــه اســت. از طرفــی قوانیــن و 
آئین نامه هــای ســخت گیرانه هــم باعــث 

ناآرامــی بیشــتر اوضــاع می شــود.
ــه  ــر ب ــه کمت ــی ک ــش مهم ــن، نق ــن بی در ای
آن توجــه می شــود، نقــش منابــع انســانی 
اســت. مدیــران منابــع انســانی به طــور 
پیوســته درگیــر یکپارچه ســازی عملیــات 
و اســتراتژی های کســب وکار بــا وجــود 
محصــولات، خدمــات، ایده هــا و فرهنگ هــای 
مختلــف هســتند. ایــن افــراد کــه قبــلا 
ــه انجــام کارهــای ابتدایــی در حــد  محــدود ب
ثبــت و بایگانــی ســوابق کارکنــان بودنــد، 
ــوع  ــل تن ــری مث ــائل پیچیده ت ــا مس ــالا ب ح
ــی و مدیریت  نیروهــای کاری، تعهــدات حقوق

اســتراتژیک اهــداف ســازمان ســروکار دارنــد.
تعیین فعالیت های منابع انسانی

 منظور از فعالیتهای منابع انسانی، وظایف 
ــه و  ــل تجزی ــانی از قبی ــع انس ــت مناب مدیری
تحلیــل و طراحــی شــغل، کارمندیابــی، برنامه 
ــع انســانی، گزینــش و اســتخدام،  ــزی مناب ری
جبران خدمــت، آموزش و توســعه، ارزشــیابی 

کارکنــان، و مــواردی از ایــن قبیــل اســت. 
تعریف و طراحی سیستم منابع انسانی

ــتگی  ــامل شایس ــانی ش ــع انس ــتم مناب سیس
ــع  ــر مناب ــم ب ــول حاک ــا و اص ــت ه ــا، فعالی ه
ــوع رابطــه و تعامــل  ــز ن انســانی ســازمان و نی
ــن در  ــر اســت. همچنی ــا یکدیگ ــن اجــزاء ب ای
ــوه  ــد نح ــانی، بای ــع انس ــتم مناب ــک سیس ی
همراســتا ســازی، یکپارچــه ســازی و تفکیــک 
ســازی منابــع انســانی با اســتراتژیک ســازمان 

ــود. ــن ش تعیی
 تعریــف و تعییــن دســتاوردهای و محصوالــت 
منابــع انســانی: حاصــل معمــاری منابــع 
ــار  ــی، و رفت ــش فن ــا، دان ــانی، ذهنیت ه انس
منابــع انســانی ســازمان اســت کــه نشــان می 
دهــد تــا چــه انــدازه متناســب بــا شایســتگی 
ــع انســانی و  ــا و سیســتم مناب ــا، فعالیــت ه ه
ــا ارزش آفرینــی و منحصــر به  نیــز متناســب ب

ــد. ــه شــده ان ــراد ارای ــردی اف ف
تاکنــون حــوزه مدیریــت منابــع انســانی 
بطــور ســنتی شــغل را بعنــوان واحــد تجزیه و 
تحلیــل مــورد بررســی قــرار مــی داده اســت و 
نــه دانــش را. امــا امــروزه اعتقــاد بر این اســت 
که تأکیــد بــر مدیریــت شــغل بایــد بــه تأکید 
ــد. مدیریــت  ــر مدیریــت دانــش تغییــر نمای ب
ــراد مــی  ــر آنچــه اف دانــش یعنــی مدیریــت ب
دانند و نحــوه اســتفاده از آن دانــش. از دیدگاه 
ــه  ــتراتژیک، هم ــانی اس ــع انس ــت مناب مدیری
دانــش هــا و مهــارت هــا راهبــردي محســوب 
ــواع  ــن ان ــدم اول، تعیی ــذا ق ــوند. ل ــی ش نم
ســرمایه انســانی موجــود مــی باشــد و اینکــه 
ــی  ــت رقابت ــع مزی ــد منب ــی توانن ــه م چگون
شــوند. در ایــن رابطــه، تــوان راهبــردي 
ســرمایه انســانی را مــی تــوان در دو بعــد مــد 
نظــر قــرارداد: ارزش و منحصــر . به فــرد بودن 
ــت  ــن دلال ــر ای ــع ب ــر مناب ــی ب ــدگاه مبتن دی
ــی ارزشــمند هســتند  ــع هنگام ــه مناب دارد ک
کــه در پیشــبرد اثربخشــی، در اســتفاده از 
فرصــت هــا و خنثــی نمــودن تهدیــدات نقش 
داشــته باشــند. از دیــد مدیریــت اســتراتژیک، 
ایجــاد ارزش عبــارت اســت از تمرکــز بــر 
ــا هزینه  افزایــش ســود مشــتري در مقایســه ب
ــن رابطــه، اگــر ســرمایه انســانی در  ــا. در ای ه
کاهــش هزینــه هــا و فراهــم نمــودن خدمــات 
و محصوالــت نقــش داشــته باشــد، مــی توانــد 
ــرمایه  ــد. ارزش س ــاد نمای ــزوده ایج ارزش اف
انســانی با ایجــاد مزیــت رقابتــی و شایســتگی 
هــاي مرکــزي ســازمان ســنجیده مــی شــود.
معمــاری منابــع انســانی بــا موضوعــات 

ــک دارد.  ــاط نزدی ــازمان ارتب ــتراتژیک س اس
ــده  ــن کنن ــازمان تعیی ــی س ــل محیط عوام
ــتایی  ــت و همراس ــداف آن اس ــت و اه ماموری
ــا  ــازمان ب ــای س ــا و واحده ــش ه ــه بخ هم
ــده  ــن کنن ــداف تضمی ــا و اه ــن مأموریته ای
انطبــاق ســازمان بــا شــرایط محیطــی و 
ــازمان  ــات س ــه حی ــده ادام ــز تضمینکنن نی
اســت. معمــاری منابــع انســانی یکــی از انــواع 
معمــاری هــای ســازمانی اســت کــه در کنــار 
معمــاری اطلاعــات و معمــاری سنجشــی، 
معمــاری ســازمانی را کاملتــر مــی کنــد. البته 
ــانی  ــع انس ــاری مناب ــی معم ــن و طراح تدوی
ــای  ــاری ه ــایر معم ــاوت از س ــی متف از روش

ــد.  ــی کن ــروی م ــازمانی پی س
ــری از  ــره گی ــا به ــانی ب ــع انس ــاری مناب معم
ــرد  ــه ف ــر ب ــش منحص ــه دارای دان ــرادی ک اف
و ارزش اســتراتژیک هســتند، همراســتا 
ــتراتژیک  ــری اس ــت گی ــت و جه ــا مأموری ب
ســازمان، عناصــر پایــه معمــاری منابــع 
انســانی را بــا هــم ترکیــب نمــوده و بــا مکانیم 
ــتم،  ــانی ( سیس ــع انس ــت مناب ــای مدیری ه
فعالیــت هــا، رفتــار) ایــن عناصــر پایــه را 
ــبی  ــی مناس ــا هماهنگ ــرد ت ــی گی ــکار م ب
ــار  ــان، رفت ــارت کارکن ــی و مه ــان توانای می
آنــان و مأموریــت ســازمان ایجــاد گــردد. 
ــت  ــا حــوزه مدیری ــع انســانی ب معمــاری مناب
اســتراتژیک ســازمان مرتبــط اســت و بــر 
اســاس تجزیــه و تحلیــل هــای محیطــی 
ــن شــده  ــای تدوی ــر اســتراتژی ه تحــت تاثی

ــرد.  ــی گی ــرار م ق
ــی  محیــط مســتقیم ســازمان شــامل دینفعان
چــون دولــت، مــردم، ســازمان هــای مرتبــط، 
ــی  ــای مختلف ــان، دیدگاهه ــران و کارکن مدی
ــرح  ــانی مط ــع انس ــاری مناب ــاره معم را درب
ــاص از  ــی خ ــی نمای ــه طراح ــد ک ــی کنن م
منابــع انســانی ســازمان را ایجــاد مــی نمایــد. 
ــر  ــان، در اث ــای ذینفع ــن دیدگاهه ــم چنی ه
ایجــاد معمــاری و ارائــه دســتاوردهای آن، 
توســعه مــی یابــد و توقعــات آنــان را افزایــش 
ــق  ــازمان، از طری ــد. س ــی ده ــش م ــا کاه ی
بازســازی و تجدیــد نظــر در اهــداف و 
ماموریــت هــای خــود، لــزوم بکارگیــری 
ســبک هــای جدیــدی از معمــاری منابــع 
انســانی را مطــرح مــی نمایــد. ایــن ســبک هــا 
ــا ویژگــی هایــی متفــاوت  بیانگــر کارکنانــی ب
از قبــل هســتند کــه براســاس شــرایط تغییــر 
ــه  ــا ب ــه تنه ــانی ن ــع انس ــت.  مناب ــه اس یافت
ــت دارد،  ــی اهمی ــت رقابت ــع مزی ــوان منب عن
ــع انســانی و ترکیــب ســرمایه  ــوع مناب بلکــه ن
ــذا ســازمان ابتــدا  انســانی نیــز مهــم اســت. ل
بــر اســاس مدیریــت اســتراتژیک منابــع 
انســانی بایــد منابــع انســانی اســتراتژیک 
را تعییــن نمایــد و ســپس نحــوه جــذب و 
ــاري  ــا معم ــانی ی ــع انس ــن مناب ــب ای ترکی
اســتراتژیک منابــع انســانی را شناســایی کنــد 

و بــه اجــرا درآورد.

تالاب بین المللی جازموریان که زمانی موجب 
شــده بود جنوب کرمان به هندوستان ایران و 
قطب تولید محصولات کشاورزی و تأمین نیاز 
بازار داخلی تبدیل شــود حالا در ایام تابستان 

و بلند شــدن ریزگردها به کابوسی برای مردم 
منطقه و کل کشــور تبدیل می شود و زندگی 

جوامع محلی را تهدید می کند.
به گزارش راه آرمان جمعیــت کثیری از اهالی 

حوزه هلیل رود و جازموریان به دنبال مشکلات 
این رود و کم آبی تالاب جازموریان و شوری آب 
آن در کارزاری خطاب به استاندار کرمان خواستار 
جلوگیری از صنعت کشاورزی و دامپروری این 

مناطق و کاهش بیکاری مــردم و جلوگیری از 
مهاجرت به استانهای مجاور برای تامین اقتصاد 
خانواده و از همه مهمتر افزایــش ریزگردها از 

طریق این تالاب شدند.
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شهردار منطقه پنج کرمان عنوان کرد؛
احیای بازار تاریخی قلعه محمود؛ 

درگیر دعواهای بین دستگاهی
علی رحیمی راد در خصوص جا به جایی شهرداری منطقه پنج )بافت 
تاریخی( شهر کرمان به محدوده قلعه محمود گفت: ملک واقع شده 
در محدوده قلعه محمود به منظور جا به جایی شهرداری بافت تاریخی 
متعلق به شهرداری است که در حال حاضر در اختیار اداره کل آموزش 

و پرورش است.
شهردار منطقه پنج کرمان ادامه داد: بازرسی استانداری جلسه.ای تشکیل 
داد که متاسفانه جهت واگذاری به جمع بندی نرسیدیم و  آموزش و 
پرورش همکاری لازم را در این زمینه انجام نمی دهد؛ بنابراین قرار بر این 

شد تا از طریق مراجع قضایی این مسئله را پیگیری کنیم.
او عنوان کرد: حضور شهرداری در این منطقه می تواند برای محدوده 
قلعه محمود، تأثیر ویژه ای داشته باشد؛چرا که ما طرح ویژه ای برای بلوار 
قلعه محمود داریم و اقداماتی در این زمینه در حال انجام است که این 
محدوده را به عنوان مسیر پیاده رو و سواره رو که البته غالب آن  پیاده رو 
است، در نظر بگیریم؛ چرا که در نظر داریم مسیر انسان محور را در این 

محدوده طراحی کنیم.
رحیمی راد با اشاره به اینکه احیا تکیه، حمام، زورخانه و بازار قلعه محمود 
مد نظر ماست، عنوان کرد: چنانچه شهرداری منطقه پنج )بافت تاریخی( 

شهر کرمان در این محدوده مستقر شود، قطعا تاثیر بسزایی دارد.
شهردار منطقه پنج کرمان ضمن اشاره به مطلب فوق خاطرنشان کرد: 
متأسفانه آموزش و پرورش همکاری نمی کند، در حالی که این ملک 
متعلق و به نام شهرداری است؛ اما آموزش و پرورش حاضر نیست این 
ملک را در اختیار شهرداری قرار دهد و مقرر شده است تا از طریق مراجع 

قضایی اقدام کنیم.

خطاب نماینده مجلس به دولت:

زودتر کالابرگ را جایگزین یارانه 
نقدی کنید!

نماینده مردم کرمان از دولت خواســت هر چه ســریع تر کالابرگ 
الکترونیک بین مردم توزیع شود.

اخبار جدیدی مبنی بر تغییر قیمت یارانه نقدی یا جایگزینی کالابرگ 
بجای یارانه نقدی منتشر شد. هنوز برای تغییر یارانه نقدی تصمیم گیری 
نشده است. وزیر اقتصاد گفت: تا تیرماه خبری از تغییر یارانه نقدی وجود 
ندارد. یارانه نقدی تیرماه به حساب سرپرستان خانوار واریز شد اما هنوز 
قابل برداشت نیست. هنوز تکلیف یارانه نقدی به صورت کامل مشخص 

نشده است.
محمد مهدی زاهدی، نماینده مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی 
در بخشی از نطق خود در مجلس شورای اسلامی گفت: افزایش بی  رویه 
قیمت مسکن، اقلام خوراکی به ویژه کالاهای اساسی، سیمان، شن، 
وسایل خانگی، روغن موتور و... فشار زیادی را بر اقشار حقوق  بگیر وارد 
کرده است، توصیه آن است که هر چه زودتر کارت یارانه کالای اساسی 
بین اقشار مختلف توزیع تا ضمن توجه به این قشرها، همراهی آنان را 

برای به ثمر نشستن جراحی اقتصادی شاهد باشیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: دولت برای پرداخت یارانه کالایی 

منتظر گزارش نهایی دوره آزمایشی سامانه های کالابرگ است.
او درباره نحوه تخصیص یارانه نقدی یا کالایی درماه های آینده گفت: تا 
زمانی که گزارش نهایی دوره آزمایشی سامانه های کالابرگ آماده نشود 

دولت تصمیم جدیدی اتخاذ نمی کند.
وی افزود: امیدواریم در تیرماه گزارش دوره آزمایشی به دولت ارسال شود 
سپس دولت تصمیم می گیرد برای ماه های بعد به چه ترتیبی اقدام کند.
وزیر امور اقتصاد ودارایی گفت: تلاش دولت این است که از طریق انضباط 
بخشی و نظارت صحیح بر بازار قیمت ها کنترل شود و انتظار داریم در 

ماه ها و فصول آینده تورم و فشار قیمتی کاهش یابد.

پدیـده توفان هـای ریزگـرد و گردوغبـار کـه در 
سال های اخیر به چالشـی مهم تبدیل شده و اغلب 
اسـتان ها را درگیر کرده، دارای دو منشـاء داخلی و 
خارجی اسـت و بررسـی ها نشـان می دهد به دلیل 
خشکسـالی، کانون های داخلـی تولید ریزگـرد در 
حال گسـترش بوده و حیات در استان های مختلف 

را تهدیـد می کنند.
پدیده توفان های ریزگرد و گرد و غبار در سـال های 
اخیر به چالشـی مهـم برای کشـور تبدیل شـده به 

طوری که ۲۶ اسـتان را درگیر کرده اسـت.
در سـال های دور، پدیـده گرد و غبـار مهاجـر از 
کشورهای همسایه،برای مدتی محدود، چند استان 
مـرزی را با چالـش مواجـه می کـرد، اما اکنـون، به 
مدت چند ماه در فصول مختلف سـال، استان های 

مختلـف را در بـر می گیرد.
در واقـع، اکنـون کشـور بـا بحـران گرد و غبار بـا دو 
منشـاء خارجی و داخلی مواجه اسـت که تشـدید 

خشکسـالی به ابعـاد آن افزوده اسـت.
بـا وجـود اینکـه براسـاس گزارش هـا، ۷۰ درصـد 
ریزگردهـای کشـور دارای منشـاء خارجـی در 
کشـورهای اطراف به ویژه عراق،سـوریه و عربستان 
اسـت،اما وضعیت کانون های داخلی تولید ریزگرد 
رو بـه وخامـت اسـت و در سـایه خشکسـالی، این 

کانون هـا در حـال گسـترش هسـتند.
رییـس سـازمان حفاظـت محیط زیسـت کشـور 
در ایـن بـاره می گویـد: ۲۷۰ میلیون هکتـار کانون 
گرد و غبـار در اطـراف ایـران وجـود دارد کـه ۱۲۷ 
میلیـون تـن گرد و غبـار در ایـن کانون هـا تولیـد 

می شـود.
علی سـلاجقه با بیان اینکه ۲۶ استان کشور درگیر 
پدیده گرد  و غبـار اسـت، تاکیـد دارد که»حتی اگر 
بارش هـا نرمـال باشـد،مناطقی از مرکـز، جنـوب 
شرق، یا شمال شـرق و جنوب غرب مستعد پدیده 

گرد و غبار اسـت.«
سـلاجقه بـا خاطرنشـان کـردن اینکـه در داخـل 
کشـور هم ۳۵ کانون اصلی گـرد و غبار شناسـایی 
شـده اسـت، اظهار داشـت: با تغییر اقلیم و کاهش 
بارش هـا و از بین رفتـن حقابه تالاب هـا، این کانون 

ها افزایـش خواهـد یافت.
او با اشـاره بـه تولید چهـار میلیـون تن گـرد و غبار 
در داخل کشـور،تصریح کرد:کاهش بارش ها،سـوء 
مدیریـت در مصـرف آب و وضعیـت کشـورهای 
همسـایه موجب شـده اسـت، موضوع ریزگردها و 

آلودگـی هوا بـه یک مسـئله ملـی تبدیل شـود.
به اعتقاد کارشناسـان، تغییرات اقلیم، خشکسالی 
در سراسـر جهـان، تغییـر پوشـش زمیـن و پدیده 
بیابان زایـی، در ارتبـاط بـا عوامـل دیگـری ماننـد 
قرا رگرفتن ایران در کمربند خشـک و نیمه خشک 
جهان، کمبود بارش سـالیانه و افزایش پدیده گرد و 
خاک، اسـتان های مختلف را به شـدت تحت تاثیر 

قرار داده اسـت.
خشک شـدن رودخانه هـا و تالاب هـا یکـی از 
بزرگ تریـن تهدیدها برای ایـران اسـت، هم اکنون 
وسـعت کانون هـای داخلـی گردوغبـار بـه ۳۴.۶ 

میلیـون هکتـار می رسـد.
رئیـس مرکـز پژوهش هـای کاربـردی سـازمان 
زمین شناسـی و اکتشـافات معدنی کشـور نیـز 
می گوید:مطابـق مطالعـات انجام شـده، اکنون ۳۵ 
هزار کیلومتر مربع از پهنه های داخلـی واقع در ۱۷ 
استان مرکزی،شرقی و همچنین جنوب خوزستان 

مسـتعد تولید گـرد و غبار اسـت.
»مرتضـی شـیخ«بر ایـن بـاور اسـت کـه ایـران در 
کمربنـد خشـکی کره زمیـن قرار گرفته و بـا توجه 
به موقعیت جغرافیایی کشورمان،تغییرات اقلیمی 
و خشکی را شدیدتر و محسوس تر نشـان می دهد.
در ادامـه نگاهـی بـه آخریـن وضعیـت کانون های 
تولید ریزگرد در اسـتان  کرمان و استان های مجاور 
پرداخته و طرح های در دسـت اجرا بـرای مهار آنها 

را بررسـی می کنیم.
وجود ۶ کانون اصلی ریزگرد

 در استان کرمان
در اسـتان کرمان ۶ کانـون اصلی ریزگرد با شـدت 
زیـاد و خیلـی زیـاد وجـود دارد. کانون های شـرق 
اسـتان کرمـان دارای بیشـترین وسـعت هسـتند 
که در فصل هـای تابسـتان و بهار و زمسـتان فعال 
بوده و اسـتان های کرمان، سیسـتان و بلوچسـتان 
و خراسـان جنوبـی را تحت تاثیـر قرار مـی دهند.

کانون هـای جنـوب اسـتان کـه در شـهرهای 
قلعـه گنج،رودبـار جنـوب و منوجـان قـرار دارنـد، 
اسـتان های کرمـان، سیسـتان و بلوچسـتان و 

هرمـزگان را تحـت تاثیـر قـرار مـی دهنـد.
کانون های شـمال غرب اسـتان در شهرستان های 
رفسـنجان و زرنـد واقع شـده اسـت و اسـتان های 
کرمـان، یـزد، فـارس و هرمـزگان تحت تاثیـر این 
کانـون قـرار می گیرنـد. کانـون دیگر شـمال غرب 
استان در شهرسـتان زرند و کوهبنان واقع شده که 
فعالیت این کانون سـه اسـتان کرمان، یزد و فارس 

را متاثـر می سـازد.
کانون مرکز استان در غرب شهرسـتان کرمان واقع 

شـده اسـت و اسـتان های کرمان یزد و هرمزگان را 
تحـت تاثیر قـرار می دهد.

طـرح مطالعـات جامـع کاهـش و کنتـرل آلودگی 
هوا در شـهر کرمان با همکاری دانشـگاه فردوسـی 
مشـهد تدوین شـده و همچنین کانون های داخلی 
منشا گرد و غبار نیز مطالعه و شناسـایی شده است. 
به همین منظـور طرح احیـای مناطق در راسـتای 
مقابله با فرسـایش و بـه منظور کاهـش کانون های 

ریزگـرد داخلـی در حال انجام اسـت.
هـر چنـد کـه نمی تـوان بـرای کل مسـاحت 
کانون هـای داخلـی اسـتان یـک راهـکار را مـورد 
اسـتفاده قرار داد، اما عملیات تثبیت شن های روان 
و مهار کانون های بحرانی فرسـایش بادی،از طریق 
نهال کاری، بذر کاری، مدیریـت هرزآب ها، تله های 
رسـوبگیر، مدیریـت منابع جنگلـی و سـاماندهی 
چـرای دام و بازنگری و تهیه طرح هـای مطالعاتی و 
اجرای عملیات آبخیزداری و آبخوان داری از طریق 

ادارات منابع طبیعـی راهگشـا خواهـد بود.
*معضل روان ماسه ها

 در سیستان و بلوچستان
اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان بـه دلیـل شـرایط 
خـاص آب و هوایـی با مشـکل حرکت ماسـه های 
روان مواجه اسـت که چالشـی عمیق تر در مقایسه 
بـا ریزگردهاست.اسـتان سیستان و بلوچسـتان به 
دلیل شـرایط خاص آب و هوایی با مشـکل حرکت 
ماسـه های روان مواجه اسـت که چالشـی عمیق تر 

در مقایسـه با ریزگردهاسـت.
بررسـی ها نشـان مـی دهـد کـه ۳۰  تـا ۴۰ درصد 
حرکت ماسـه بادی هـا و توفان هـای گردوخاک در 
منطقه سیسـتان برای اراضی کشـاورزی است که 

به دلیـل خشکسـالی رها شـده اند.
یکـی از مهم ترین علت هـای ایجـاد ایـن کانون ها،  
خشکسـالی اسـت، زمانی که دریاچه  هامون خالی 
از آب باشد به جای اینکه قطرات آب را حرکت دهد 
ماسـه بادی های کف دریاچـه را حرکـت می دهد.

دریافت نشـدن حقابه هیرمند یکی دیگـر از عوامل 
ایجـاد کانون های حرکت ماسـه بـادی در اسـتان و 

به ویژه منطقه سیسـتان اسـت.
برنامه هـای پیش بینـی شـده بـرای مهـار کانـون 
ریزگـرد در اسـتان سیستان و بلوچسـتان، تـداوم 
دیپلماسـی جدی برای تامین حقابه هـا از هیرمند 
و تمرکـز بر رونـق کشـاورزی در منطقه سیسـتان 
اسـت، راهـکار کوتاه مـدت دیگـر این اسـت که به 
کشاورزان در مدیریت آب و بهبود استفاده از شرایط 

کشـاورزی و روش های پیشـرفته کمک شـود.
علاوه بـر شـرایط آب و هوایی و خشکسـالی، عامل 

انسـانی نیـز در تشـدید پدیـده  بیابان زایـی مقصر 
اسـت. فعالیت های انسـانی شـامل بهره بـرداری 
غیر اصولـی از آب هـای سـطحی و زیرزمینـی، 
بهره بـرداری غیر اصولـی از معادن،چـرای مفـرط 
مراتع خارج از ظرفیت،توسـعه بی رویه کشـاورزی 
و توجه نکردن به دانـش نوین در کشـاورزی و عدم 
بهـره وری مناسـب از آب نیـز در در ایجـاد مناطـق 

بحرانـی ریزگـرد تاثیرگذار اسـت.
وجود ۱.۵ میلیون هکتار

 زمین غبار خیز در هرمزگان
بر اسـاس نقشـه کانون هـای گرد و غبـار داخلـی 
اسـتان،اگرچه کانون هـای گردوغبار در سـطح این 
اسـتان پراکنـده اسـت، امـا قوی تریـن کانون های 
شناسـایی شـده در سـطح این اسـتان در مناطقی 
از شهرسـتان های جاسـک،خمیر، بندر لنگـه و 
همچنین بخش کوچکی از شهرسـتان بندرعباس 

مسـتقر هستند.
سـطح کانون هـای گردوغبـار اسـتان برابـر حدود 
۱.۵ میلیـون هکتـار و بـا شـدت های غبـار خیزی 
کم، متوسـط، زیاد و خیلی زیاد برآورد شـده است.
به طـور کلـی کمبـود بـارش و سسـت بودن خاک 
و وزش بادهـای شـدید از دلایـل اصلـی ایجـاد 
کانون هـای گردو غباری اسـت کـه عوامل محیطی 
مختلف بـر شـدت و گسـترش آن اضافه مـی کند.

یزد در محاصره کانون های داخلی تولید 
گرد و غبار کشور

متوسـط سـالانه بارندگی در اسـتان یزد بـه عنوان 
کم بارش ترین استان کشـور کمتر از ۱۰۰میلیمتر 
اسـت و این اسـتان در کنـار مهمتریـن کانون های 

گرد و غبار داخلی کشـور قـرار دارد.
خـاص  موقعیـت  سـبب  بـه  یـزد  اسـتان 
جغرافیایی،مجـاورت بـا بزرگتریـن کویرهـای 
ایـران و واقـع شـدن روی کمربنـد بیابانـی جهان 
دارای ویژگی هـای خـاص آب و هوایـی اسـت کـه 
بارش کم، بـالا بـودن دما و نوسـانات شـدید آن و 
تبخیر بـالا و رطوبت انـدک از جمله آنهاسـت.این 
خصوصیات سبب شـده تا این اسـتان به شـدت از 
شـرایط بیابانی و کویری متأثر شـده و بـا توجه به 
سـطح خشـک و بیابانـی آن،زمینـه تولید گـرد و 

خـاک را دارا باشـد.
مدیـرکل هواشناسـی اسـتان یـزد پیـش از ایـن 
پیرامون منشـاء گرد و خـاک در اسـتان گفته بود: 
امسـال تعداد روزهای همـراه با پدیـده وزش باد و 
گردوخاک در اسـتان در مقایسه با شـرایط مشابه 
سـال گذشـته تقریبا دو تا سـه برابر شـده اسـت.

دادستان کرمان در بازدید از ایست و بازرسی مرصاد، با 
اشاره به موقعیت جغرافیایی استان کرمان و همجواری 
این استان با استان های شرقی، اظهار داشت: بخش 
عمده ای از قاچاق مواد مخدر کشور از استان کرمان 
عبور می کند اما تجهیــزات و امکانات مبارزه با مواد 
مخدر در این استان، متناسب با حجم اقدامات مورد 
نظر نیست. دادخدا سالاری با بیان اینکه استان کرمان 
هزینه های سنگین انســانی، اجتماعی و فرهنگی 
در حوزه مبارزه با مــواد مخدر پرداخت کرده، گفت: 
می طلبد که براســاس نگاه ویژه دستگاه ها به حوزه 
مبارزه با مواد مخدر، امکانات مبارزه ای متناسب با نقش 
استان کرمان تامین شود. دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان کرمان با تاکید بر اینکه در سال گذشته 
بالغ بر ۱۸۲ تن انواع مواد مخدر در استان کرمان کشف 
شده، افزود: بر این اساس اســتان کرمان رتبه برتر 

کشوری را کسب نموده کرده است.
او خاطرنشان کرد: ستاد مبارزه با مواد مخدر وظیفه دارد 

از محل درآمدهای حاصل از امر مبارزه با موادمخدر، 
نســبت به تامین امکانات اولیه و به روز در ایست و 
بازرسی های استان به ویژه ایست و بازرسی مرصاد اقدام 
کند.  سالاری با اشاره به اینکه استان کرمان تولیدکننده 
مواد مخدر نیست و استان مرزی هم به شمار نمی رود، 
گفت: با این وجود براساس تلاش های جهادی و انقلابی 
دستگاه قضایی، نیروی انتظامی و نهادهای امنیتی، 
بیشترین اقدامات مقابله ای کشور در این استان انجام 
می شود. وی با بیان اینکه ایست و بازرسی مرصاد از 
گلوگاه های اصلی کشف مواد مخدر در استان کرمان 
به شمار می رود، افزود: به دلیل اقدامات سنتی و عدم 
بهره مندی از امکانات به روز، بخش عمده خودروهای 
عبوری از این محل در برخی موارد تا یک ســاعت 

معطل می شوند.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان با اشاره 
به اینکه معطلی طولانی مدت در ایســت و بازرسی 
مرصاد موجب نارضایتی مردم شده است، بیان کرد: 

این موضوع به صورت ویژه در شــورای حفظ حقوق 
شهروندی دادگستری کل استان کرمان مورد بررسی 
قرار گرفته و مقرر شد هیئتی متشکل از اعضای این 
ستاد نسبت به ارزیابی این موضوع و تدوین گزارش 
مربوطه اقدام کنند. وی تصریح کرد: به مناسبت هفته 
قوه قضائیه جمعی از اعضای شورای نظارت بر حقوق 
شهروندی دادگستری استان کرمان از جمله رئیس 
حفاظت و اطلاعات، مدیرکل بازرسی، دبیر هیئت 
نظارت بر حقوق شهروندی، مسئول نظارت و ارزشیابی 
قضات با محوریت دادستان کرمان با حضور در محل به 

بررسی میدانی این موضوع پرداختند.
سالاری ادامه داد: در این بازدید مشخص شد که در 
این محل ضمن آنکه حقوق شهروندی سرنشینان 
خودروهای عبوری رعایت نمی شود، این افراد گاهی در 
شرایط نامساعد آب و هوایی به نحوی که در زمستان 
در برخی اوقات دما به منفی ۱۵ درجه می رسد، معطل 
می شــوند و ماموران مبارزه با مواد مخدر نیز وسایل 

گرمایشی و سرمایشی مناسب در اختیار ندارند.
او با اشاره با اینکه در صورت تجهیز ایست و بازرسی 
مرصاد به امکانات مورد نیاز، بازرسی از خودروهای 
عبوری با دقت و سرعت بسیار بالاتری انجام شده و 
از تشکیل صف های طولانی در این ایست و بازرسی 
جلوگیری می شــود، گفت: با توجه به قرار گرفتن 
ایست و بازرســی مرصاد در مسیر شهرستان های 
جنوبی اســتان کرمان به عنوان یکی از بزرگ ترین 
تولیدکنندگان صیفی جات و محصولات کشاورزی، 
در زمان برداشت این محصولات، ترافیک در این ایست 
و بازرسی افزایش چشمگیری پیدا می کند و صف هایی 

به طول حدود یک کیلومتر نیز شکل می گیرد.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان کرمان 
خاطرنشان کرد: ســتاد مبارزه با مواد مخدر باید به 
وظیفه خود در قبال تامین تجهیزات مورد نیاز این 
ایســت و بازرســی عمل کند تا موارد نقض حقوق 

شهروندی در این حوزه برطرف شود.

 کرمانی ها ایستاده در غبارخیزترین استان کشور 
 ۶ کانون اصلی ریزگرد با شدت زیاد و خیلی زیاد در استان کرمان وجود دارد

دادستان کرمان: امکانات مبارزه با مواد مخدر در استان متناسب 
با حجم اقدامات مورد نظر نیست

گزارش
ایرنا

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی
 استان کرمان:

۱۰۹ هزار نفر؛ جمعیت بیکار 
استان کرمان 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان اظهار کرد: یکی از 
معضلات بازار کار در ایران نسبت به سایر کشورهای دنیا، پایین بودن 
نرخ مشارکت اســت، نرخ بیکاری جوانان ۱۸ تا ۳۵ ساله در استان 

کرمان ۲۳.۴ درصد بوده که یک شاخص مهم است.
جعفر رودری در جلسه کارگروه اشتغال استان کرمان گفت: براساس 
آخرین آمار، ۶۳ میلیون نفر در کشور جمعیت بالای ۱۵ سال یا در سن 
کار هستند که ۲ میلیون و ۴۱۰ هزار نفر مربوط به استان کرمان است.
او با اشاره به جمعیت ۳ میلیون و ۳۸۳ هزار نفری استان کرمان گفت: 
از جمعیت بالای ۱۵ یا در سن کار استان کرمان، ۹۷۱ هزار و ۲۵۱ نفر 
جمعیت فعال یا عرضه نیروی کار )قادر و مایل به انجام کار( هستند 
که ۸۶۲ هزار نفر آنها شاغل هستند و آخرین تعداد بیکاران استان 

۱۰۹ هزار نفر خواهد بود.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان جمعیت غیرفعال 
استان را ۲ میلیون و ۴۱۰ هزار نفر اعلام کرد و افزود: عمده این جمعیت 

را خانم های خانه دار و جمعیت در حال تحصیل شامل می شوند.
او خالص ایجاد اشتغال استان در سال گذشته را حدود ۲۲ هزار نفر 
اعلام کرد و افزود: این در حالی است که خالص ایجاد اشتغال استان 

طی سال های ۹۸ و ۹۹ منفی بود.
رودری اظهار کرد: مثبت شدن اشتغال در سال ۱۴۰۰ نشان می دهد 
که آثار کرونا در اقتصاد تعدیل شده و در کنار آن سازگاری روی شرایط 
تحریم رخ داده و سیاست های ثبات زا از سوی دولت کمک می کند 

که این امر تداوم یابد.
او عنوان کرد: مجموع اشتغال ایجاد شده کشور در سال ۱۴۰۰ تقریبا 
۱۸۴ هزار فرصت شغلی است که ۲۲ هزار مورد آن معادل ۱۲ درصد 

سهم استان کرمان است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با اشاره به اینکه 
نرخ بیکاری در استان کرمان ۱۱.۳ درصد بوده که تقریباً بیشتر در 
حوزه بانوان است، افزود: نرخ مشارکت استان ۴۰.۳ درصد بوده که 

نسبت به جمعیت روستایی استان به کل کشور ۴۱.۸ درصد است.
رودری با اشــاره به اینکه ۳۶ درصد از جمعیت استان کرمان که در 
سن کار قرار دارند، شاغل هستند، بیان کرد: بیکاری بالای جوانان به  
ویژه جوانان تحصیل کرده یک نکته راهبردی در استان کرمان است.

رودری گفت: ۶۰ هزار و ۳۷۴ نفر تعهد اشتغال امسال دستگاه های 
اجرایی است که ۵۲ درصد در بخش صنعت، ۱۸ درصد کشاورزی و 

۳۰ درصد در بخش خدمات تعریف شده است.

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای جنوب استان کرمان گفت: 
پرونده های تخلفات رانندگان و شرکت های 
حمل و نقل برون شهری کالا و مسافر در محل اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان در کمیسیون 
ماده ۱۱ و ۱۲ بررسی و تخلفات گزارش شده مورد رسیدگی 

قرار گرفت.
علیدادی سلیمانی افزود :در این جلسه ۷ شرکت تعطیل ، 

۷ مورد جریمه نقدی و ۳مورد تذکر کتبی را دریافت کردند.
وی بیان کرد: عمده تخلف های صورت گرفته صدور بارنامه 
و کرایه خارج از نرخ مصوب و همچنین عدم رعایت مقررات 
حمل و نقلی از جمله ی این تخلفات صورت گرفته بوده است.

معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب استان کرمان از مردم و رانندگان خواست در صورت 
مشاهده هرگونه تخلف می توانند موارد را به ادارات راهداری 
و حمل ونقل جاده ای شهرستان ها و یا از طریق سامانه ۱۴۱ 
مرکز مدیریت اطلاعات راهها و حمل ونقل اطلاع دهند تا با 
توجه به مستندات موجود کارشناسان این حوزه نسبت به 
بررسی موضوع و در صورت محرز بودن تخلف پرونده شرکت 

متخلف را به کمیسیون ماده ۱۱ و ۱۲ ارجاع دهند.
گفتنی است، کمیسیون ماده ۱۲و ۱۱ برای رسیدگی به 
تخلفات شرکت ها و مؤسسات حمل و نقل جاده ای برون 
شهری و رانندگان با حضور مدیر کل اداره کل راهداری و 
حمل و نقل، معاون حمل و نقل ، ادارات حقوقی، کالا و مسافر، 

روسای انجمن صنفی مربوطه تشکیل می شود.

مه و  نا زمان بر فقت سا ز خبر موا ز ا با گذشت ۱۰ رو
نی  توما میلیون   ۲۰۰ تسهیلات  پرداخت  با  بودجه 
شکل  موضوع  ین  ا هنوز  یی،  روستا مسکن  ساخت 
اجرایی به خود نگرفته و این در حالی است که حدود 
یان  ز به پا ز فصل گرما و مناسب ساخت و سا نیمی ا

رسید.
د، رییس بنیاد مسکن  کبر نیکزا ۱۰ روز قبل بود که ا
یجاد وقفه در نوسازی واحدهای  د: به دنبال ا خبر دا
روستایی، رییس جمهور به مسئولان سازمان برنامه و 
بودجه دستور داد نسبت به پرداخت وام ۲۰۰ میلیون 
تومانی ساخت مسکن روستایی اقدام کند که سازمان 

برنامه هم موافقت کرده است.
یان هفته آخر  لا تا پا حتما د گفته ا آن طور که نیکزا
م به بانک ها  ا ین و لعمل پرداخت ا ا ه دستور دما خردا
ابلاغ می شود.اما بررسی ها از بنیاد مسکن نشان می دهد 

هنوز این موضوع محقق نشده است.
 ۱۴۰۰ سال  بان  آ  ۲۵ مصوبه  ز  ا ه  هفت ما حدود 
نی ساخت مسکن  م ۲۰۰ میلیون توما ا درخصوص و

روستایی با نرخ سود ۵ درصد می گذرد.
ین  ا پرداخت  صلی  ا مشکل  می شود  گفته 
لتفاوت نرخ سود آن است. تسهیلات  به ا ما تسهیلات،
ید  با دولت  که  است  درصد   ۵ یی  روستا مسکن 
لتفاوت آن تا رقم ۱۸ درصد را تضمین کند. این  مابه ا
مبلغ حدود ۴۰ هزار میلیارد تومان می شود که تامین 

آن در شرایط فعلی دشوار است.
قیمت  یش  فزا ا ز  ا ییان  روستا برخی  حال  ین  ا با 
نی می کنند. در حال  ز نگرا برا نی ا نهاده های ساختما
م روستایی ۱۰۰ میلیون تومان است که به  حاضر وا
هزینه های  ز  ا توجهی  بل  قا رقم  ییان،  روستا گفته 
ساخت را پوشش نمی دهد. حتی بنا به اذعان مسئولان 
م ۲۰۰ میلیون تومانی هم حدود ۵۰  بنیاد مسکن وا

درصد هزینه های ساخت را در برمی گیرد.
نی در  تعلل در پرداخت تسهیلات ۲۰۰ میلیون توما
ده های  نه نها لیا ده که نرخ تورم سا فتا تفاق ا لی ا حا
ر در زمستان  ما آ علام مرکز  ا ساس  بر ا نی  ساختما
گذشته به ۵۵ درصد رسیده است. هم چنین سه ماه 
گر  یان رسیده و ا ز به پا ز فصل مناسب ساخت و سا ا
ز مناطق کشور  م شود در بسیاری ا بستان هم تما تا
انجام ساخت و ساز امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی 
روستاییان حدود سه ماه زمان دارند تا واحدهای خود 
را به مرحله فونداسیون و اسکلت برسانند که با اوضاع 
نها  م به موقع به دست آ کنونی بعید به نظر می رسد وا

برسد.

تالاب بین المللی جازموریان که زمانی موجب شده بود جنوب 
کرمان به هندوستان ایران و قطب تولید محصولات کشاورزی 
و تأمین نیاز بازار داخلی تبدیل شــود حالا در ایام تابستان و 
بلند شدن ریزگردها به کابوسی برای مردم منطقه و کل کشور 

تبدیل می شود و زندگی جوامع محلی را تهدید می کند.
به گــزارش راه آرمان جمعیت کثیــری از اهالی حوزه هلیل 
رود و جازموریان به دنبال مشکلات این رود و کم آبی تالاب 
جازموریان و شــوری آب آن در کارزاری خطاب به استاندار 
کرمان خواستار جلوگیری از صنعت کشاورزی و دامپروری 
این مناطق و کاهش بیکاری مــردم و جلوگیری از مهاجرت 
به اســتانهای مجاور برای تامین اقتصاد خانــواده و از همه 
مهمتر افزایش ریزگردها از طریق این تالاب شدند.این تالاب 
بین المللی بعداز سال ها توسط باران های فصلی و خدادادی 
پایان سال ۱۴۰۰ آبگیری شد و شاهد جان گرفتن دوباره آن 
بودیم و انواع چرندگان، خزندگان، پرندگان و آبزیان از جمله 
ماهی ها در آن به مدت کوتاهی قابل مشاهده بود، اما اکنون 
شاهد خشک شــدن دوباره این طبیعت زیبا هستیم که در 
صورت احیا می توان از آن به عنوان اکوتوریســم در صنعت 

گردشگری نیز استفاده نمود.
جازموریان ارزشمندترین و بهترین تالاب آب 

شیرین در کشور است
مجتبی ذوالجودی، سرپرست معاونت محیط زیست دریایی 
و تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور در برنامه 

بازدید خود در اسفند ماه سال گذشــته از تالاب بین المللی 
جازموریان آن را به عنوان ارزشمندترین و بهترین تالاب آب 
شیرین در کشور دانســت و گفت: این تالاب از غنای بالایی 
برخوردار است،که »با بارندگی های خوبی که در سال ۱۴۰۰ 
انجام گرفت حدود ۱۰۰درصد بستر تالاب جازموریان آبگیری 
شــد، اما با تبخیر آب تالاب،خیلی زود خشک و به روال قبل 

بازگشت.
وی افزود: »با وزارت نیرو در رابطه با حق آبه این تالاب حتما 
هماهنگ خواهیم شد که بتوانیم تا جایی که ممکن است از 

حق آبه های تالاب جازموریان استفاده کنیم«.
وی با اشــاره به اینکه حفاظت و احیای تالاب هــای ایران از 
برنامه های اصلی این معاونت اســت، بیان کرد: »با توجه به 
پوشش گیاهی و چرای دام در این منطقه وجود دارد، ممکن 
اســت به این پوشــش گیاهی کمی آســیب وارد کند که با 
همکاری وزارت جهاد کشاورزی برنامه های مناسبی برای این 

شرایط خواهیم داشت«.
ذوالجودی با اشاره به اینکه با توجه به ارزش و غنای این تالاب 
در مجامع محلی و ملی اقداماتی انجام شده است، گفت: »قرار 
است با بررسی شرایط به عنوان یک تالاب بین المللی در سایت 
رامسر ثبت نام شود و به عنوان یک تالاب بین المللی اقدامات 

بعدی در این خصوص انجام شود«.
مرجان شاکری مدیرکل ســابق محیط زیست استان کرمان 
نیز در حاشیه ی این سفر با اشاره اقدامات انجام شده برای این 
تالاب اظهار کرد: »چهار طرح مطالعاتی از سال ۹۵ تا امسال 

در رابطه با تالاب تدوین شده است«.
مرجان شاکری ادامه داد: »مهم ترین طرح مطالعاتی برنامه 
جامع احیاء تالاب جازموریان اســت که با حضور ذی نفعان 
استان کرمان و سیستان وبلوچستان استراتژی هایی برای احیاء 
تالاب در یک بازه زمانی ۲۰ ســاله جمع آوری و تدوین شده 
است«. وی بیان کرد: »این طرح در شورای برنامه ریزی هر دو 

استان مصوب شده و آماده جذب اعتبارات است«.
شاکری گفت : » در ردیف اعتبارات سال ۱۴۰۱، محلی برای 
این تالاب دیده نشده اما جزو برنامه هایی است که برای سفر 

ریاست جمهوری پیش بینی کرده ایم«.
حال با این تفاسیر و قول مسئولان ساکنان جنوب کرمان از 
استاندار انتظار دارند که ضمن بررسی دقیق موضوع، هلیل رود 
جریان یابد و آبگیری تالاب جازموریان )ضمن تشکیل کارگروه 
احیای تالاب جازموریان و تعیین حقابه قانونی آن توســط 
کارشناسان با حضور مسئولان استانی و کشوری و الزام رعایت 

آن توسط مسئولین سدها( در تمام فصول صورت پذیرد.
همچنین با توجه به اینکه به بسیاری از مناطق و روستاهای 
حوزه جازموریان آبرسانی نشــده و در بعضی از مناطق حوزه 
هلیل رود و جازموریان آب آشامیدنی شور و تلخ بوده و یا دچار 
کمبود است، مستدعیست با نگاه ویژه جهت آبرسانی و رفع 

مشکلات مردم این حوزه ها اقدام فرمایید.
گفتنی است،این کارزار تاکنون نزدیک به ۵ هزار امضا داشته 
است. هم اکنون ،تالاب جازموریان که زمانی موجب شده بود 
جنوب کرمان به هندوســتان ایران و قطب تولید محصولات 
کشــاورزی و تأمین نیاز بازار داخلی تبدیل شود حالا در ایام 
تابستان و بلند شــدن ریزگردها به کابوسی برای مردم و کل 
کشور تبدیل می شود و زندگی جوامع محلی را تهدید می کند.

رییس دانشــگاه علوم پزشکی رفسنجان 
اعلام  کــرد: مراکــز پزشــکی غیرمجاز و 
فاقد مجوز در شهرستان پلمپ و با جریمه 

سنگین مواجه خواهند شد.
رییس دانشــگاه علوم پزشکی رفسنجان 
در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: جلســه 
هم اندیشی با موضوع صنوف فاقد مجوز در 
امور پزشکی روز گذشته با حضور سرپرست 
دانشگاه، معاون درمان دانشگاه، دادستان 

عمومی و روسای ادارات صنعت، معدن و تجارت تعزیرات حکومتی،آگاهی،نیروی انتظامی، 
پلیس اطلاعات و سازمان نظام پزشکی برگزار شد.

دکتر»محمدی شاهرخی« بیان کرد: در این جلســه با پرداختن به مشکلات پیش آمده 
توسط برخی از واحدهای صنفی آرایشــگر و افراد غیر متخصص و فاقد مجوز که اقدام به 
دخالت در امور پزشکی نموده و در زمینه های مختلف خصوصا پوست، مو و زیبایی فعالیت 

می کنند مورد بررسی قرار گرفت.
  محمدی شاهرخی ادامه داد: در این جلسه مقرر شد با انجام گشت های مشترک، مراکز 
فوق پلمپ و کلیه تجهیزات آنها توقیف و ضبط شده و پرونده تخلف آنها به مقام قضایی و 

تعزیرات حکومتی ارسال و تشدید برخوردها در این زمینه صورت پذیرد. 
وی تأکید کرد: در این راستا گروه ویژه بازرسی از مراکز فوق با حضور بازرسان دانشگاه علوم 
پزشکی، اداره صمت، پلیس اطلاعات، پلیس آگاهی، سازمان نظام پزشکی و سازمان غذا و 
دارو تشکیل خواهد شد و با تشدید نظارت های بیشتر با متخلفین به صورت ویژه برخورد 

صورت می گیرد.

پلمب و جریمه سنگین در انتظار مراکز کارزاری برای احیای تالاب جازموریان 
پزشکی غیرمجاز در رفسنجان

تعطیلی ۷ شرکت حمل و نقل 
کالا و مسافر در جنوب کرمان 

روستاییان چشم انتظار ابلاغ 
تسهیلات مسکن به بانک

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

طبق اعلام بانک مرکزی، رمز ریال بناست 
تا شهریورماه اجرایی شود؛ با انتشار رمز 
ریال، افراد اسکناس ریال خود را تحویل 
بانک مرکزی می دهند و رمز ریال تحویل 
می گیرند که این رمز ریال قابل استفاده 
بــرای ســرمایه گذاری نیســت و صرفاً 

جایگزین اسکناس خواهد شد.
به گزارش تســنیم، طی دهه گذشــته 
رمز ارزهــا در دنیا جایگاه ویــژه ای پیدا 
کردند و همین امر نیز باعث شد تا به مرور 
بانک های مرکــزی تصمیم جدی در این 
خصوص بگیرند. برخی از کشــورها طی 
این سال ها از رمز ارز ملی خود رونمایی 
کرده اند و برخی دیگر نیز کماکان در حال 

بررسی ابعاد آن هستند.
برهمین اســاس نیز رویکرد جدیدی در 
بانک های مرکزی شکل گرفته و بانک های 
مرکزی در دنیا از این فنــاوری و برخی 
ویژگی هــای آن که بــه حاکمیت پولی 
لطمه ای وارد نمی کند، استفاده و مفهوم 
جدیدی بــا عنوان »رمــز ارز ملی« ارائه 

کرده اند.
در صورتی کــه پول های ســنتی را یک 
سر طیف و ســمت دیگر آن را رمز ارزها 
در نظر بگیریم، رمز پــول بانک مرکزی 
 Central Bank  Digital (
Currency( در میانــه این دو طیف 

قرار دارد. 
علی صالح آبادی در تازه ترین گفت وگوی 
خود با تسنیم رســماً اعلام کرد که »رمز 
ریال« به عنوان یک ابزار جدید پرداخت 
قرار است در شهریورماه سال جاری البته 

به صورت آزمایشی کار خود را آغاز کند.
طبق اعلام رئیس کل بانک مرکزی، رمز 
ریال قرار اســت جای ریال اسکناسی را 
بگیرد و با مفهوم جهانی آن متفاوت است. 
زمان شــروع به کار رمز ریال شهریور ماه 
اســت و احتمالاً به صورت آزمایشی در 

یکی از مناطق کشور آغاز می شود.
صالح آبادی گفــت: رمز ریــال به  جای 
همین اسکناسی که در دست مردم است، 
فرد به  جای اینکه اسکناس داشته باشد 
رمزریال دارد. این مفهوم با مفهوم جهانی 
)رمزارز( متفاوت اســت. در »رمز ریال« 
ریال های اســکناس جای خود را به رمز 

ریال می دهند.

صاحبخانه ها چقدر 
باید مالیات اجاره 

بدهند؟
صاحبان درآمد املاک اجاری باید تا 
پایان تیرماه اظهارنامه درآمد املاک 
اجاری عملکرد ســال ۱۴۰۰ را ارائه 
کنند کــه ۷۵ درصد درآمــد اجاره 
املاک مشــمول مالیات بــوده و ۲۵ 

درصد آن معاف از مالیات است.
به گزارش ایسنا، هر مؤدی مشمول، 
در اظهارنامــه الکترونیکی مالیات بر 
درآمد اجاره املاک باید به ازای تمام 
املاک مورد اجاره در کل کشور یک 

اظهارنامه ارائه کند.
در نــوع مالیات بر اجــاره املاک، دو 
نوع محاســبه مالیات دســت اول و 
دســت دوم وجود دارد و تفاوت این 
دو محاســبه در آن اســت که ماخذ 
مالیات بر اجاره دست اول ۷۵ درصد 
اجاره بهای ســالیانه بــوده، در حالی 
که این ماخذ برای اجاره دســت دوم 
توسط مســتاجر، تفاوت اجاره بهای 
پرداختی توســط او به مالک و اجاره 
بهای دریافتی توســط او از مستاجر 

دوم است.
نرخ مالیات بر درآمــد اجاره ملک در 

سال ۱۴۰۰ نیز به شرح زیر است:
 درآمد سالیانه مشمول مالیات

درصد مالیات ۱۵
تا ۵۰ میلیون تومان

درصد مالیات ۲۰
۵۰ تا ۱۰۰ میلیون تومان

درصد مالیات۲۵
بیشتر از ۱۰۰ میلیون تومان

درصد مالیات
مطابــق تبصــره مــاده ۱۳۱ قانون 
مالیات های مســتقیم، بــه ازای هر 
۱۰ درصــد افزایش درآمــد ابرازی 
مشمول مالیات اشخاص موضوع این 
ماده نسبت به درآمد ابرازی مشمول 
مالیات سال گذشــته آنها، یک واحد 
درصد و حداکثر تــا پنج واحد درصد 
از نرخ های مذکور کاســته می شــود 
که شرط برخورداری از این تخفیف، 
تســویه بدهی مالیاتی ســال قبل و 
تســلیم اظهارنامه مالیاتــی مربوطه 
در مهلت اعلام شده از سوی سازمان 

امور مالیاتی است.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه علنی روز گذشته کلیات طرح 
ساماندهی استخدام کارکنان دولت را 

تصویب کردند.
به گزارش مهر، وکلای ملت با ۱۹۴ رأی 
موافق، ۱۹ رأی مخالف و ۶ رأی ممتنع 
از مجموع ۲۳۰ نماینده حاضر در جلسه 

علنی با کلیات این طرح موافقت کردند.
طبق گفته رئیس مجلس شورای اسلامی با 
توجه به اینکه این طرح پیشنهادات زیادی 
دارد، دو شوری می شود و ابتدا پیشنهادات 
نمایندگان در کمیسیون اجتماعی مجلس 
مطرح و سپس در دستور کار صحن علنی 

قرار می گیرد.
حسن لطفی در این باره، گفت: در حال 
حاضر ۲۷ نوع قرارداد کار داریم که این 
مسئله باعث شده عدالت در پرداخت ها 

از بین برود.
وی بیان کرد: کارمندان رسمی، پیمانی، 
قرارداد کار معین و شرکتی بعضاً در یک جا 
و با شرایط یکسانی کار می کنند اما حقوق 
متفاوتی دریافت می کنند که این مسئله 
باعث شده انگیزه کار بسیاری از این افراد 

کاهش پیدا کند.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی تأکید کرد: دولت و مجلس با 
همکاری یکدیگر طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت را مورد بررسی قرار داده اند 
که امیدوارم این طرح به تصویب برسد 
و با ساماندهی استخدام کارکنان دولت 
شاهد از بین رفتن بی عدالتی ها در نظام 

پرداخت باشیم.
۲۷ نوع قرارداد کار داریم

در ادامه جلسه، مهدی عیسی زاده رئیس 
شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون 
اسلامی درباره طرح مذکور گفت: متأسفانه 
شاهد رشد بی قواره اعتبارات دستگاه های 
اجرایی برای پرداخت حقوق هستیم و 

امروز ۲۷ نوع قرارداد داریم.
وی بیان کرد: حتماً باید کارکنان دولت 
تعیین تکلیف شوند و خوشبختانه مجلس 
و دولت به اشتراک نظر در این باره رسیده 

اند.
مجلس  اجتماعی  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی تصریح کرد: دولت باید 
کوچک سازی شود و لازم است هزینه های 
دولت کم شود و برون سپاری انجام شود 
اما از سال ۶۰ تاکنون هیچ اقدامی در این 

راستا انجام نشده است.
نباید در ادارات تبعیض

 وجود داشته باشد
در ادامه جلسه جبار کوچکی نژاد طی 
اخطار قانون اساسی گفت: طرح ساماندهی 
استخدام کارکنان دولت طرح بسیار خوبی 
است اما ما باید قانونی را به تصویب برسانیم 

که منجر به رفع تبعیض شود.
وی بیان کرد: دو وزارتخانه بهداشت و 
آموزش و پرورش بیشترین حجم نیروی 
انسانی را در کشور دارند و بسیاری از 
کارکنان این دو وزارتخانه قراردادهای 
متفاوتی دارند که لازم است در جریان 

بررسی جزئیات طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت به صورت مشخص این دو 

وزارتخانه شفاف شوند.
نماینده مردم رشت در مجلس تأکید کرد: 
باید طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت به صورت جامع دیده شود تا شاهد 

تبعیض در ادارات نباشیم.
ضرورت توجه به شایسته سالاری 

در استخدام کارکنان دولت
حجت الاسلام جواد نیک بین نیز طی 
تذکری گفت: به دلیل آنکه قوانین و 
مقررات درستی در حوزه اداری کشور 
تصویب نشده است، مردم به ما می گویند 
که چرا مجلس انقلابی به این موضوع ورود 

نمی کند.
وی بیان کرد: می بینیم فردی ۲۴ سال 
است که در یک اداره ای مشغول به کار است 
اما هنوز ساماندهی نشده و امنیت شغلی 
ندارد. این بحران فکری که هر سال برای 
نیروهای قرارداد موقت به وجود می آید، 
سخت تر از آن است که آن فرد اخراج شود.

نیک بین با اشاره به اینکه متأسفانه قانون 
درستی برای ساماندهی کارکنان دولت 
نداریم، گفت: می بینیم که برخی از نور 
چشمی ها به عنوان مثال تحت عنوان 
وارد  خدماتی  بخش  شرکتی  نیروی 
دستگاهی می شوند اما پس از مدتی با 
پارتی بازی در یک کار اداری مشغول به کار 
می شوند در حالی که باید شایسته سالاری 

در استخدام افراد مورد توجه قرار گیرد.

به گزارش ایلنا، شرایط  اعطای تسهیلات قرض 
ز  الحسنه فرزندآوری در راستای حمایت ا

خانواده و جوان شدن جمعیت اعلام شد.
۱. مشمولان طرح

متقاضیان واجد شرایط، برای فرزندان متولد 
مورخ ۰۱/۰۱/۱۴۰۰ به بعد و حداکثر تا ۲ سال 
پس از تاریخ تولد فرزند می توانند نسبت به ثبت 

نام در سامانه مربوطه اقدام نمایند.
۲. روش دریافت تسهیلات

ارائه درخواست استفاده از تسهیلات توسط 
تسهیلات  سامانه  در  ر  نوا خا سرپرست 

قرض الحسنه فرزندآوری
متقاضی می تواند تا قبل از تعیین شعبه نسبت 
به ویرایش اطلاعات خود در سامانه از طریق 

گزینه »ویرایش ثبت نام قبلی« اقدام کند.
متقاضی تا قبل از تعیین شعبه می تواند نسبت 

به تغییر بانک عامل اقدام کند.
پس از تعیین شعبه متقاضیان بر اساس اولویت 
ثبت نام و میزان سهمیه ابلاغی از سوی بانک 
ز  یران، موضوع ا مرکزی جمهوری اسلامی ا
طریق پیامک به ایشان اعلام شده و متقاضی 
می بایست با در دست داشتن مدارک مورد نیاز 
)شامل اصل و کپی تمامی صفحات شناسنامه 
پدر و فرزند، اصل و کپی کارت ملی پدر، کد 
پستی ۱۰ رقمی و آدرس کامل محل سکونت، 
کد رهگیری ۱۰ رقمی دریافتی از سامانه پس 
از انجام ثبت نام( ظرف حداکثر ۱۲ روز کاری، 
به شعبه مربوطه مراجعه و نسبت به تشکیل 

پرونده اقدام کند.
پس از تعیین شعبه و مراجعه متقاضی به شعبه 
تعیین شده، پذیرش متقاضی از سوی شعبه 
انجام می شود. متقاضی ۴۵ روز کاری مهلت 
دارد تا نسبت به تکمیل مدارک و ارائه ضمانت 

مورد پذیرش بانک اقدام کند.
۳. سقف فردی تسهیلات

برای تولد فرزند اول، ۲۰۰ میلیون ریال با دوره 
بازپرداخت ۳۶ ماهه

برای تولد فرزند دوم، ۴۰۰ میلیون ریال با دوره 
بازپرداخت ۴۸ ماهه

برای تولد فرزند سوم، ۶ ۰۰ میلیون ریال با دوره 
بازپرداخت ۶۰ ماهه

برای تولد فرزند چهارم، ۸۰۰ میلیون ریال با 
دوره بازپرداخت ۷۲ ماهه

برای تولد فرزند پنجم و بالاتر، هزار میلیون 
ریال با دوره بازپرداخت ۸۴ ماه

نرخ کارمزد تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری 

۴ درصد به صورت سالانه است.
۴. شرایط پرداخت تسهیلات

تسهیلات  ماهه   ۶ تنفس  به  توجه  با 
ولین  ا سررسید  فرزندآوری،  قرض الحسنه 

قسط ۶ ماه بعد از تاریخ عقد قرارداد است.
ارائه اصل شناسنامه فرزند و پدر وی در زمان 

تشکیل پرونده الزامی است.
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری 
به پدر، یک بار برای هر فرزند متولد شده 

امکان پذیر است.
در صورتی که حین دوره بازپرداخت تسهیلات 
فرزندآوری، فرزند دیگری از متقاضی به دنیا 
بیاید، پرداخت تسهیلات مذکور مطابق ضوابط 
ذیربط برای فرزند بعدی امکان پذیر خواهد بود.
در صورت تولد فرزندان دوقلو و بیشتر، پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری به پدر، یک 
بار به ازای هر فرزند متولد شده امکان پذیر 

است.

پرداخت تسهیلات ۱۰۰میلیون تومانی 
برای تولد فرزند پنجم

کلیات طرح ساماندهی
 استخدام کارکنان دولت تصویب شد

مد    یرعامل اتحاد    یه فرش د    ستباف ایران با بیان اینکه مصوبۀ تعهد ارزی 
بانک مرکزی باعث کاهش صادرات فرش شده است گفت: در حال حاضر با 
توجه به شرایط موجود و مصوبه تعهد ارزی هیچ تاجری حاضر به صادرات 
فرش نیست. عبدالله بهرامی, مد    یرعامل اتحاد    یه سراسری تعاونی های 
تولید    کنند    گان فرش د    ستباف ایران در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم،با اشاره 
به اینکه فروش داخلی فرش از بین رفته است گفت:با توجه به اینکه مواد 
اولیه فرش وارداتی است و با قیمت گران و ارز آزاد وارد می شود, هزینه های 
فرش افزایش یافته است و همین موضوع باعث افزایش قیمت فرش داخلی 
شده است و دیگر مردم توان خرید ندارند. وی ادامه داد:با توجه به اینکه 
قیمت های جانبی افزایش یافته است همین باعث افزایش قیمت تمام شده 
است. قدرت خرید مردم نیز کاهش یافته است. با قراردادن تعهدات ارزی 
میزان صادرات به یک دهم گذشته رسیده است. تنها خواست ما حذف 
مصوبۀ تعهد ارزی بانک مرکزی است که مانع صادرات سالانه ۵۰۰ میلیون 

دلاری فرش و موجب خروج تدریجی بافندگان از این صنعت شده است.
 بهرامی بیان کرد: بانک مرکزی مصوبۀ تعهد ارزی را در سال ۹۸ ابلاغ کرد و 
انگیزۀ کار در حوزۀ فرش را از بین برد، چون با این مصوبه هیچ تاجری حاضر 
به صادرات فرش ایرانی نبود و این رویه علیرغم درخواست ها و پیگیری های 
مداوم همچنان ادامه دارد. وی ادامه داد: بعد از اینکه واردات فرش ایرانی در 
برخی کشورها از جمله آمریکا تحریم شد، بحث تعهد ارزی بانک مرکزی 
به میان آمد که نه تنها کمکی به صادرات فرش نکرد بلکه مانع بزرگی سر 
راه صادرات فرش شد و حجم صادرات فرش ایران به ۵۰ میلیون دلار در 
سال رسید. بهرامی گفت: صادرات فرش به تولید و اشتغال برمی گردد. 
اگر صادراتی انجام نشود تولید داخلی هم از بین می رود و اشتغال با خروج 
بافندگان کاهش می یابد. در حال حاضر با توجه به شرایط موجود و مصوبه 

تعهد ارزی هیچ تاجری حاضر به صادرات فرش نیست.

گزارش
ایلنا

 صادرات فرش زمین گیر شد
مد    یرعامل اتحاد    یه فرش د    ستباف ایران: هیچ تاجری حاضر 

به صادرات فرش نیست

هوشمندسازی ریال تا 
پایان تابستان

رمز ریال بانک مرکزی 
جایگزین اسکناس می شود

رنا
: ای

س
عک

معاون سازمان هواپیمایی کشوری با اشاره به اجرایی شدن طرح نرخ گذاری 
بلیت هواپیما برای اتباع خارجی به صورت ارزی  گفت: مسلما این مسئله 

روی قیمت بلیت برای مسافران ایرانی تاثیر نمی گذارد.
به گزارش ایسنا، حسن خوشخو در برنامه زنده تلویزیونی درباره نرخ گذاری 
بلیت هواپیما در مسیرهای داخلی و محاسبه آن به صورت ارزی برای اتباع 
خارجی گفت: درخواست شرکت های هواپیمایی مبنی بر نرخ گذاری برای 
اتباع خارجی در سال گذشته مطرح شد و مورد توافق قرار گرفت چرا که آنها 
هزینه های ارزی متعددی دارند و این موضوع مسلما با تایید از سوی سازمان 

هواپیمایی کشوری بوده است.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا مانند تصمیمات گذشته درباره 
تعیین تکلیف قیمت هواپیما با ورود دستگاه های دیگر تصمیم تان را تغییر 
نمی دهید، اضافه کرد: براساس آنچه قانون گذار مشخص کرده تنها مرجع 
شورای عالی هواپیمایی بوده است و در این زمینه نیز اگر نیاز باشد مسلما 

از طرف شورا جلساتی برگزار شده و این مساله مورد بررسی قرار می گیرد.

نرخ گذاری ارزی بلیت هواپیما برای 
اتباع خارجی

در حالی که مسـئولان وزارت جهاد کشاورزی مدعی 
شـده اند در ماجـرای شـرکت »آریو تجارت سـهیل« 
و واردات نهاده هـای دامـی توسـط آن، همـه چیـز 
قانونـی بـوده، قـوه قضائیـه از تخلـف بـزرگ در ایـن 

حـوزه خبـر داد.
بـه گـزارش ایسـنا، سـوم تیرمـاه، رئیـس سـازمان 
بازرسی کل کشـور با اشـاره به گلایه مندی تعدادی از 
کشـاورزان و اتحادیه هـا در رابطه با خریـد نهاده های 
دامی از سـامانه بازارگاه و دریافت نکـردن این نهاده ها 
اعلام کـرد که براسـاس پیگیری هـای به عمـل آمده 
مشخص شده که سـازمان تعاونی روسـتایی در تاریخ 
۱۰ فروردین امسـال اقدام بـه انعقاد قـراردادی تحت 
عنـوان تفاهم نامه کارگزاری با یک شـرکت خصوصی 
کرده و به موجـب این قرارداد، شـرکت مذکور متعهد 
به تامیـن ۱۳ میلیـون و ۷۰۰ هـزار تن نهـاده دامی از 
جمله گندم، جـو، روغن و … شـده اسـت و در حالی 
که تاکنون حـدود ۴۰ روز از موعد وارد کردن محموله 
نهاده هـای دامـی بـه کشـور از سـوی ایـن شـرکت 

گذشـته اما هنوز ایـن نهاده ها تامین نشـده  اسـت.
 طبق اعلام سـازمان بازرسـی، سـاخت کوتـاژ صوری 
در حالی کـه هنوز محموله نهاده های دامـی وارد بندر 
نشـده بود و سـپس ثبت کوتـاژ در سـامانه بـازارگاه، 
سـبب شـد که ۸۰۰ هزار تن نهـاده دامی در سـامانه 
بـه مـردم، کشـاورزان و اتحادیه هـا ارائه شـود و مردم 
نیز بدون آنکـه نهاده ها وارد شـده باشـد، با مشـاهده 
ثبت کوتـاژ در سـامانه بـازارگاه، ۵۰۰ هزار تـن از این 
نهاده هـا را با مبلـغ ۱۱۰۰ میلیارد تومـان خریداری و 
این مبلغ را به حسـاب شـرکت خصوصی مورد اشاره 

واریـز کنند.
کوتاژ صوری اتفاق افتاده است

طبـق  کـه  کـرد  اضافـه  همچنیـن  خداییـان 
رسیدگی های بدوی سـازمان بازرسی، مشخص شده 
که ایجـاد کوتاژ صـوری و قـرار دادن کوتاژ در سـامانه 
بـازارگاه و عرضه شـدن نهاده هـا در میان مشـتریان، 
کشـاورزان و اتحادیه هـا درحالی کـه نهـاده ای وارد 
کشـور نشـده، از جمله تخلفـات رخ داده در خصوص 
واردات ایـن نهاده هـای دامـی بـوده اسـت. از سـوی 
دیگـر، برخـی از مسـئولان جهـاد کشـاورزی طـی 
نامه ای به بانـک مرکزی خواسـتار آن شـده بودند که 
۷۳۵ میلیون دلار در اختیار شـرکت مورد اشـاره قرار 

گیـرد و در ایـن نامه قیـد کـرده بودند کـه نهاده های 
دامـی وارد کشـور شـده اسـت؛ درحالی کـه اصـلا 

نهـاده ای بـه کشـور وارد نشـده بود.
براسـاس اعلام سـازمان بازرسـی کشـور، بعد از آنکه 
مشخص شـد شـرکت خصوصی مورد اشـاره توانایی 
وارد کـردن این محمولـه نهاده هـای دامی به کشـور 
را نـدارد ۴۹ درصـد این شـرکت بـه سـازمان تعاونی 
روسـتایی منتقل شـد؛ در حالی کـه براسـاس قانون، 
بخش های دولتـی نمی توانند هبه  )هدیـه( را بپذیرند 
و عواقب ایـن انتقال آن اسـت کـه اگر شـرکت نتواند 
به تعهدات خـودش در زمینـه وارد کـردن نهاده های 
دامـی عمـل کنـد، بایـد حداقـل ۵۰ درصـد از ایـن 

خسـارت توسـط دولت جبران شـود.
دریافت شماره کوتاژ، قبل از وارد شدن 

کالا به بندر
 بعـد از گزارش هـای ارائـه شـده توسـط سـازمان 
بازرسـی، محسـنی اژه ای_ رئیـس قـوه قضاییـه  نیز 
اعـلام کـرد کـه یکـی از تخلفـات آشـکار در جریـان 
واردات این محموله بدین شـکل بوده که قبـل از وارد 
شـدن کالای مورد نظر به بندر نسـبت به اخذ شماره 
کوتاژ اقدام شـده اسـت و متعاقب این موضـوع، کوتاژ 
در سـامانه بـازارگاه بـه ثبت رسـید و در معـرض دید 
مشـتریان قرار گرفت و مردم نیز با مشـاهده کوتاژ در 

سـامانه، اقدام بـه خریـد کالا کردند.
هیچ کالایی به کشور وارد نشده بود

وی با اشـاره بـه نامه نـگاری برخـی مسـئولان وزارت 
جهـاد کشـاورزی بـا بانـک مرکـزی در جریـان امور 
مربـوط بـه واردات ایـن محمولـه نیـز گفـت که طی 
نامـه ای از بانـک مرکـزی خواسـته شـده بـود کـه 
دلار بابـت کالایـی کـه وارد شـده در اختیار شـرکت 
خصوصـی مـورد اشـاره قـرار داده شـود؛ درحالی که 

اساسـاً هیچگونـه کالایـی وارد کشـور نشـده بـود.
واگذاری بخشی از سهام این شرکت 

خصوصی به تعاون روستایی تخلف است
رئیـس قـوه قضاییـه واگـذاری ۴۹ درصـد از سـهام 
شرکت خصوصی مذکور به سـازمان تعاونی روستایی 
را از دیگر تخلفـات صورت گرفتـه در جریـان واردات 

اخیر محمولـه نهاده هـای دامـی عنـوان کرد.
رئیس عدلیه از سـازمان بازرسـی خواست که موضوع 

تخلفات صـورت گرفتـه در زمینـه واردات نهاده های 
دامـی را با فوریـت و جدیت مـورد پیگیری قـرار دهد 
و در همیـن زمینـه تصریح کـرد: اینکه یک دسـتگاه 
که از متولیـان واردات کالا به کشـور اسـت به صورت 
رسـمی مرتکب چندین تخلف شده باشـد موضوعی 

بسـیار مهم و قابل پیگیری اسـت.
ایـن اظهـارات در حالـی  اسـت کـه چنـدی  پیـش 
یعنـی  ۳۱ خـرداد مـاه، ایسـنا دربـاره فعالیـت ایـن 
شـرکت از محمـد قربانـی _ معـاون وزارت جهـاد 
کشاورزی - سـوال کرد و این مقام مسـئول در وزارت 
جهاد کشـاورزی پاسـخ داد کـه در چارچـوب تامین 
امنیت غذایـی مـردم، از همـه ابزارهـا و ظرفیت های 
قانونـی در ایـن زمینـه اسـتفاده می کنیـم و یکـی از 
همین ابزارها شـرکت مذکور اسـت. براسـاس ماده ۳ 
اساسنامه سـازمان مرکزی تعاون روسـتایی بند ۱۳ و 
۱۵، سـازمان تعاون روسـتایی می تواند در صورت نیاز 
وارد معامـلات بازرگانی شـود و ما نیـز از این ظرفیت 

قانونـی اسـتفاده کردیم. 
شبکه حمل و نقلی 

شرکت واردکننده کند بود
وی همچنیـن اضافـه کـرد: ایـن شـرکت اقـدام بـه 
تامین نهـاده مـورد نیـاز دام و طیـور کرد. تعـدادی از 
تولیدکننـدگان دام و طیور از محموله های وارد شـده 
اسـتفاده کردنـد و خریدهـای بسـیاری انجـام شـد. 
شـرکت مذکـور نهاده هـای دام و طیـور را از شـمال 
کشور به وسـیله کشـتی وارد می کرد اما شبکه حمل 
و نقلی آن سـرعت لازم را نداشـت و بـه همین منظور 
از مدیرعامل اتحادیه دامداران درخواسـت کردیم که 
بر فرآیند بارگیری و ارسـال آن نظارت داشـته باشـد.

بنـا بـر گفتـه معـاون وزیـر جهادکشـاورزی، کالا بـه 
کشـور وارد شـده، دپـو شـده و در حـال انتقـال بـه 
تولیدکنندگان است. براسـاس ارزیابی هایی که انجام 
دادیم هفته گذشـته نیز بـرای این شـرکت جایگزین 
تعیین کردیم و همه تعهدات و وظایف آن به شـرکت 
پشـتیبانی امور دام واگذار شـد تا فرآیند تامین نهاده 
دچار مشـکل نشـود. شـرکت پشـتیبانی امور دام نیز 
به این کار سـرعت داده و بـه زودی نهاده هـای معوقه 

تولیدکننـدگان تامین می شـود.
بار مجازی نداشیم

قربانـی با رد فـروش بار مجازی مدعی شـد کـه کوتاژ 
صـوری اتفـاق نیفتاده اسـت زیـرا حتمـا باید بـار در 
سـامانه بارگـذاری شـده باشـد تـا بـرای تولیـد قابل 

خریـداری باشـد.
پول دریافتی در بانک کشاورزی بلوکه شده

در همین رابطه روز گذشـته عباس عسکرزاده، معاون 
توسـعه بازرگانی وزارت جهاد کشـاورزی - با اشاره به 
تأخیر در تحویل نهاده ها توسط شـرکت "الف ت س" 
گفـت: مجموعـه پـول دریافتـی در بانک کشـاورزی 
بلوکه شـده و موجود اسـت، حتی یک دلار از حسـاب 

بانک مرکزی به شـرکت پرداخت نشـده اسـت.
وی با اشـاره بـه تامیـن حـدود ۱۰۴ هـزار و ۵۰۰ تن 
نهـاده از ۴۹۰ هـزار تـن اعلامی توسـط این شـرکت 
افـزود: مابقـی نهاده هـا نیـز تـا آخر تیـر مـاه تامین و 

تحویـل دامـداران و مرغـداران خواهد شـد.
تا آخر تیرماه نهاده ها تحویل داده می شود

عسـکرزاده بـا اشـاره به ایـن کـه تاکنـون در مجموع 
یـک میلیـون و ۳۰۰ هـزار تـن نهـاده توسـط ایـن 
شرکت ها تامین شـده اسـت، گفت: تقریباً ۳۰۰ هزار 
تن از این میزان باقی مانده اسـت کـه برای تخصیص 
کیفیـت ارزی بـا بانـک مرکـزی هماهنگ شـده که 
هماهنگـی، همدلـی و همراهـی می طلبد کـه تا آخر 
تیر ماه ایـن نهاده ها به دامـداران و مرغـداران تحویل 

داده شـود.
وی با تاکیـد بر ایـن که یکـی از مشـکلات در تحویل 
نهاده هـا، حمل ونقـل اسـت، یـادآور شـد: یکـی از 
محدودیت های گمرک های شـمال بحث حمل ونقل 
اسـت و تمام تلاشـمان را خواهیـم کرد که بخشـی از 
نهاده هـا را از جنـوب تامیـن کنیـم و تـا آخـر تیرماه 
تمامی نهاده ها به دسـت مرغداران و دامداران برسـد.

با این حال سـوال اینجاسـت اگر بنابر گفتـه معاونان 
وزارت جهاد کشـاورزی، اقدامات این شـرکت قانونی 
بوده و مرتکب تخلفی نشـده و تنها کندی حمل و نقل 
باعث شـده که نهـاده به دسـت دامـداران و مرغداران 
نرسـد، پـس چـرا دسـتگاه های قضایـی کشـور بـه 
کوتاژ صـوری اشـاره و اعـلام کرده انـد که بـا توجه به 
وارد نشـدن نهاده، شـرکت فـوق تخلف کرده اسـت؟ 
یـا اینکـه چـرا بایـد تعهـدات و وظایـف شـرکتی که 
مرتکـب تخلف نشـده سـریعا به شـرکت پشـتیبانی 

امـور دام واگذار شـود؟

۱۳ میلیون و ۷۰۰ هزار تن نهاده دامی روی هوا
قوه قضاییه تخلف در واردات نهاده دامی را تایید کرد

اژه ای: واگذاری بخشی از سهام شرکت واردکننده به تعاون روستایی تخلف است

طرح پیش فروش ۴ محصول ایران خودرو بدون قرعه کشی از دوشنبه ۶ تیرماه آغاز 
شد. همزمان با اعلام وزارت صنعت مبنی بر عرضه خودرو در قالب ۱۵ طرح در سامانه 
یک پارچه تخصیص خودرو آن هم بدون قرعه کشی ایران خودرو جزئیات طرح فروش 
محصولات خود را بدون قرعه کشی اعلام کرد. در این طرح فروش محصولات، خودرو تارا 
دستی با مبلغ پیش پرداخت ۱۱۸ میلیون تومان در موعد تحویل شهریور الی اسفندماه 

۱۴۰۲ و خودرو تارا اتوماتیک با پیش پرداخت ۱۶۶ میلیون تومان در موعد تحویل مرداد الی اسفند ۱۴۰۲ به فروش 
می رسد. علاوه براین محصولات، دنا پلاس توربو شارژ دستی با گیربکس ۶ سرعته و فرمان برقی با پیش پرداخت 
۱۴۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در موعد تحویل مهر الی اسفند ۱۴۰۲ و دنا پلاس توربوشارژ اتوماتیک با پیش 
پرداخت ۱۵۹ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در موعد تحویل مرداد الی اسفند ۱۴۰۲ در اختیار متقاضیان قرار می گیرد.

البته ایران خودرو در قالب اطلاعیه ای اعلام کرده است مبلغ پیش پرداخت در این بخشنامه کمتر از ۵۰ درصد 
قیمت فعلی خودرو است. سود مشارکت ۶ درصدی و سود انصراف ۲ درصدی در این طرح مدنظر قرار گرفته است.
همچنین سند خودروهای واگذار شده از طریق این بخشنامه در رهن نیست و در صورت افزایش بیمه، مالیات و 

سایر الزامات قانونی مشتری متعهد به پرداخت مابه التفاوت است.

آغاز پیش فروش ایران خودرو

دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت ســیمان گفت: شــایعه کمبود 
برق برای واحدهای صنعتی عاملی شــده تا بازار سیمان شاهد افزایش 

قیمت باشد.
عبدالرضا شــیخان دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت ســیمان در 

گفت وگو با تسنیم، در خصوص تغییرات قیمتی در بازار ســیمان، اظهار کرد: متاسفانه شایعه 
کمبود برق در واحدهای سیمانی و فولاد باعث شــده تا فروشندگان سیمان از فروش ممانعت 
کرده و همین امر عاملی شده تا قیمت هر کیسه سیمان از ۵۰ هزار تومان به ۷۰ هزار تومان برسد.
وی با اعلام اینکه البته این موضوع در بورس کالا نیز تاثیر گذاشته است، افزود: افزایش تقاضا در 
بورس عاملی شد تا قیمت هر کیسه سیمان ۳۵ هزار تومان مورد معامله قرار گیرد این درحالیست 

که پیش از این هر کیسه سیمان در بورس کالا ۲۷ هزار تومان بود.
دبیر انجمن صنفی کارفرمایان صنعت ســیمان تصریح کرد: بر اساس توافقات به عمل آمده با 
وزارت نیرو قرار است به صورت نوبت بندی برق واحدهای سیمان تامین شود و از آنها از ۱۵ خرداد 

تا ۱۵ شهریور ماه ۵ میلیون تن سیمان تولید کنند.

کمبود برق سیمان را گران کرد

کشــتی آرای با تأکید بر اینکه اقدامات بانــک مرکزی در بازار 
موجب کاهش قیمت ها شده اســت، گفت: قیمت سکه نسبت 
به اول هفته ۴۵۰ هــزار تومان و قیمت دلار نیــز ۵۵۰ تومان 

ارزان شد.
محمد کشتی آرای در گفت وگو با تسنیم درباره وضعیت بازار طلا و سکه در روز گذشته، 
اظهار داشــت: طی هفته های گذشــته قیمت جهانی طلا تحت تاثیر افزایش نرخ بهره 
و تورم آمریکا، ســیر نزولی پیدا کرده بود و در هفته گذشته حدود ۴۰ دلار و در هفته 
جاری نیز با ۱۳ دلار کاهش همراه بوده است. امروز قیمت هر اونس طلا به ۱۸۲۷ دلار 
رسیده اســت.  وی با اشــاره به وضعیت قیمت ها در بازار داخلی طلا، گفت: با توجه به 
اقدامات بانک مرکزی در کنترل قیمت ارز و همچنین بخشــنامه های ابلاغی مبنی بر 
واگذاری ارزهای صادراتی به متقاضیان، از روز شنبه هفته قبل تا کنون قیمت ها در بازار 
سیر نزولی داشــته و تا امروز همچنان قیمت ارز نزولی بوده و نسبت به هفته های قبل 

با کاهش همراه شده است.

سکه ۴۵۰ هزار تومان ارزان شد

سکه صنعتخودرو

کاغذ اقتصادی
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آغاز ثبت نام 
کتاب درسی کلاس اولی ها

ثبت سفارش اینترنتی کتاب درســی دانش آموزان پایه اول، 
هفتم و دهم از روز گذشته یکشنبه، آغاز شد.

به گزارش ایســنا، طبق جــدول زمانبندی اعلامی از ســوی 
ســازمان پژوهــش و برنامه ریزی آموزشــی، ثبت ســفارش 
دانش آموزان ورودی پایه های اول، هفتم و دهم از امروز پنجم 
تیرماه و پس از ثبت نام در مدرسه شــروع خواهد شد و تا ۱۱ 
شهریور ادامه دارد. ثبت نام از طریق مراجعه به سامانه فروش 
https://irtextbook. و توزیع مواد آموزشی به نشانی

ir و به دو شیوه فردی و یا گروهی قابل انجام است.
شیوه ثبت نام و ثبت سفارش خرید کتاب درسی 

کتاب های درســی دانش آموزان دوره های تحصیلی آموزش 
ابتدایی، متوسطه دوم شــاخه های فنی و حرفه ای، کاردانش، 
رشته معارف اسلامی و کتاب های درســی تکمیلی دوره اول 
متوسطه ویژه دانش آموزان اســتعدادهای درخشان، از طریق 
مدرسه محل تحصیل آنان که در سفارش دانش آموز قید شده 

است، توزیع می شود.  
دانش آموز یــا اولیای دانش آمــوز صرفاً موظف بــه پرداخت 
هزینه کتاب درســی برابر با قیمت پشــت جلد )ثبت شده در 
سامانه( اســت؛ لذا دریافت هرگونه وجه اضافی ممنوع بوده و 
پیگرد قانونی دارد.  به دلیل الکترونیــک بودن فرآیند فروش 
و توزیع کتاب های درســی، کنترل ثبت سفارش کتاب درسی 
دانش آموزان از طریق سامانه امکان پذیر است؛ لذا درخواست 
ارائه نســخه چاپی )پرینت( برگ ســفارش کتاب درســی از 
دانش آموز یا اولیای دانش آموز ممنوع اســت.   برای ورود به 
ســامانه کد ملی دانش آموز، "نام کاربری" و شش رقم سمت 
راست شماره سریال شناسنامه دانش آموز ، "رمز عبور" ورود به 
سامانه است. در شیوه گروهی، مدیران مدارس از طریق سامانه 
ســناد به بخش ســفارش گروهی کتاب های درســی سامانه 
مذکور مراجعه کرده و به صورت جمعی نســبت به ســفارش 

کتاب های درسی اقدام کنند.

رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی
 خبر داد

اوج گرما تا نیمه مرداد ماه
رییس مرکــز ملی اقلیــم و مدیریت بحران خشکســالی با 
اشاره به این که ایران به دلیل شــرایط اقلیمی به طور کلی 
تابستان گرمی را تجربه می کند،اظهار کرد: از نیمه تیر ماه 
تا نیمه مرداد ماه دمای هوا یک درجــه بیش از حد نرمال 
خواهد بود و سیســتم های بارندگی نیز نســبت به ســال 

گذشته ضعیف تر عمل می کنند.
احد وظیفه در گفت و گو با ایسنا درباره میزان افزایش دما 
در تیرماه اظهار کرد: اوج گرمــا و افزایش دما در نیمه دوم 
تیرماه تا ۱۵ روز اول مرداد ماه اتفاق می افتد چرا که روزها 
طولانی و میزان تابــش آفتاب قابل توجه اســت و در این 

مدت انرژی بسیاری ذخیره و در نتیجه جو گرم می شود.
وی افزود: دمای هوای تابستان در ســال جاری نزدیک به 
نرمال اســت البته به معنای خنک بودن هوا نیست. به طور 
کلی ایران و شــهرهایی همچــون تهران به دلیل شــرایط 

اقلیمی تابستان گرمی را تجربه می کنند.
رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکســالی ادامه 
داد: میانگین دمای کشور در طول تابستان یک درجه بیش 
از حد نرمال اســت. به طور کلی اگر میانگین دمای امسال 
را با میانگین ۳۰ ســال گذشته مقایســه کنیم، یک درجه 

گرم تر خواهد بود.
به گفته وی، غیر از میانگین کشوری، در منطقه غرب کشور 
و استان هایی همچون خوزســتان، چهارمحال و بختیاری، 
کهگیلویــه و بویراحمــد، کرمانشــاه، ایلام، کردســتان، 
آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی و همدان - که در حاشیه 
زاگرس قرار دارند این میزان تغییر دمــا می تواند بین یک 
تا دو درجه گرم تر از نرمال باشد. دما به طور دائمی در این 

مناطق بالا نیست ولی میانگین دما بالا است.

 بیش از یک ماه از حادثه ریزش سـاختمان متروپل 
در آبادان گذشـت و به نظر می رسـد که ایـن حادثه 
نیز مانند حوادث قبلی درحال فراموشـی اسـت. در 
همین راسـتا یک متخصص ایمنی معتقد است که 
اگـر از متروپـل درس نگیریم شـاهد تکـرار حوادث 
دیگـری خواهیم بـود. او همچنین از رویـه پرداخت 
جریمه بـرای جبـران تخلفات در سـاخت و سـاز به 
شـدت انتقـاد کرد.علـی بیت الهـی در گفت وگـو با 
ایسـنا، درباره ضـرورت توجـه ایمنی سـاختمان ها 
در قوانیـن و مقررات گفـت:  همین ابتـدا باید بگویم 
کـه مـا قوانیـن و مقـررات خوبـی در زمینـه ایمنی 
سـاختمان داریـم و مسـاله اصلـی مـا عـدم رعایت 
کامل ایـن مقررات اسـت. البته ممکن اسـت برخی 
از مقـررات هم نیـاز به اصلاح و به روز شـدن داشـته 
باشد، اما نکته مهم اجرای درسـت قوانین و مقررات 
اسـت.دبیر کارگروه ملـی مخاطرات طبیعـی ادامه 
داد: بـه عنـوان مثـال همه شـهرها طـرح تفصیلی 
دارند که بـر اسـاس آن کاربری های زمین، سـاخت 
و سـاز، معابر و ... در شهرها مشخص شـده و در واقع 
توسـعه شـهری بـر مبنـای آن صـورت می گیـرد. 
در واقـع این طرح هـا برنامه های سـاخت و توسـعه 
شـهرها محسـوب می شـوند کـه ایمنی هـم یکی 
از مولفه هـای آن اسـت.وی ادامـه داد: حـالا ممکن 
اسـت از تدویـن برخـی از ایـن طرح هـای تفصیلی 
چنـد سـال گذشـته باشـد، خـب در ایـن صـورت 
این طرح هـای تفصیلـی نیازمند بازنگری هسـتند 
و شـورایعالی معمـاری و شهرسـازی بـه عنـوان 
مرجعی کـه طرح هـای تفصیلـی را مصـوب و ابلاغ 
می کند، باید بر این موارد هم نظارت داشـته باشـد. 
گاهی ممکن اسـت مخاطره جدیـدی در منطقه ای 
موردشناسـایی قرار بگیرد که باید در طرح تفصیلی 

هم بـه آن توجه شـود. 
نقص ایمنی ساختمان

 با جریمه جبران نمی شود
بیـت الهـی بـا اشـاره بـه مشـکلی دیگـر در ایمنی 
ساخت و سـاز گفت: متاسـفانه در مواردی مشاهده 
شـده کـه برخـی از تخلفـات ساختمان سـازی در 
شـهرداری ها با اخذ جریمـه برطرف می شـود. مثلا 
گاهی روی یک سـاختمانی که باید پنج طبقه باشد 
دو طبقه یـا یک طبقه اضافه سـاخته می شـود، این 
تخلف گاهی با اخـذ جریمه نادیده گرفته شـده و به 
سـاختمان پایان کار داده می شـود، در حالی که این 
امر ممکن است مشـخصات ایمنی سـاختمان ها را 
تحت شـعاع خود قرار دهـد. این نکته مهمی اسـت 
که بایـد مـورد توجه قـرار بگیـرد. لازم اسـت که در 
واقع اصـل تخلف کـه می تواند ایمنـی را هـم دچار 
اختلال کند، برطرف شـود و جریمه برطرف کننده 

اصل تخلف نیسـت.

وی ادامـه داد: بـه عبـارت صریح تـر نکتـه ای کـه از 
دیدگاه فنـی بـه آن تاکیـد دارم این اسـت کـه این 
جریمه، نقـص فنـی و ایمنـی را برطـرف نمی کند، 
اما متاسـفانه سال هاسـت کـه در برخی مـوارد این 
پدیـده رایـج اسـت. می تـوان گفـت کـه برخـی از 
ناایمنی هـای سـاختمان ها از ایـن دسـته هسـتند 
کـه تخلف در سـاخت و سـاز وجود داشـته امـا اخذ 
پایـان کار بـا پرداخـت جریمـه انجام شـده اسـت.  
دبیر کارگروه ملـی مخاطرات طبیعـی درباره اینکه 
توجـه به مقـررات چـه تاثیـری بـر افزایـش ایمنی 
سـاختمان ها و کاهـش وقـوع حوادثی نظیـر آنچه 
کـه در متروپـل آبـادان رخ داد، دارد، گفـت: هر کجا 
که عدول از ضوابط و مقررات وجود داشـته باشـد در 
همانجا ضربـه خوردیم و خسـارت دیده ایـم که این 
یا به صـورت مالی بـوده یا همزمان به صـورت جانی 
و مالی بوده اسـت. ابعـاد حادثه بـا وجـود اینکه گاه 
محدود به یک ساختمان اسـت اما وضعیت آنچنان 
بحرانی می شـود کـه توجه کل کشـور بـه آن جلب 
می شـود که یک نمونه آن سـاختمان پلاسـکو بود.
از پلاسکو درس نگرفتیم که حادثه متروپل 

رخ داد
بیت الهـی ادامـه داد: در پلاسـکو شـرایط ایمنـی 
ساختمان مسـاعد نبود و تجهیزات اطفا حریق هم 
در سـاختمان وجود نداشـت. به گفته مسئول وقت 
آتش نشـانی تهران برای این سـاختمان بارها تذکر 
ایمنی صـادر شـده بـود و در نهایت هم یـک حادثه 
آتش سـوزی منجر بـه ریزش سـاختمان شـد و آن 
حادثـه تلـخ رخ داد. در متروپل هم به همین شـکل 
بـود و تخلف و عـدم توجه بـه مقررات مشـکلاتی را 

ایجاد کـرد.  ما از پلاسـکو درس نگرفتیـم که حادثه 
متروپل آبـادان رخ داد.

در ایمنی ساختمان ها کمبود قانون نداریم، 
دور زدن قانون داریم

بیت الهـی با بیـان اینکه اگـر قوانیـن الزام آور باشـد 
قطعـا حـوادث و خسـارات ناشـی از آن کاهش پیدا 
می کنـد گفـت: مـا در این خصـوص کمبـود قانون 

نداریـم و گرچـه ممکـن اسـت برخـی از قوانین به 
بازنگـری هـم احتیاج داشـته باشـد، امـا نکته مهم 
جلوگیـری از راه هایـی اسـت کـه می شـود بـا آن 
قانون را دور زد. نباید اجـازه داد کـه در برابر مقررات 
تخلف صورت بگیـرد و بعد بـا پرداخـت جریمه آن 
تخلف توجیـه شـود و در نهایت مجـوز و پایـان کار 

صادر شـود.
هر ساختمان نوسازی الزاما ایمن نیست

وی افـزود: گاهی وقتی صحبـت از رعایـت مقررات 
می شـود، برخی تصور می کنند که چون ساختمان 
نوسـاز اسـت، پس حتما ضوابط در آن رعایت شـده 
و بعـد نتیجـه می گیرنـد کـه مقـررات مـا بـه درد 
نمی خـورد. قانـون و مقـررات باید بـه درسـتی و به 
طـور کامـل اجـرا شـود و ممکن اسـت سـاختمان 

نوسـازی بـه دلایـل مختلف اصـلا ایـن مقـررات را 
رعایـت نکنـد و ایمـن نباشـد. پـس این بـه معنای 
ضعف قانـون نیسـت. برخی از سـاخت و سـازها در 
کشـور ما آنقـدر از ضوابـط و مقـررات دور اسـت که 
باورکردنی نیسـت و ایـن موضوع گاه حین سـاخت 
و گاه در سـال های بعـد خـود را نشـان می دهـد. 
بیت الهـی دربـاره اینکـه در ایـن شـرایط بـه نظـر 

می رسـد نیـازی بـه بـه روز کـردن قوانیـن وجـود 
نداشته باشـد نیز گفت: من در ابتدای صحبت هایم 
گفتـم که ممکـن اسـت برخـی از مقـررات نیـاز به 
به روزرسـانی داشـته باشـد که بایـد ایـن کار انجام 
شـود، در واقع ما می توانیم مقـررات را بـه روز کنیم 
اما مهم تـر از بـه روز کردن اجـرای همیـن مقررات 
اسـت. در واقع همین قوانین و مقررات در دسـترس 
نیز به راحتی می توانند ایمنی افـراد را تامین کنند، 
اما لازم اسـت کـه اجـرا شـوند. وی ادامـه داد: برای 
جلوگیری از تکرار حوادث مشابه متروپل، پلاسکو و 
... باید از حـوادث رخ داده درس عبرت بگیریم و یکی 
از درس های عبرت همیـن جدی گرفتـن قوانین و 

مقررات اسـت.
تخلفات متروپل آشکار بود

بیت الهی با اشـاره بـه اینکه تخلفات صـورت گرفته 
در متروپل واضـح و آشـکار بود گفـت: این تخلفات 
به قدری آشـکار بود کـه مثل این اسـت کـه فردی 
اسـلحه ای را در مقابل چشـمان دیگران بـردارد و به 
فردی شـلیک کنـد، چنیـن جرمی کـه دیگـر نیاز 
بـه تحقیـق نـدارد. در متروپل هـم همینطـور بود 
و به قـدری بـه راحتـی از قوانیـن و مقـررات عدول 
شـده بـود کـه حادثـه رخ داده در ایـن سـاختمان 
نیازی بـه تحقیقـات آنچنانی نـدارد. من امیـدوارم 
ایـن حـوادث تلنگـری باشـد تـا بررسـی و ارزیابی 
ایمنـی سـاختمان ها جدی تـر صـورت بگیـرد و 
متروپل هـای دیگـری رخ ندهـد. وی در پایـان بـا 
بیان اینکـه حادثـه رخ داده در سـاختمان پلاسـکو 
می توانسـت منشـا اثری برای ایمنی سـاختمان ها 
باشـد، گفـت: متاسـفانه ایـن حادثـه بعـد از مدتی 
فراموش شـد. من امیدواریم حادثه متروپل اینگونه 
نباشـد که مدتی به این موضوع بپردازیـم و بار دیگر 

به دسـت فراموشـی سـپرده شود.

رییس کل سازمان نظام پزشکی کشور با اشاره به 
چالش انجام برخی اعمال درمانی از سوی پزشک نماها، 
گفت: در زمینه افرادی که پزشــک نیســتند، اما 
مداخلات غیر مجاز درمانی انجــام می دهند، هم 
راهکار برخورد با آنها شفاف نیســت و جایی برای 
مراجعه و شــکایت وجود ندارد و هم قانون در این 
زمینه بسیار ضعیف است. دکتر محمد رییس زاده 
در گفت وگو با ایســنا، درباره فعالیت پزشک نماها، 
گفت: باید توجه کرد که آسیب مداخلات غیر مجاز 
در درمان مردم، بیش از حوزه هایی است که پزشکان 
مرتکب قصور می شوند. یک نکته مثبتی که در جامعه 
پزشکی وجود دارد، این است که در جامعه پزشکی 
راهکار برای شــکایت وجود دارد و شفاف است؛ به 
طوری که اگر کسی از پزشکی که درمانش را انجام 
داده، شکایت دارد، می تواند کارش را پیگیری کند، 
اما در خصوص کسانی که پزشک نیستند، اما در حوزه 
سلامت مداخلات غیر مجاز دارند، هم به مراتب آمار 

بیشتر است و هم راهکار شفاف نیست و جایی برای 
مراجعه و شکایت وجود ندارد و هم قانون در این زمینه 
بسیار ضعیف است. به عنوان مثال اگر فردی در حوزه 
سلامت مداخله غیرمجاز انجام دهد، هر آسیبی که به 
فرد بزند، حداکثر جریمه اش ۱۰ میلیون تومان است 
و جالب است که این جرایم از چندین سال قبل که 
مصوب شده، متناسب با تورم رشد هم نکرده و بنابراین 
اصلا بازدارنده نیست. در این زمینه ما داریم کار را با وزیر 
دادگستری و رییس قوه قضاییه و مجلس، پیگیری 
می کنیم که مجازات مداخلات غیر مجاز در حوزه 
سلامت بازدارنده شود. آسیب های این بسیار زیادتر از 

قصور در حوزه پزشکی است.
لزوم اصلاح قانون در برخورد

 با پزشک نماها
رییس زاده گفت: بر این اساس گام اول اصلاح قانون 
بوده و آگاهی دادن به مردم نیز گام دوم است. انتظار 

داریم که وقتی مردم به جایی برای اقدامات درمانی 
مراجعه می کنند. حتما مجوزهای مربوطه را ببینند 
و هوشیار باشند و بررسی کنند که آیا این کلینیک یا 
مطب مجوز انجام چنین اقدام درمانی را دارد یا خیر و 
اگر مجوز دارد، تاریخش نگذشته باشد، تاریخ پروانه 
مطب، کلینیک و آزمایشگاه و ... نگذشته باشد و فردی 
که می خواهد یک اقدام درمانی را انجام دهد، مجوز این 
کار را دارد یا خیر. بنابراین آگاهی دادن به مردم بسیار 
مهم است که آسیب کمتری ببینند و حتما هم باید 

قانون اصلاح شود.
برای شکایت از پزشک نماها به کجا باید 

مراجعه کرد؟
وی گفت: در عین حال ســازمان نظام پزشــکی 
مرجع رسیدگی به شــکایت از افراد عضو سازمان 
است. در زمینه افراد پزشک نما برای شکایت باید به 
دادسرا مراجعه شود. در مواردی هم که مطرح شده 

دانشگاه های علوم پزشکی و سازمان نظام پزشکی 
اقدام و بررسی کردند، اما بازدارنده نیست و متاسفانه 
برخی از این افراد از جاهایی حمایت می شوند. بنابراین 
حتما باید به بحث اصلاح قانون و آگاهی دادن به مردم 

در این حوزه توجه شود.
سن بازنشستگی  پزشکان

رییس زاده در پاســخ به سوال ایســنا درباره زمان 
بازنشستگی پزشکان و همچنین انجام اعمال جراحی 
به نام یک پزشــک معروف اما از سوی دستیار وی، 
گفت: زمان بازنشستگی پزشــکان رشته به رشته 
متفاوت است. به عنوان مثال پزشکی که می خواهد 
عمل جراحی حساسی مانند چشم را انجام دهد، نباید 
کوچکترین لرزش دستی داشته باشد، اما یک پزشک 
دیگر لزوما تنها در مطب ویزیت می کند، این دو باهم 
خیلی متفاوت است. از طرفی ممکن است فردی در 
سن ۵۰ تا ۶۰ سالگی هم باشد، اما به لحاظ جسمی 
صلاحیت کاری را نداشته باشد. بنابراین نمی توان 
در این زمینه یک عدد مطلق لحاظ کرد. به همین 
دلیل ما از انجمن های علمی خواسته ایم که انجمن 
به انجمن و رشته به رشته تصمیم گیری کنند. در 
عین حال از جامعه جراحان خواستیم که نظرشان را 
درباره جراحان هر رشته به صورت مکتوب ارائه دهند. 

بنابراین پیگیر موضوع هستیم.

تخلفات ایمنی ساخت و ساز با »جریمه« جبران نمی شود

در گفت وگو با ایسنا تشریح شد

چالش پزشک نماها و جریمه حداکثر ۱۰ میلیون تومانی

در نظام ارجاع، پزشک خانواده 
متولی سلامت جامعه هدف است

مدیر کل دفتر خدمات عمومی سلامت سازمان بیمه سلامت ایران، گفت: 
گفت: نظام ارجاع مبتنی بر پزشــکی خانواده از دو بخش نظام ارجاع و 
پزشکی خانواده تشکیل شده است، نظام ارجاع تجلی سطح بندی خدمات 

بوده که از تکالیف قانونی است.
به گزارش ایسنا، مسعود مشایخی، گفت: سطح بندی یعنی فردی که نیاز 
به خدمات سلامت دارد باید از مسیر مشخصی عبور کند، ابتدا خدمات را از 
ارائه دهندگان سطح اول خدمات دریافت کرده، در صورت تشخیص، فرد 
به سطح دوم ارجاع می شود. به عنوان مثال ارائه دهنده خدمات سطح اول 

می تواند پزشک خانواده باشد.
وی با بیان اینکه پزشک خانواده تا حدود ۹۰ درصد مشکلات بیماران 
را مرتفع می کند، تصریح کرد: ممکن است تنها ۱۰ درصد افراد نیازمند 
خدمات سطح دوم باشند، در این صورت با تشخیص پزشک خانواده فرد 

به پزشک متخصص در سطح دوم ارجاع داده می شود.
مشایخی اظهار کرد: پزشک متخصص در عمده موارد مشکل بیمار را حل 
می کند، اگر نیاز به خدمات سطح سوم باشد، بیمار به پزشک فوق تخصص 
ارجاع داده می شود، در هر مرحله از ارجاع پزشک خلاصه ای از اقدامات 

درمانی را به پزشک سطح بعدی ارائه می دهد.
مدیر کل دفتر خدمات عمومی سلامت سازمان بیمه سلامت ایران، با بیان 
اینکه بازخورد ارجاع توسط پزشک ارائه می شود، تصریح کرد: ممکن است 
نظام ارجاع مبتنی بر پزشک عمومی تعریف شود، باید تاکید کرد در این 
شرایط حساسیتی مبنی بر مراجعه بیمار به پزشک عمومی خاصی وجود 
ندارد، اما در پزشک خانواده برای هر فرد یک پزشک خانواده تعریف شده 

وجود دارد.
وی با اشاره به فواید اجرای طرح نظام ارجاع پزشکی خانواده، ادامه داد: اولین 
فایده این است که جمعیت هدف یک متولی دارد که مسئولیت سلامت این 
افراد را بر عهده دارد، ضمن اینکه افراد هم برای دریافت خدمات سرگردان 

نیستند؛ در واقع سطح سلامت افراد در این شرایط افزایش پیدا می کند.
بنابر اعلام سازمان بیمه سلامت ایران، او با تاکید بر اینکه پزشک خانواده 
تنها درمانگر نبوده و سلامت نگر و جامعه نگر است، بیان کرد: تمرکز نظام 
ارجاع مبتنی بر پزشکی خانواده در کاهش هزینه نیست، کاهش هزینه 
آن هم پس از چند سال از عوارض مثبت استقرار نظام ارجاع مبتنی بر 

پزشکی خانواده است.

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و 
پرورش با اشاره به اعلام شهریه مدارس غیردولتی گفت: اگر اولیاء 
احساس کردند مبلغی بیش از شهریه مصوب اعلامی از آنها اخذ 

شده، موارد را به ما منعکس کنند تا پیگیری کنیم.
احمد محمودزاده در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اعلام شهریه 
مدارس غیردولتی که از طریق سامانه مشارکت ها به نشانی 
https://mosharekatha.ir/ برای تمام اولیاء قابل 
مشاهده است اظهار کرد: امسال میزان افزایش شهریه مدارس 
را به صورت درصدی اعلام نکردیم، بلکه شهریه هر مدرسه 
متناسب با عملکردش افزایش پیدا کرده است. بر این اساس 
کمترین شهریه مصوب ثابت چهار میلیون تومان و بیشترین 

شهریه ۳۵ میلیون تومان خواهد بود.
وی افزود: سقف شهریه مصوب برای دوره متوسطه دوم، ۳۴ 
میلیون تومان، برای دوره متوسطه اول، ۳۳ میلیون تومان و برای 
دوره ابتدایی ۲۶ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان است و شهریه ای 

بالاتر از رقم اعلام شده نخواهیم داشت. 
محمودزاده تاکید کرد که موسسان و مدیران مدارس حق 
دریافت شهریه ای بیش از مبلغ مصوب که در سامانه اجازه داده 
شده است، ندارند. در حال حاضر مشغول نظارت بر روند ثبت 
نام در مدارس غیردولتی هستیم و تیم های کاری ما بازرسی 
از مدارس را در برنامه های خود دارند. علاوه بر این اداره ارزیابی 
عملکرد و پاسخگویی به شکایات وزارت آموزش و پرورش نیز 
این آمادگی را دارند که اگر اعتراضی وجود داشت بررسی کنند.

وی افزود: به این ترتیب اگر اولیاء احساس کردند مبلغی بیش 
از شهریه مصوب اعلامی از آنها اخذ شده، موارد را به ما منعکس 

کنند تا پیگیری کنیم.
رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و 
پرورش با بیان اینکه مدارس موظف هستند شهریه مصوب را 
حتما روی تابلو مدرسه نصب کرده و در معرض دید اولیاء قرار 
دهند اظهار کرد: از اولیای دانش آموزان انتظار می رود در حین 
ثبت نام و در طول سال تحصیلی عملکرد و فرایندهای آموزشی و 
پرورشی مدارس را به دقت نظارت کنند و اگر جایی کاستی بود 

به ادارات مشارکت در استان ها اعلام کنند تا ما بررسی کنیم.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به اینکه ایران این 
روزها در پایین ترین نقطه شیوع کرونا قرار دارد، گفت: البته با 
توجه به اینکه بیماری در سایر کشورها همچنان در سطح قابل 
توجهی وجود دارد، احتمال ورود ویروس با سویه های جدید 

وجود دارد، اما امیدواریم به شکل یک موج فراگیر نشود.
به گزارش ایسنا، دکتر عباس شیراوژن درباره وضعیت شیوع 
کرونا در کشورها، گفت: وضعیت کرونا در دنیا پایدار نیست و 
بی ثبات است؛ به شکلی که همچنان افزایش ابتلا را در حد ده ها 
هزار نفر در کشورهای حوزه اروپا، آمریکای شمالی و جنوبی و 
استرالیا شاهد هستیم. این یعنی ابتلا به بیماری همچنان بالا 
است و تعداد فوتی ها در این کشورها دو رقمی و حتی سه رقمی 
است. مثلا در آلمان روز گذشته ۸۴ نفر فوتی ناشی از کووید۱۹ 

گزارش شده است.
او تاکید کرد: اگرچه بیماری در دنیا در حال کاهش است اما 
فراموش نکنیم که هنوز جان می گیرد. از آنجایی که بخشی 
از مردم ما به کشورهای دنیا سفر می کنند باید از این موضوع 
اطلاع داشته باشند. وی افزود: در سطح کشورهای منطقه هم 
روند به همین شکل است و مثلا کشورهایی مانند عربستان، 
امارات و قطر افزایش موارد را دارند بنابراین؛ احتمال ورود 
ویروس با سویه های جدید وجود دارد اما امیدواریم به شکل 
یک موج فراگیر نشود اما احتمال آن وجود دارد. سخنگوی ستاد 
ملی کرونا درباره وضعیت کرونا در کشور، اظهار کرد: بر اساس 
نمودارها علی رغم اینکه کرونا در کشورهایی رو به صعود است اما 
در ایران در شرایط کف بیماری هستیم که امیدوار کننده است 
اما فراموش نکنید که این شرایط فعلی است. این احتمال را باید 

بدهیم که شاید در ماه های آتی با شرایط دیگری مواجه شویم.
او با اشاره به مصوبات روز گذشته ستاد ملی مقابله با کرونا، بیان 
کرد: مصوبه ای داشتیم که دیگر استفاده از ماسک در فضای باز 
الزامی نیست و خواستیم مردم ما این سختی را در هوای گرم 
تابستان نداشته باشند اما حتما این توقع و انتظار را داریم که اگر 
خدایی نکرده رنگ بندی از زرد و آبی تغییر کرد، مجددا مردم 
با ما همراهی کنند و در آن شرایط هم از ماسک استفاده کنند. 
در حال حاضر ۳۵۷ شهر آبی و حدود ۹۰ شهر زرد داریم که 

ان شاءالله این شرایط حفظ شود.

معــاون توســعه مدیریــت و منابع 
ســازمان بهزیستی کشــور از تحت 
پوشش قرار گرفتن ۱۳۷ هزار خانوار 
مستمری بگیر جدید خبر داد. سید 
مرتضــی حســینی در گفت وگــو با 
ایســنا، در این باره اظهار کرد: یک 
میلیون و ۱۰۰ هزار خانوار در قالب 
۲ میلیون نفر تحت پوشش سازمان 
بهزیســتی بودند که از امسال ۱۳۷ 

هزار خانوار جدید با حمایت دولت تحت پوشــش این سازمان قرار گرفتند 
و از اردیبهشت ماه مســتمری معیشتی را دریافت کرده اند. وی گفت: ۱۲۰ 
هزار خانوار جدید، معلولان شــدید و خیلی شدید هستند که در دهک های 

یک تا هفت درآمدی قرار دارند.
 حسینی همچنین یادآور شد:  ۱۷ هزار زن سرپرست خانوار و خانواده شان 
نیز که پشــت نوبت دریافت خدمت بودند در این مرحله اضافه شــدند. به 
گفته معاون توسعه مدیریت و منابع ســازمان بهزیستی، خانوارهای یک تا 
پنج نفره بــه ترتیب ماهانه ۴۲۰ هزار تومان، ۶۰۰ هــزار تومان،۸۴۰ هزار 
تومان، یــک میلیون و ۸۰ هزار تومــان و یک میلیــون و ۳۲۰ هزار تومان 
دریافت می کنند و البته از ســایر خدمات حمایتی این سازمان نیز بهره مند 
می شوند. بنابر اظهارات حسینی، در حال حاضر ســازمان بهزیستی قریب 
به هفت میلیون مددجو دارد که در قالب بیــش از صد خدمت به آنان ارائه 

خدمت می شود.

رییس مرکز اورژانس تهــران از ثبت 
چهارهزار و ۸۴۰  مزاحمت تلفنی برای 

این مرکز در یک هفته خبرداد.
یحیی صالــح طبری در گفــت و گو با 
ایســنا، دربــاره آماره عملکــرد مرکز 
اورژانس تهران در هفته گذشته اظهار 
کرد: از روز ۲۷ خرداد تا ســوم تیرماه 
جاری، ۱۷ هــزار و ۷۰۴ ماموریت در 
مرکز ارتباطــات ۱۱۵ اورژانس تهران 

به ثبت رسید که در پی این ماموریت ها چهار هزار و ۹۸۵ تن به مراکز درمانی 
منتقل شــدند و ۱۲ هزار و ۷۱۹ تن نیز در محل درمان شده و خدمات امدادی 
را دریافت کردند. وی با بیان اینکه در این مدت ۵۵ هزار و ۱۲۴ تماس با مرکز 
دیسپچ اورژانس تهران گرفته شد، خاطرنشان کرد: متاسفانه از این تعداد چهار 

هزار و ۸۴۰ تماس از نوع مزاحمت تلفنی بوده است.
طبری افزود: همچنین  از مجموع ماموریت های ثبت شــده طی هفته گذشته، 
دوهــزار و ۸۳۴ مورد حــوادث ترافیکی و دوهــزار و ۶۴۸ مــورد حوادث غیر 

ترافیکی بوده است.
 رییس مرکــز اورژانس تهران درباره آمار مســمومیت با مونوکســید کربن در 
هفته گذشــته نیز اظهار کرد: در این مدت پنج تن با گاز منواکسیدکربن دچار 
مسمومیت شدند که این آمار نســبت به هفته گذشته افزایش یافته است. صالح 
طبری درباره پرواز های هوایی اورژانس نیز گفت: طی هفته گذشته، اورژانس 

هوایی ۱۱ سورتی پرواز داشته است.

نتایج یــک مطالعه نشــان می دهد: 
افراد مسن با اختلالات بینایی درمان 
نشده ممکن اســت بیشتر در معرض 
خطر ابتــلا به زوال عقل باشــند. به 
گزارش ایســنا، بر اســاس بازبینی 
نتایج ۱۶ مطالعه که شامل ۷۶ هزار 
و ۳۷۳ شــرکت کننده بود، مشخص 
شد: افراد مســن با اختلالات بینایی 
درمان  نشــده ممکن است بیشتر در 

معرض خطر زوال عقل باشــند. نتایج این مطالعه تاکید کننده نیاز به انجام 
تحقیقات بیشتر برای بررســی تاثیر اصلاح اختلالات بینایی در افراد مسن 
به عنوان مثــال از طریق تجویز عینک یــا جراحی آب مرواریــد به منظور 
جلوگیری از مشکلات شــناختی و زوال عقل است. این مطالعه یکی از اولین 
مطالعاتی اســت که ارتباط بین اختلالات بینایی و پیامدهای شــناختی را 
در افراد مســن از طریق بررســی جامع تمامی مطالعات موجــود مبتنی بر 
جمعیت و به زبان انگلیســی ارزیابی می کند. به گفتــه متخصصان چینی، 
یافته های بدست آمده تاکید کننده شواهد فزاینده ای است که نشان میدهد 
کاهش قدرت بینایی یک عامل خطر برای ابتلا به زوال عقل است. به گزارش 
هندوستان تایمز، دلایل این ارتباط نامشخص اســت اما نشان می دهد که 
تشخیص و درمان بیماری های چشــمی ممکن است هم برای بهبود کیفیت 
زندگی فرد و هم برای کاهش یــا جلوگیری از تحلیــل رفتن قدرت حافظه 

مفید باشد.

 مزاحمت تلفنی بیش از ۴ هزار نفر برای پرداخت مستمری معیشتی از اردیبهشت
اورژانس تهران در یک هفته

ارتباط اختلالات بینایی و خطر زوال عقل

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت 
آموزش و پرورش اعلام کرد:

نصب شهریه روی تابلو مدارس 
غیردولتی

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد
احتمال ورود سویه های جدید 

بیماری به کشور

خبر

بیت الهی با اشاره به اینکه تخلفات صورت گرفته در متروپل واضح و آشکار بود گفت: این تخلفات به قدری 
آشکار بود که مثل این است که فردی اسلحه ای را در مقابل چشمان دیگران بردارد و به فردی شلیک کند، 
چنین جرمی که دیگر نیاز به تحقیق ندارد. در متروپل هم همینطور بود و به قدری به راحتی از قوانین و 
مقررات عدول شده بود که حادثه رخ داده در این ساختمان نیازی به تحقیقات آنچنانی ندارد. من امیدوارم 
این حوادث تلنگری باشد تا بررسی و ارزیابی ایمنی ســاختمان ها جدی تر صورت بگیرد و متروپل های 
دیگری رخ ندهد. وی در پایان با بیان اینکه حادثه رخ داده در ساختمان پلاسکو می توانست منشا اثری 
برای ایمنی ساختمان ها باشد، گفت: متاسفانه این حادثه بعد از مدتی فراموش شد. من امیدواریم حادثه 

متروپل اینگونه نباشد که مدتی به این موضوع بپردازیم و بار دیگر به دست فراموشی سپرده شود. 

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه
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دوشنبه  06 تیر ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

علی طلوعــی تهیه کننده فیلم ســینمایی 
»بخارست« به کارگردانی مسعود اطیابی بیان 
کرد که این فیلم وارد فرابورس شده و سرمایه 

تولید آن توسط مردم تأمین خواهد شد.
به گــزارش خبرنگار مهر، نشســت خبری 
رونمایی از »روش نوین تامین مالی جمعی در 
حوزه صنایع خلاق، هنر و سینما« ۵ تیرماه در 
مجتمع صندوق نوآوری و شکوفایی برگزار شد.

در ابتدای این نشست علی طلوعی تهیه کننده 
فیلم سینمایی »بخارســت« به کارگردانی 
مسعود اطیابی بیان کرد: مجوز این روش تامین 
مالی از فرابورس اخذ شد. یکی از روش هایی 
که در سطح دنیا استفاده می شود بحث تامین 
جمعی است که کمک می کند سرمایه های 
خُرد در مسیر تولید قرار بگیرد و مسیر سازنده ای 
را طی کنند. البتــه در حوزه صنعت تصویر و 
پروژه های سینمایی و نمایش خانگی این اتفاق 
تاکنون در ایران رخ نداده چون مهمترین ویژگی 
بارز سرمایه شفافیت است با این حال طی کردن 

این مسیر برای برخی پروژه ها امکانپذیر نبود.
وی افزود: وقتی به سینما و نمایش خانگی به 
عنوان یک صنعت نگاه کنیم، متوجه می شویم 
مثل تمــام صنایع دیگر یکــی از موتورهای 
محرکش تامین مالی است. اگر بخواهیم سینما 
را از حالت تک بعدی دربیاوریم و به سمت تولید 
حرفه ای برویم، اهمیت تامین مالی بیشتر عیان 
می شــود کاری که ما انجام دادیم این بود که 
»بخارست« را به فرابورس عرضه کردیم، تمام 
پارامترهای مد نظر را پیش بینی کردیم، موارد 
را به دوستان گفتیم و مجوزها را برای عرضه به 
عموم مردم فراهم کردیم. این موضوع کمک 
می کند علاقه مندانی که دوست دارند در این 
حوزه فعالیت داشته باشند با سرمایه های خُرد 
و کم در این پروژه سرمایه گذاری کنند. به نظرم 
اگر می خواهیم به سمت صنعتی سازی حوزه 
فرهنگ برویم که پتانســیلی برای صادرات 
غیرنفتی است، باید این روش ها را بیازماییم. 
اگر این نگاه هنری در کنار فناوری های نوین 
باشد و محصول فرهنگی را در سطح منطقه 
عرضه کنیم، هم حجم عظیمی از نیروی انسانی 
را درگیر کردیم و هم به ورود ارز به چرخه تولید 

کمک کردیم که این هدف اصلی ما بود.

متوقف کردن فروش 
بلیت نمایش ها عادی 

شده است!
متوقف شدن فروش بلیت نمایش »شب 
شــک« اقدام عجیب دیگری است که با 
هماهنگی اداره کل هنرهای نمایشــی و 
ســایت فروش بلیــت انجام شــده و در 
ازای این اقدام هیچ پاســخ منطقی ارائه 

نمی شود.
به گزارش خبرنگار مهر، طی چند ماه اخیر 
طی چند نوبت در مقاطع مختلف زمانی، 
فروش بلیت برخی نمایش ها توسط سایت 
فروش بلیت متوقف می شود و پس از آن 
اداره کل هنرهای نمایشــی توضیحاتی را 

ارائه می دهد. 
جدیدترین اتفــاق در این خصوص توقف 
فــروش بلیت نمایش »شــب شــک« 
به کارگردانــی امیرحســین بریمانی و 
تهیه کنندگی نوید محمدزاده اســت که 
پس از یک اجرا در پردیس تئاتر شهرزاد، 
فروش بلیت نمایش از ســوی ســایت و 

اداره کل هنرهای نمایشی متوقف شد.
روابط عمومی اداره کل هنرهای نمایشی 
با انتشــار متنی کــه عنــوان آن »صرفا 
جهت استحضار« اســت درباره این اتفاق 
چنین توضیح داده است: »نمایش »شب 
شک« به نویســندگی و کارگردانی آقای 
امیرحســین بریمانی که در تماشاخانه 
تئاتر شهرزاد اجرا داشــته است، به دلیل 
عدم کسب مجوز تمدید و تبلیغ نمایش، 
همچنیــن پخش بدون مجــوز تبلیغات 
نمایش در بســترهای مختلــف فضای 
مجازی، موجب بسته شدن موقت سایت 
فروش بلیــت نمایش از طــرف اداره کل 
هنرهای نمایشی شده است. بدیهی است 
این مشــکل با حضور کارگــردان و رفع 

ابهامات موجود برطرف خواهد شد.«
نکته عجیب این است که اگر نمایش مجوز 
تمدید و تبلیغ نمایش را نداشــته، سایت 
فروش بلیت اقدام به بلیت فروشی کرده 
و نمایش بعد از یک شــب اجرا با چنین 

مشکلی مواجه شده است؟
اداره کل هنرهای نمایشــی کــه به دلیل 
نداشــتن مجوز تمدید و تبلیغ نمایش، 
دســتور به توقف بلیت فروشی در سایت 
را می دهد، چرا پیش از باز شدن سایت و 
بلیت فروشی و همچنین به صحنه رفتن 

نمایش اقدام لازم را انجام نداده است؟
چرا سایت بلیت فروشی بدون رؤیت مجوز 
اقدام به باز شدن بلیت فروشی نمایش ها 
می کند و پس از آنکه مخاطب بلیت نمایش 
را تهیه کرد و اثر به صحنه رفت، به دستور 
اداره کل هنرهای نمایشی فروش را متوقف 
می کند؟ تعریف ساز و کاری اداری و قانونی 
در این خصوص برای اداره کل و سایت های 

فروش بلیت کار سختی است؟

فیلمسازان کشورمان در آیین پایانی سی امین دوره فستیوال 
بین المللی فیلم کوتاه کرواسی عناوین برتر و اصلی را به خود 
اختصاص دادند و باعث شگفتی و تحسین هیات داوران وحاضران 
شدند. در این فستیوال معتبر بین المللی از میان ۶۰۱ آثار رسیده 
از ۴۸ کشور جهان، سه فیلم کوتاه ایرانی در میان ۱۰ فیلم نهایی و 

برتر هیات داوران این فستیوال معرفی شد.
در بیانیه پایانی هیات داوران این فستیوال به ترتیب فیلمهای 
کوتاه لئو LEÓ ساخته آقای معین روح الامینی برنده »جایزه 
بزرگ و بهترین فیلم« و دریافت لوح تقدیر ویژه، و پاندورا ساخته 
آقای کامران هوشمندیان برنده جایزه دوم )نقره سر رودین( به 
همراه لوح تقدیر ویژه معرفی شدند. علاوه بر این هیات داوران به 
فیلم پاندورا مدال »یونیکا« را بخاطر شیوه جدید بیان در فیلم 

کوتاه را اعطا کرد.
همچنین از فیلم کوتاه چتر ساخته رضا گلچین از کشورمان نیز 
که جزو ده فیلم برتر فستیوال بود، در بیانیه هیات داوران تقدیر 

به عمل آمد.
در آئین نهایی این فستیوال که شامگاه جمعه ۳ تیر ماه در شهر 
پوژِگا کرواسی و با حضور نمایندگان ۴۸ کشور جهان برگزار شد؛ 
پرویز اسماعیلی سفیر کشورمان در زاگرب نیز به عنوان میهمان 
ویژه حضور داشت و جواز و لوح تقدیر فیلمسازان کشورمان را از 
واسلاو آنتونین رئیس هیات داوران و پروفسور ژلیکو بالوگ رئیس 

این فستیوال دریافت کرد.
هر یک از فیلم های ایرانی در این مراسم دو بار برای تماشاگران به 
نمایش درآمد و علاوه بر تحسین حاضران، واسلاو آنتونین بازیگر و 
فیلمساز برجسته اهل چک که خود برنده ۷۰ جایزه سینمایی در 
جهان است؛ بارها سینمای ایران را ممتاز و از نظر محتوا و تکنیک، 

ممتاز و همیشه دارای حرف نو خواند.
سه برنده دیگر این فستیوال از کشورهای تایوان، بوسنی و 

هرزگوین و اسلواکی بودند.

فیلم سازان ایران؛ شگفتی ساز 
جشنواره فیلم یک دقیقه ای کرواسی

فیلمی که با سرمایه 
»مردم« ساخته می شود

فیلم کوتاه »نفس نکش« به کارگردانی میلاد نسیم سبحان در بیست 
و ششمین جشنواره فیلم های فانتزی بوچئون کره جنوبی نمایش داده 
می شود. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی فیلم، »نفس 
نکش« داستان مردی است که موقع نفس کشیدن از دهانش دود بیرون 
می آید و این ویژگی برای خودش و اطرافیانش مشکلاتی به وجود 
می آورد و علی باقری، علی رضا مهران، علی فرزین، وحید خاکساری و 

امیرعلی علی نقی بازیگران آن هستند.
جشنواره فیلم های فانتزی بوچئون کره جنوبی از هفتم تا هفدهم 

جولای )۱۶ تا ۲۶ تیرماه( برگزار می شود.
فیلم کوتاه »نفس نکش« در ۱۷ و ۲۲ تیرماه در شهر بوچئون دو اکران 

حضوری خواهد شد.

اولین اکران آسیایی فیلم کوتاه 
»نفس نکش«

کتـاب »اصنـاف تصنیـف: پژوهشـی تاریخـی- 
تحلیلـی در بـاب فرم هـای موسـیقی ایرانـی _ 
اسـلامی از قـرن سـوم تـا قـرن چهاردهـم« بـا 
تالیـف امیـن هراتی توسـط نشـر خُنیاگر منتشـر 

. شـد
شـهاب منـا پژوهشـگر موسـیقی و ناشـر کتـاب 
بـا خبرنـگار  گفتگـو  در  تصنیـف«  »اصنـاف 
مهـر ضمـن اشـاره بـه ویژگی هـای ایـن کتـاب 
موسـیقایی که بـه تازگی بـا تالیـف امیـن هراتی 
پیـش روی مخاطبـان و علاقـه منـدان موسـیقی 
ثـر نخسـتین  یـن ا د: ا ر گرفتـه توضیـح دا قـرا
پژوهش مبسـوط و مسـتقل در حوزه فرم شناسی 
با رویکـرد تاریخی-تحلیلی در موسـیقی ایرانی-

اسـلامی بـه زبـان فارسـی اسـت کـه در قالـب 
کتاب منتشـر می شـود و حاصل مطالعـه، تأمل و 
تحلیل چنـد سـاله مؤلف بر رسـالات موسـیقایی 
و متـون کهن مرتبط اسـت کـه در بسـتر تاریخی 
بـا رویکـردی تحلیلی مـورد بررسـی قـرار گرفته 
اسـت. البته گسـتره تاریخی و جغرافیایـی، تعدد 
و تنـوع سـنّت ها و مکاتـب هنـری و همچنیـن 
نعطـاف فـرم در برداشـت ها و خلاقیت هـای  ا
ئـه نتیجه گیری هـای  ا ر مـکان ا ن، ا زا آهنگسـا
قطعیِ حاصـل از تصـور یک سـیر خطـی منطقی 
در تکویـن فرم هـای موسـیقایی را اگـر نگوییـم 

غیرممکـن، بسـیار دشـوار سـاخته اسـت.
ثـر پژوهشـی  تـی نیـز در معرفـی ا میـن هرا ا
خـود توضیـح داده اسـت: یکـی از بنیادی تریـن 
اصطلاحـات مقولـه فرم شناسـی در فرهنـگ 
موسـیقی ایرانی _ اسـلامی، اصطلاح »تصنیف« 
اسـت. ایـن اصطـلاح، قرن هـا بـه کار می رفتـه و 
به عنـوان یکـی از کلیـدواژگان مبحـث فـرم در 
ایـن فرهنـگ موسـیقایی موردِنظـر بـوده اسـت، 
چنان کـه بنابر آگاهـی نگارنـده، حـدوداً از اواخر 
فرم شناسـی  مباحـث  هجـری،  هشـتم  قـرن 
رسـالات ذیـل عنـوان »اصنـاف تصنیـف« قـرار 
گرفتـه اسـت. از همیـن رو، درک معنـای لغـوی 
و اصطلاحـی واژه »تصنیـف«، چـه به عنـوان یک 
لغت غیرموسـیقایی و چـه به عنوان یـک اصطلاح 
تخصصـی موسـیقایی، راهگشـای برخـی مفاهیم 
و تعاریـف مرتبـط و مطـروح در فرم شناسـیِ 
موسـیقی ایرانـی _ اسـلامی به حسـاب می آیـد.

نـا چگونه بودگـی  یـن پژوهـش، هما پرسـش ا
و نـه چیسـتی فـرم و سـیر تحـول آن در تاریـخ 
موسـیقی ایـران اسـت کـه از مواجهـه نگارنـده 

بـا چگونه بودگـی، مفهـوم و کارکـرد فـرم در 
موسـیقی دسـتگاهی ایـران سـربرآورده اسـت. 
بااین حـال، در سـرآغاز کتـاب، گـذری اجمالـی 
بـر چیسـتی مفهـوم فـرم نیـز شـده اسـت. هدف 
غایـی نیز، دسـت یابی به پاسـخ پرسـش اساسـی 
لعـات و بررسـی هایی  ز طریـق مطا پژوهـش، ا

تاریخـی- تحلیلـی بـوده اسـت.
دربـاره شـیوه پژوهـش نبایـد از نظر دور داشـت 
کـه معیارهـای مطالعـات نظـری در موسـیقی 
ایـران در اوایـل سـده اخیـر بیشـتر مبتنـی بـر 
ملاک قـراردادن تعاریـف، موازیـن، مختصـات و 
معیارهـای موسـیقی کلاسـیک غرب بوده اسـت. 
امـروز تقریبـاً همـگان می داننـد کـه این دسـت 
ارزیابی هـا، با احتـرام به تمـام بزرگانی کـه بر آن 
محور دسـت بـه پژوهـش و تألیف آثـاری زده اند، 
نتایجی مبتنـی بر واقعیـت و مختصات موسـیقی 
ایرانی نخواهـد داشـت، چنان که در چهـل پنجاه 
سـال اخیـر حتـی موسـیقی پژوهان غربـی نیز به 
ایـن امـر اقـرار داشـته اند و نقدهایی بر ایـن رویه 

وارد کرده انـد.
 بااین حال، عدم تمسـک بـه معیارهای موسـیقی 
نهـا  غـرب به معنـای طـرد یـا بی توجهـی بـه آ
نیسـت، بلکـه هـدف پرهیـز از تخطئـه مختصات 
ذاتی و غیرقابـل انکار موسـیقی ایرانی- اسـلامی 
و گریـز از انطبـاق جبـری و قهـریِ ویژگی هـای 
یـن موسـیقی بـا معیارهـای موسـیقی غربـی  ا

اسـت.
دربـاره پیشـینه پژوهـش بایـد یـادآور شـد کـه 
در حـوزه فرم شناسـی، به ویـژه در دهه هـای 
اخیـر، پژوهش هـای نسـبتاً انـدک و البته بسـیار 
ارزشـمندی، چـه در قالـب آثـاری مسـتقل و چه 
در خـلال دیگر آثار، ارائه شـده اسـت. نگارنده در 
این کتاب، بـا بهره منـدی از پژوهش هـای ارزنده 
در دسـترس، تا آنجـا که بـر وی امکان پذیـر بوده 
کوشـیده اسـت، حاصـل پژوهش های گذشـته از 

نظـر و بهـره و ذکـر دور نماند.
دیگـر منابـع مـورد اسـتفاده در ایـن پژوهـشْ 
رسـالات موسـیقی و آثار مکتوب تاریخـیِ مرتبط 
بوده اند که نگارنده کوشـیده اسـت تا حـدّ امکان 
بـه جمـع آوری و مطالعـه ایـن منابـع ارزشـمند 
اهتمـام ورزد. امـا دو نکتـه را نبایـد از نظـر دور 
داشـت: نخسـت، اشـاره به تعـدد نسـخ خطی در 
کتابخانه هـا، موزه هـا و مجموعه هـای شـخصی 
اطـراف و اکناف عالمَ اسـت که گرچـه در یکی دو 

دهـه اخیر و بـا افزایـش امکانات رسـانه ای امکان 
دسترسـی پژوهشـگران بـه ایـن منابـع بسـیار 
توسـعه و تسـهیل یافتـه اسـت، هنـوز دسترسـی 
به برخی از نسـخ بـا دشـواری هایی مواجه اسـت. 
دوم، بـا توجـه بـه آنکـه منابـع مکتـوب موجـود 
موسـیقی ایرانـی_ اسـلامی، حداقـل بـه پنـج 
زبـان عربـی، فارسـی، آذری، ترکـیِ عثمانـی و 
هنـدی نگاشـته شـده اند، به دلیـل عدم آشـنایی 
نگارنـده بـا زبان هـای آذری، ترکـی عثمانـی و 
هنـدی، به ناچـار از مطالعـه و بهره منـدی آثـار 
نگاشته شـده بـه ایـن سـه زبان صـرف نظر شـد و 
کوشـیده شـد تا حـدّ امـکان، محـور مطالعـه، بر 

منابـع فارسـی و عربـی متمرکـز باشـد.
به هـرروی، کمینه کوشـش نگارنـده و کمتریـن 
آورده ایـن پژوهـشْ شـاید یادکَـرد سـنّت های 
گسسـته و پیوسـته مفهوم و چگونگی بودگی فرم 
در فرهنـگ موسـیقی ایرانی اسـلامی، بر اسـاس 
آثار مکتـوبِ مورد بررسـی بـوده باشـد و نکته ای 
که کـراراً بایـد بـر آن تأکید داشـت آن اسـت که 
آنچـه در پایان ایـن مجموعه به عنـوان چکیده ای 
از سـیر حیـات فرم هـا آورده شـده اسـت تنهـا 
بیانگـر خلاصـه ای از مندرجـات آثـار مکتـوبِ 
مـورد مطالعـه و بررسـی دربـاره آن فـرم اسـت 
و نـه دقیقـاً نمایشـی قطعـی و بی چون وچـرا از 
خط سـیر تحـولات آن فـرم؛ به ویـژه آنکه شـاید 
توجـه به ایـن منابـع و نوشـته های بس ارزشـمند 

ایـن نتیجـه را بـه ارمغـان آورَد کـه تقلیـل وجوه 
موسـیقی دسـتگاهی  یـا شـبه فرمال  فرمـال 
ایران بـه پیش درآمـد، چهـار مضـراب، تصنیف و 
رِنـگ، هرچنـد بسـیار محتـرم و دلپذیـر و بیانگر 
ریـخ موسـیقی  ز تا یـی در بسـتری ا قعیت ها وا
ایران اسـت، با پیشـینه ایـن فرهنگ موسـیقایی 
و مسـتندات منـدرج در منابـع کهـنِ مکتـوبِ 
آن مطابقـت نـدارد، چنان کـه از رهگـذر همیـن 
برداشـت های تقلیل گرایانـه و به واقـع غیرواقعـی 
از مفهـوم فـرم، عرصـه بـر شـکوفایی نبوغ هایـی 
کـه به دنبـال ظـرف و سـاختارهای ریشـه مند 
بـرای بـُروز خلاقیـت و در ریختـن جوشـش اند 

تنـگ و مکرّر شـده اسـت.
به دنبـال  کـه  نوینـی  جریـان  نه  خوشـبختا  
شـناخت علمـی و بهره منـدی عملـی و اجرایی از 
ایـن قابلیت هـای کهن اما ناآشـکار بوده اسـت، از 
یکـی دو دهه گذشـته و بـا تلاش هایی ارزشـمند 
و البتـه مبتنـی بـر تجربیاتـی نوپـا آغـاز شـده و 
در حـال جوانـه زدن از بطـن سـنّت های زنـده و 
فراموش شـده اسـت و امیـد اسـت کـه در گـذر 

زمـان رو بـه کمـال رود.
مراسـم رونمایـی از کتـاب »اصنـاف تصنیـف: 
پژوهشـی تاریخـی در بـاب فرم هـای موسـیقی 
فرهنگسـرای  هتمـام  ا بـه  نی-اسـلامی«  یرا ا
ارسـباران، روز یکشـنبه، بیسـت ونهم خـرداد در 

فرهنگسـرای ارسـباران برگـزار شـد.

فرم های »موسیقی ایرانی اسلامی« کتاب شد
هر

س: م
عک

شانزدهمین دوره انتخابات هیات مدیره خانه 
سـینما، یک مـاه دیگـر برگـزار می شـود در 
حالی که بسـیاری از موانعی کـه در برگزاری 
دوره قبـل هیـات مدیـره وجـود داشـت 

همچنـان ادامـه دارد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، بـی شـک خانه 
سـینما به عنـوان جامعـه اصناف سـینمای 
ایـران از اهمیت و جایـگاه خاصی برخـوردار 
اسـت. جامعه صنفی که با هر تغییری در آن 
می توان شـاهد موج جدیـدی از اعتراضات و 
موافقت ها از سوی سینماگران بود، به همین 
دلیـل بحـث انتخابات هیـأت مدیـره »خانه 
سینما« معمولاً از اهمیت بسیاری برخوردار 
بوده و همیشـه نیز ایـن انتخابات با حواشـی 

بسـیاری همراه اسـت.
یکی از پرچالش ترین انتخابات هیأت مدیره 
»خانـه سـینما« را می تـوان بـه انتخابـات 
هیـأت مدیـره دوره پانزدهـم نسـبت داد که 
در تاریخ ۲۰ مـرداد ماه ۱۳۹۹ یعنی ۲ سـال 
پیـش برگـزار شـد، انتخاباتـی کـه هرچند 
اعتراض خاصی نسـبت به نامزدهـای هیأت 
مدیره وجود نداشت اما مسـاله اصلی حضور 
پیدا نکردن تعـدادی از صنوف سـینمایی به 
دلیل نداشـتن کد شناسـه ملی در انتخابات 
بود کـه باعـث اعتـراض و نارضایتـی صنوف 

مختلف سـینمایی شد.
البتـه لازم بـه یـادآوری اسـت کـه انتخابات 
بـرای هیـأت مدیـره دوره پانزدهـم در خانه 
سـینما، باید یک سـال قبـل از تاریـخ اعلام 
شـده برگـزار می شـد کـه بـه دلیـل همین 
شـرایط و نارضایتی صنـوف، تصمیم گرفته 
شـد تا مدتی هیأت مدیره دوره چهاردهم به 
کار خود ادامه داده تا شـرایط مناسـبی برای 
انتخابات خانه سینما فراهم شـود. همانطور 
که گفته شـد پانزدهمیـن دوره انتخابات در 
»خانه سـینما« در تاریخ ۲۰ مرداد ۱۳۹۹ اما 
با شـکل و شـمایلی کاملًا متفاوت نسبت به 

دوره های قبـل برگزار شـد.
در واقـع تاریـخ برگـزاری کـه بـرای ایـن 
انتخابـات در نظـر گرفته شـده بود، درسـت 
در زمان اوج شـیوع ویـروس کرونا در کشـور 
بود و با مخالفت سـتاد ملـی مقابله بـا کرونا، 
انتخابـات مـورد نظر کـه قـرار بـود همزمان 
با برگـزاری مجمـع عمومـی خانه سـینما و 
ارائـه گـزارش عملکـرد هیـأت مدیـره دوره 
چهاردهم برگزار شود، بدون برگزاری مجمع 
عمومـی، آن هم در حیـاط بنیاد سـینمایی 
فارابی با حضور تعدادی از نمایندگان صنوف 
و غیبت برخی از صنوف که کد شناسـه ملی 

دریافت نکـرده بودنـد، برگزار شـد.
از جملـه صنوفی کـه بـه دلیل نداشـتن کد 
شناسـه ملـی نتوانسـتند در ایـن انتخابـات 
شـرکت کنند می توان به کانون آهنگسازان، 
شورایعالی تهیه کنندگان، انجمن جلوه های 
ویژه میدانی، انجمن صنفی چهره پـردازان و 

منشـیان صحنه اشـاره کرد.
در نهایـت و بـا تمـام حواشـی موجـود، 
محمدعلـی نجفـی، علیرضـا نجـف زاده، 
آتیـلا پسـیانی، سـید علـی قائم مقامـی، 
روانبخـش صادقـی، بهمـن اردلان و پژمـان 
مظاهری پور به عنـوان اعضـای جدید هیأت 
مدیره و کامـران ملکـی به عنوان بـازرس در 
پانزدهمیـن دوره هیأت مدیره خانه سـینما 
انتخاب و در تاریـخ ۳۰ مهرماه ۱۳۹۹ معرفی 
و این هیأت منوچهر شاهسـواری را به عنوان 
مدیرعامل خانه سـینما بـرای دومیـن دوره 

انتخـاب کردنـد.
امـا شـانزدهمین دوره انتخابـات هیـأت 
مدیره خانه سـینما، قرار اسـت در تاریخ دوم 
مردادماه سال جاری برگزار شـود، انتخاباتی 
کـه می توانـد تغییـرات بسـیاری را در امـور 
صنفی سـینمای ایران ایجـاد کنـد. در واقع 
با توجـه به فروکش کـردن ویـروس کرونا در 
سـال جاری و البتـه در صورت برگزار شـدن 
مجمع عمومـی خانه سـینما، می تـوان این 
انتخابـات را بزرگتریـن مجمـع سـینمایی 
دانسـت که طـی ۲ سـال گذشـته از سـوی 

خانه سـیما برگـزار شـده اسـت. نکتـه دوم 
تغییـر مدیریـت و البتـه سیاسـت ها در 
سـازمان سـینمایی اسـت که می تواند تاثیر 
چشـمگیری در رونـد برگـزاری انتخابـات 
داشـته باشـد، مسـئله این اسـت کـه دولت 
جدید و البته محمد خزاعی رئیس سـازمان 
سـینمایی تا چه اندازه نسـبت ثبـت قانونی 
صنـوف سـینمایی در وزارت کار و دریافـت 
کد شناسـه ملـی بـرای حضـور در انتخابات 

تاکیـد دارد؟
لازم بـه یادآوریِ اسـت که وضعیـت دریافت 
کـد شناسـه و ثبـت صنـوف در وزارت کار 
نسـبت به گذشـته تغییـر چندانی نکـرده و 
صنوفی مانند چهره پردازان، تهیه کنندگان، 
آهنگسـازان، جلوه های ویژه میدانی و بصری 
همچنـان کـد شناسـه دریافـت نکرده اند و 
مشـخص نیسـت کـه ایـن صنـوف همانند 
دوره گذشـته امکان شـرکت در انتخابـات را 

دارنـد یـا خیر؟
نکتـه دیگـری کـه بایـد مـورد توجـه قـرار 
گیرد، این اسـت که براسـاس قوانین موجود 
منوچهر شاهسـواری به دلیل اینکـه ۳ دوره 
پیاپـی بـه عنـوان مدیرعامـل خانه سـینما 
فعالیـت کـرده اسـت، دیگـر نمی توانـد در 
این سـمت بـه فعالیـت خـود ادامه دهـد. به 
همیـن دلیـل خانـه سـینما بایـد در انتظار 
چهره جدیدی برای پذیرش مسـئولیت این 

سـمت باشد.

رئیس سازمان صدا و سیما در بازدید از پشت 
صحنه سریال »آزادی مشروط« در جریان 

مراحل مختلف تولید این سریال قرار گرفت.
ه  یگا ز پا ری مهر به نقل ا به گزارش خبرگزا
اطلاع رسانی سیما، سریال »آزادی مشروط« 
ین روزها  نی مسعود ده نمکی ا رگردا به کا
ری است  در زندان قصر در حال تصویربردا
یت تلاش های کادر درمان،  و داستانش روا
لیت گروه های جهادی در  ن و فعا ا ر پرستا

مقابله با کرونا در قالب طنز است.
زدید گفت: مجموعه  ین با پیمان جبلی در ا
تلویزیونی »آزادی مشروط« یادآور کوشش ها 
ناست و  و بردباری های روزهای سخت کرو
نه همدلی مردم،  نشان دادن و ثبت هنرمندا
در درمان و مجاهدت نیروهای  و تلاش کا
نه ملی  ین دو سال برای رسا جهادی در ا

اهمیت بسیاری دارد.
نه ملی همبستگی و همدلی در  رئیس رسا
مواقع بحران را از ویژگی های منحصر به فرد 
ملت ایران توصیف کرد و گفت: این مجموعه 
در حافظه تاریخی ملت ایران ثبت خواهد شد.

ز و نشیب های مقاومت  جبلی با یادآوری فرا
ر کرد:  ظها نا ا بر کرو ا له مردم در بر دو سا
تلخ  ند خاطرات  ر ا ره دوست د مردم هموا
آن ها  ببینند.  نه  رسا در  ا  ر شیرین شان  و 

روزهای سختی را در دوران کرونا پشت سر 
گذاشتند و نگاه به گذشته و صبر و مقاومتی 
که برای پایان دادن به آن روزهای سخت به 
رد. رییس  همیت دا یشان ا دند، برا خرج دا
تفاق دردناکی  د: کرونا ا مه دا دا صداوسیما ا
بود که تا چند دهه بعد هم می شود از زوایای 
مختلف و در گونه های متفاوت درباره آن فیلم 
ین مجموعه سعی  و سریال ساخت. شما در ا
شته  دا نا  کرو به  میز  طنزآ نگاهی  ید  کرده ا
آن  ز  ا هم  مخاطب  که  مطمئنم  و  باشید 

استقبال می کند.

گفت:  سخنانش  ز  ا دیگری  بخش  در  وی 
دشمنان در حوزه های مختلف به ویژه حوزه 
فرهنگ، ذهن و زیست جوانان را هدف گرفته 
و ما خود را مسئول آینده جوانان می دانیم و 

برایشان روی آنتن برنامه ریزی می کنیم.
ز مسعود  نی ا نه ملی ضمن قدردا رئیس رسا
ده نمکی، گروه تولید و هنرمندان این سریال 
نده  ز ز گروه سا ن ا م توا : با تما تصریح کرد
سریال حمایت می کنیم و امیدواریم این گروه 
ند طبق زمان بندی پیش بینی شده کار را  بتوا

به سرانجام رساند.

حضور در پشت صحنه »آزادی مشروط«؛

رئیس صدا و سیما به زندان قصر رفت
شانزدهمین انتخابات خانه سینما 

و چالش های آن
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سـخنگوی شـورای صنفـی نمایـش از متقاضی 
شـدن سـه فیلـم جدیـد بـرای اکـران و آغـاز 

نمایـش »زالاوا« خبـر داد.
همایـون اسـعدیان - دبیـر و سـخنگو شـورای 
صنفـی نمایـش - دربـاره جلسـه ایـن شـورا که 
یک شـنبه، پنجم تیرمـاه در خانه سـینما برگزار 
شـد بـه ایسـنا گفـت:  در ایـن جلسـه مقرر شـد 
کـه از ایـن پـس پخش کننده ها به شـیوه سـابق 
تقاضـای اکـران فیلم ها را بـرای شـورای صنفی 
نمایـش بفرسـتند، چـون در ایـن مـدت بـرای 
سـازمان سـینمایی ارسـال می شـد و بـر همین 
اسـاس در جلسـه امـروز تقاضا بـرای اکران سـه 

فیلـم اعـلام وصول شـد.
بـه گفتـه وی ایـن فیلم هـا »پیتـوک« بـه 
کارگردانـی مجیـد صالحـی، »تی تـی« سـاخته 
آیـدا پناهنـده و »بازیـوو« بـه کارگردانـی 
امیرحسـین قهرایی هسـتند و زمان اکران آن ها 

در آینـده مشـخص خواهـد شـد. بـا ایـن حـال 
اکران فیلم هـای روی پرده همچنـان ادامه دارد.
او افـزود:  »زالاوا« بـه کارگردانی ارسـلان امیری 
نیـز از این هفتـه )هشـتم تیرمـاه( در سـینماها 

اکـران می شـود.   
اسـعدیان همچنیـن گفـت: شـورای صنفـی 
نمایش همانطـور که در هفته گذشـته هم تاکید 
کـرد، معتقد اسـت کـه در یـک شـرایط بحرانی 
هسـتیم و نمی تـوان فیلم هـا را صرفـا فقـط 
اکـران کـرد، چـون در ایـن شـرایط نوعـی نابود 
کـردن آن هاسـت؛ بـه همین دلیـل مـا تقاضای 
رسـمی تشـکیل جلسـه ی شـورای راهبـری 
را مطـرح کرده ایـم تـا بـا حضـور نماینـده ی 
شـورای صنفـی نمایـش در آنجـا طـرح موضـع 
و دیدگاه هـا و پیشـنهادهای خـود را مطـرح 
کنیـم تـا بـه راه حلـی بـرای یـک دو مـاه آینده 
برسـیم، چـرا که تقریبـا یک مـاه دیگر محـرم را 

در پیش داریم و شـاید تا 
پایـان مـاه محـرم اتفـاق 
خاصـی نیفتد، ولـی باید 
از الان برای پایـان مرداد 

برنامه ریـزی کنیـم تـا بـرای اکـران فیلم هـا 
راهگشـایی کـرد.

بـه گـزارش ایسـنا، قـرار بـود فیلـم سـینمایی 
»زالاوا« از اول دی ماه سال گذشـته در سینماها 
اکـران شـود کـه گـروه سـازنده در آن مقطـع با 
توجـه بـه شـرایط موجـود انصـراف دادنـد. این 
فیلـم کـه در ژانـر وحشـت سـاخته شـده و در 
جشـنواره ای بـا همیـن مضمـون هـم شـرکت 
کـرده، بـه تهیه کنندگـی روح الله بـرادری و 
سـمیرا بـرادری و نویسـندگی ارسـلان امیـری، 
آیـدا پناهنـده و تهمینـه بهـرام اسـت کـه در 
آن نویـد پورفـرج، پوریـا رحیمی سـام و هـدی 

زین العابدیـن از بازیگـران اصلـی هسـتند.

آغاز اکران »زالاوا« و درخواست نمایش ۳ فیلم جدید

خبر
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به گفته ســفیر ایران در کشور پرتغال، وزرای 
خارجه ایران و پرتغال سال گذشته در حاشیه 
جلسه ســازمان ملل صحبت خود را با مهدی 
طارمــی مهاجم پورتــو و بحــث فوتبال آغاز 

کرده اند!
به گزارش خبرنگار مهر، ماندن مهدی طارمی 
بعد از پشت سر گذاشــتن دو فصل درخشان 
در تیم پورتو هنوز قطعی نیســت. این مهاجم 
ایرانی که سال گذشــته ۲۰ گل به ثمر رساند 
و ۱۳ پاس گل تنها در مســابقات لیگ پرتغال 
داد، تا ســال ۲۰۲۴ با پورتو قرارداد دارد اما 
هنوز هواداران و سرمربی پورتو نگران هستند 
که در نقل و انتقــالات تابســتانی راهی تیم 

دیگری بشود.
این موضوع باعث شــده اســت تا طارمی هر 
روز ســوژه گزارش ها و خبرهای مختلفی در 
رسانه های پرتغال باشــد. روزنامه »اوجوگو« 
در شــماره امروز خود ســراغ مرتضی دامن 
پاک جامی ســفیر ایران در پرتغال رفته است 
و از زاویه متفاوتی بــه حضور طارمی در پورتو 
و درخشــش ایــن بازیکن ایرانــی در پرتغال 

پرداخته است.
به گفتــه دامن پــاک جامی، طارمــی باعث 
شــده اســت تا درهای تیم های ورزشی روی 
ورزشکاران ایران باز بشود و بازیکنان زیادی 
بعد از او به پرتغــال بیایند. وی همچنین فاش 
کرد که در حاشیه جلســه سازمان ملل، بحث 
طارمی بیــن وزرای خارجی ایــران و پرتغال 

انجام شده است.
دامن پاک جامی در این مصاحبه که در صفحه 
اول روزنامه اجوگو هم چاپ شده است، گفت: 

طارمی از مشهورترین ایرانیان مقیم خارج از 
کشور است. عملکرد او در بین ایرانیان چه در 
داخل و چه در خارج از کشــور مورد توجه و 
علاقه شــدیدی قرار گرفت. فقط به میلیون ها 
نفری که او را در شــبکه های اجتماعی دنبال 
می کننــد و به پســت هایش واکنش نشــان 

می دهند نگاه کنید.
سفیر ایران در کشور پرتغال ادامه داد: با این 
حال باید اعتــراف کنم که انتقــال به پورتو و 
عملکرد طارمی در این باشــگاه باعث افزایش 

علاقه مندی ها شد.
وی تصریح کرد: ســال گذشــته کــه وزرای 
خارجه ایران و پرتغال در پشت صحنه نشست 
مجمــع عمومی ســازمان ملل متحــد دیدار 
کردند، بحث خود را بــا صحبت درباره فوتبال 

و عملکرد طارمی آغاز کردند.
دامن پاک جامی با بیان اینکه تعاملات تجاری 
و فرهنگی بین ایران و پرتغال از قبل و ریشــه 
در تاریخ دارند، یادآور شد: ورزش این پیوندها 
را بین دو کشــور تقویت کرده اســت. علاوه 
بر نام بازیکنــان دیگر در فوتبــال )مثل علی 
علیپور در تیــم جیل ویســنته(، ایرانی ها در 
فوتســال و والیبال به پرتغال آمده اند. طارمی 
نقش مهمی در باز کــردن درها به روی آنها و 
دیگران در آینده ایفا کــرد. من از عملکرد هر 

یک از این سفیران فرهنگی خوشحالم.
ســفیر ایران در پرتغــال همچنیــن به حمله 
چند ماه پیش باشگاه اسپورتینگ لیسبون به 
مهدی طارمی واکنش نشــان داد. در مطلبی 
که در سایت اســپورتینگ منتشــر شده بود، 
طارمی به دلیــل گرفتن پنالتی هــا، به فریب 

داوران متهــم و از او به عنوان یک افســونگر 
مار یاد شده بود.

دامن پاک جامی گفــت: این عبارات و کلمات 
برای توصیف یک ورزشــکار درســت و کافی 
نیســت. اگر باید اقدامــات انضباطی صورت 
می گرفــت، این بــر عهــده باشــگاه پورتو و 
فدراســیون فوتبال پرتغال بــود که واکنش 
مناسبی نشان دهند. اما واکنش طارمی باید با 
گل و عملکرد خوب باشد تا با اقدامات واقعی 

به این گونه اتهامات پاسخ دهد.
در ادامه این مطلب آمده است که پیدا کردن 
پرچم ایــران در دراگائو )اســتادیوم پورتو( و 

ســفارش پیراهن طارمی با بیــش از دو هزار 
ایرانی مقیم پرتغال کار آســانی است. اجوگو 
همچنین ماجرای اهــدای پیراهن طارمی به 
یکی از نوجوانان اهل لیســبون )شــهر رقیب 

پورتو( را یادآور شد.
 ســفیر ایران در پرتغــال در واکنش گفت: از 
مهدی خواســتم برای ما یــک پیراهن امضا 
بفرستد و او هم بلافاصله موافقت کرد. آن پسر 
خیلی خوشحال شــد. هر روز داستان هایی از 
او و رابطه اش با هواداران می شنویم. او بسیار 
متواضع و مهربان اســت و کامــلًا روی حرفه 

خود متمرکز است.

طارمی سوژه گفتگوی وزرای خارجه
 ایران و پرتغال در سازمان ملل

گرگ فوتبال ایران بیدار است
فوتبال ایــران نیازمند یک همیت از جانب مردمی اســت که با 
این رشته زندگی می کنند تا دست شــاه مهره های آن از منافع 
بی حد آن کوتاه شــود. به گزارش ایرنا، چقدر دور باطل فوتبال 
ایران باید ادامه پیدا کند تا آرام بگیرد؟ این سوال دلسوختگانی 
است که چون عزت فوتبال کشور را می خواستند درها به روی 
آنها بسته  شد. فوتبال ایران را کاسبان و دلالان غصب کرده اند و 
چون نفع شان در بی سروسامانی است گوش فلک را با شعارهایی 
که پشــیزی نمی ارزد پرُ کرده اند تا کســی صــدای آنهایی که 

فرهیختگی فوتبال ایران آرزویشان است را نشنود.
فوتبال ایــران از بی پولــی می نالد؛ اما ناکامی یــک مربی، ۴۰ 
میلیارد تومان ارزش دارد و بازیکنش هم مدت هاست قرمز و آبی 
و هوادار را به سخره گرفته اســت. این ها بازیگرانی هستند که 
سنگینی شــان روی دوش فوتبال است و نمی گذارند این رشته 

از خاکستر برخیزد.
۲۱ سال پیش عنوان "حرفه ای" به لیگ فوتبال ایران اضافه شد 
تا حداقل ظاهری آبرومند پیدا کند؛ اما همان کاسبان و دلالانی 
که سیاست شان را بر اســاس غریزه گرگ ها چیده اند هدف را 
تغییر داده اند تا نگاه ها ســمت واقعیت ها نرود. همین که مردم 
سمت هیاهوهای پرُ از تهی بروند برایشان حکم برُد دارد. دعواها 

و هوچی گری های زرگری شان مصداق همین موضوع است.
فوتبال ایران شــبیه رینگ های زیرزمینی شده که پول را کسی 
در جیب خود می گذارد که نه کتک زده و نه کتک خورده است. 
هر روز تیتر رســانه ها از حمله مدیر و مربی و بازیکن به یکدیگر 
می گوید؛ تیترهایی که هر روز تکرار می شــوند؛ اما تنها عایدی 

این تیترها داغ ماندن تنور کاسبان است.
نجات فوتبال ایران به آرزویی محال تبدیل شــده اســت. مگر 
می شود کسانی که سال ها منافع این فوتبال را به جیب خود گره  
زده اند حذف کرد؟ آنها دغدغه فوتبال ندارند؛ چون خودشــان 
را جزو اهالی آن نمی دانند. مســتاجرانی هســتند که برایشان 
اهمیتی دارد پایه های فوتبال ایران لرزان شود. تا زمانی که این 
پایه ها فرو نریزد می مانند و وقتی فوتبال ایران بر ســر اهالی آن 

هوار شد می روند و در جایی دیگر تور خود را پهن می کنند.
فوتبال هنوز هــم یکی از معدود دلخوشــی های مردم اســت 
و ناکامــی آن ناخوشــی مردم را در پــی دارد. هــر چند برای 
شــاه مهره هایی که پشــت پرده فوتبال ایران را تشکیل داده اند 
چنین مســائلی اهمیت ندارد. مردم برای شان ابزار است؛ چون 
هیاهویی که حول فوتبال شــکل می گیرد بــدون حضور مردم 
امکان پذیر نیســت. گاهی اگــر لازم بداننــد در قامت حامی 
هواداران هم ظاهر می شوند؛ اما این موضوع فقط ایفای نقش در 

قالب سناریوهای شان است.
همان هایی که یک روز در فوتبال ایران غریبــه بودند آمدند و 
منافع آن را برای خودشان خواســتند و حالا آنقدر فربه شدند 
که سنگینی شــان نفس این فوتبال را گرفته است. در دورهمی  
این غریبه ها برای فوتبال ایران نقشه ها کشیده می شود و چون 
منافع آنها با یکدیگر گره خورده در مسیری گام برمی دارند که 

به نابودی فوتبال ایران ختم می شود.
احیای فوتبال ایــران نیازمند آگاهی مردمی اســت که فوتبال 
برایشان اهمیت دارد. آنها هســتند که باید مراقب باشند ابزار 
شــاه مهره ها نشــوند. بدانند که هیاهوها و دعواهای رنگی شان 
برای عده ای نان دارد؛ نــان میلیاردی که به ســفره مهره های 
پشــت پرده فوتبال ایران می رود باید به سنگ تبدیل شود. این 
اتفاق نیازمند یک همیت اســت. همیتی کــه باید فراتر از همه 

رنگ ها باشد.

تیــم ملی تکوانــدو بانوان ایران با کســب 
۳ مــدال طلا، ۲ نقــره و یک برنــز با ثبت 
نتیجه ای درخشان در مســابقات قهرمانی 

آسیا، در آستانه تاریخ سازی قرار گرفت.
به گزارش خبرگــزاری مهر و به نقــل از روابط عمومی 
فدراســیون تکواندو، بیســت و پنجمین دوره رقابتهای 
تکواندو قهرمانی آسیا جمعه سوم تیرماه با حضور ۲۹۹ 
تکواندوکار از ۳۴ کشــور به میزبانی کره جنوبی در شهر 

»چانچئون« آغاز شد.
تیم ملی بانوان ایران با ۶ تکواندوکار راهی این مسابقات 
شد که حاصل تلاش نمایندگان ایران سه مدال طلا، دو 

نقره و یک برنز بود.
در طول دوران حضور بانوان ایران در تاریخ مســابقات 
قهرمانی آســیا این برای اولین بار اســت کــه تیم ملی 
تکواندو ایران چهــار نماینده در بازی های پایانی دارد و 
موفق به کسب ســه مدال طلا در یک دوره از مسابقات 

می شود.
ناهید کیانی، زهرا پوراســماعیل و اکرم خدابنده ســه 
طلا، مبینا نعمت زاده و نســترن ولی زاده ۲ مدال نقره 
و زهرا شــیدایی هم یک مدال برنز برای تیم ملی بانوان 

کشورمان در این دوره از مسابقات کسب کردند.

به گــزارش ایرنــا، تیم اســتقلال تهران با 
اســتخدام ریــکاردو ســاپینتو پرتغالی به 
صورت رســمی وارد فصل نقــل و انتقالات 
شــد و اکنون نیز منتظر دســتور این مربی برای جذب 

ستارگان داخلی و خارجی است.
البته برخی از منتقدان مصطفــی آجورلو باور دارند که 
آبی پوشــان در نقل و انتقالات عملکرد خوبی نداشته و 
قافیه قهرمانی را به حریف ســنتی خــود واگذار کردند 
زیرا پرســپولیس بیشــتر ســتاره های لیگ برتــر را به 
استخدام درآورده است اما اســتقلال در حفظ بازیکنان 

تیم قهرمان هم ناتوان است.
ساپینتو با ارسال پیامی به مسئولان باشگاه اعلام کرده 
است برای موفقیت در فصل پیش رو نیاز به حفظ شاکله 
اصلی تیم دارد و باید بازیکنان تاثیرگــذار تیم قهرمان 
در اســتقلال ماندگار شوند. حفظ شــاکله تیم در حالی 
است که برخی اخبار  از قرار گرفتن نام ارسلان مطهری 

و آرمان رمضانی در لیست فروش حکایت دارد.
بنابر برخی اخبار منتشــر شــده در رســانه ها، ساپینتو 
در پیام خود به مسئولان باشــگاه استقلال تهران اعلام 
کرده که باید ســه بازیکن این تیم حتما حفظ شــوند. 
امیرحسین حسین زاده، مهدی مهدی پور و کوین یامگا 
بازیکنان مورد علاقه مربی پرتغالی هســتند. حفظ این 
بازیکنان در حالی اســت که مهدی پور و حسین زاده در 
آستانه فســخ قرارداد با استقلال هســتند و یامگا نیز از 

شرایط به وجود آمده راضی نیست.

بانوان تکواندو در آستانه 
تاریخ سازی

رونمایی از سه تفنگدار 
ساپینتو در استقلال

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - راستی - چیز تازه ای بوجود 
شدن  - كم  باطل2  ضد   - آورده 
وارونه3  ست   - نیجر  پایتخت   -
قاتل   - یازده  و  صد   - رده   -
چوب  قاطع  انداز،  درخت  درخت، 
زیاد  اندك،  قلیل،   - درخت  و 
 - شمار4  نیست،ناچیز،انگشت 
دختر   - دشوار   - مختصر  خوب 
كورش5 - بندگی - میوه معروف 
- کوچک  و شیرین جنوب، خرما 

کوچک،   ، خوشگل   ظریف،  و 
و  دشوار  سخت،  دشوار،   - زیبا6 
چاقو  سنگ  خالص،  زر   - سخت 
شهر   - بدكارترین   - کنی  تیز 
 - کویری7  استان  بادگیرها، 
بجویید  حمام  در   - نامه  پایان 
صنعت8  شگرد،   - آشتی  ضد   -
- نومیدی، گلی سفید وخوشبو - 
بهم  عدد  مادر،  ورزش  زدن -  نی 
خاک  سفالگری،  خاک   - زدنی 
عتیق9 - حرف  عهد  سرخ، خاک 

گشوده  زنانه،  تعجب  تعجب، 
 - آبگیر10   - کردن  اندوهگين   -
چانه، زنخدان - حکمت ارسطویی 
جنوبی11  افریقای  های  شهر  از   -
- با خبر - لنا وارونه - ته چك12 
- در رهن بودن - جگر، بزرگترین 
مادر   - آبگیر   - بدن  درونی  عضو 
روسی13  تصدیق  بیماری،  لر، 
 - ظهر  غذای   - نقره  مفتول،   -
 - بیزاری14  حرف  تنفر،  کلام 
نر  شیر   - غار   - چین  پایتخت 
- پژمردگی15 - موج دریا - برگه 
قبض  چاپی،  رسید  قبض  چاپی، 

آزادگی  - پول  پرداخت 

عمودی
خوان  از  اثری   - معتبر  - كلام   1
رولفو - نفس سیگاری، به سیگار 
- حرص  دام  و  تله   - زنند2  می 
حروف  از  خواهی،  زیاده  طمع،  و 
التجاره،  مال  علامت   - اضافه 
تهمت  برچسب  تجاری،  مارك 
استقرار  محل  ایوان،  تختگاه،   -
بزرگ  خم  آرام،  رود   - موشک3 
ادیسون  اختراع  الكتریسیته،   -
مردانه،  عنوان   - املت4  نوعی   -
بت  پا،  و  سر  بی  ولگرد،   - سید 
هندسی،  ازاشكال   - جل  آسمان 
متقابل  کیفر   - فرعونی5  حجم 
دوزخ  میان  جایی   - سامانه6   -
 - قرآن  هفتم  سوره  بهشت،  و 
ریسمان  - شهر مقدس عراق، شهر 

امیرالمؤمنین7 - خسران8  مدفن 
- جسد - گندم، از غلات - کناره 
شاعر  همدانی،  شاعر   - چیز9  هر 
 - همدانی  سرای  دوبیتی  عریان، 
- خرما، سوغات گجرات  تاریك10 

- آدمی - هر فصل كتاب، در خانه، 
سنگ،  خرده   - شایسته  و  درخور 
چه  وقت؟،  چه   - سنگریزه11 
کسی؟ - اثر آندره ژید12 - پنهان 
داشتن - یک نوع نان ایتالیایی13 

سكسكه  نیستی،   - چنگیز  نام   -
 - عقل14  محصول  اندیشه،   -
سرما  نیش  گداز،  همراه   - درك 
- تالاب، آبگیر15 - خسیس - نا 

کاغذ مخترع  رس، 

جدول شماره ۱۲۶۰

فرایند ثبت نام در انتخابات فدراســیون فوتبال 
از ۱۴ تیر آغاز می شــود و طبق روال به صورت 
برخط و از طریق سامانه مربوطه انجام خواهد 
شد و داوطلبان پس از ثبت نام به منظور تحویل 
مدارک و مستندات در محل فدراسیون حضور 

پیدا می کنند.
به گزارش ایســنا، حســن کامرانی فر دبیرکل 
فدراسیون فوتبال در خصوص برگزاری نشست 
مشترک با اعضای کمیته های بدوی و استیناف 
انتخابات فدراســیون عنوان کرد: پیرو مصوبه 
مجمع عمومی فدراســیون فوتبــال که دهم 

خرداد برگزار شد، مقرر شــد مجمع انتخاباتی 
فدراسیون فوتبال برای انتخاب برخی از اعضای 
هیات رئیســه که شــامل رئیس، نایب رئیس 
اول، نایب رئیس دوم و نماینده باشــگاه ها در 
هیات رئیسه فدراســیون خواهد بود، در تاریخ 
۸ شهریور برگزار شــود و اقدامات لازم در این 
زمینه صــورت بگیرد. به دنبــال انجام این امر 
فدراســیون فوتبال مقدمات کار خود را مطابق 
اساســنامه و مقررات انتخاباتی آغــاز کرده و 
برای انجام آن برنامه زمان بندی دقیقی شامل 
تمامی مواعد انتخاباتــی تهیه و به کلیه مبادی 

مربوطه ارجاع شده اســت.  وی در ادامه بیان 
کرد: بسیاری از فعالیت های مربوط به برگزاری 
انتخابات بر عهده کمیته های مرتبط فدراسیون 
شامل کمیته های بدوی و اســتیناف انتخابات 
است که آغاز شــده و با توجه به فاصله زمانی 
باقیمانده تا برگزاری مجمع انتخاباتی در تاریخ 
هشتم شــهریور، اولین جلسه با این اعضا هفته 
گذشته به منظور تبیین و مرور دستورالعمل ها، 
تدوین تقویم و بررسی مسیر روند انتخابات در 

محل فدراسیون برگزار شد.
دبیرکل فدراسیون اضافه کرد: مطابق اساسنامه 

و همچنیــن با توجه بــه برنامه زمــان بندی، 
فراخوان برگزاری این انتخابات تهیه شــد که 
پس از تاییــد در روزنامه های کثیرالانتشــار و 
سایت فدراســیون منتشــر خواهد شد. طبق 
اساسنامه باید ۶۰ روز قبل از انتخابات این امر 
صورت پذیرد. به جهــت اینکه ۶۰ روز قبل آن 
روز جمعه ۱۰ تیر است که روز تعطیل رسمی 
است، این فراخوان روز پنجشنبه ۹ تیر منتشر 
می شود. همچنین جلســات طبق اساسنامه و 
مقــررات انتخابی برگزار شــده و ادامه خواهد 

داشت.

زمان آغاز ثبت نام انتخابات فدراسیون فوتبال مشخص شد
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یک روزنامه صهیونیستی در بحبوحه تحولات 
در کابینه این رژیم به اهمیت سیاست گذاری 
نخست وزیر بعدی اسرائیل در قبال احیای توافق 
هسته ای ایران و چالش های تصمیم گیری در 
این زمینه پرداخت. به گزارش ایسنا، روزنامه 
صهیونیستی اسراییل هیوم در آستانه از سرگیری 
مذاکرات احیای توافق هســته ای، با توجه به 
تغییراتی که با کنار رفتن نفتالی بنت از سمت 
نخست وزیری رژیم صهیونیستی و جایگزین 
شدن یائیر لاپید در کابینه این رژیم رخ خواهد 
داد، درباره سیاســتی که لاپید در قبال ایران 
به کار خواهد بست، نوشــت: یائیر لاپید که به 
زودی نخست وزیر موقت خوانده خواهد شد، 
باید به سرعت سیاستش را در قبال بازگشت 
احتمالی]آمریکا[ به توافق هسته ای که میان 
ایران و غرب روی میز مذاکرات است تعیین کند، 
حتی پیش از آن که جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا در ماه آتی به خاورمیانه سفر کند. دولت 
بنت آشــکارا با این توافق مخالف بود اما لاپید 
تحت فشــار قرار خواهد گرفت تا این سیاست 
را تغییر دهد، از جمله از سوی مقامات دفاعی. 
اسرائیل هیوم نوشت: احیای توافق هسته ای 
نباید موضوع تعجب برانگیزی باشــد؛ ایران و 
آمریکا هر دو بر اساس دلایلی جداگانه، منافع 
استراتژیکی در رســیدن به یک توافق جدید 
در اســرع وقت دارند. آمریکایی ها می خواهند 
دردسر توافق هســته ای را از دستورکارشان 
خارج کنند و به طور غیر مستقیم، از ایران برای 
کاهش قیمت جهانی نفت استفاده کنند. دولت 
بایدن به شدت درگیر مشکل قیمت بنزین در 
آمریکاست. این درگیری بازتاب هزینه های رو 
به افزایش معیشت است که انتظار می رود روی 
انتخابات میان دوره ای در ماه نوامبر اثر بگذارد که 
احتمالا منجر به شکست دموکرات ها خواهد 
شــد. در گزارش این روزنامه آمده است: با این 
وجود، بایدن از روز اولی که به قدرت رسید، از 
بازگشت به توافق هسته ای حمایت کرده و آن 
را بهترین راه جلوگیری از تبدیل شدن ایران به 
قدرتی هسته ای دانسته است. آمریکا بر این باور 
است که خارج کردن اورانیوم غنی شده ایران از 
کشور، به طرز چشمگیری مسیرشان را به سمت 
بمب، طولانی تر خواهد کــرد یا حداقل، باعث 
می شود »زمان بخرند« که بتوانند از آن برای 
ارتقای توافق در آینده استفاده کنند یا گزینه های 
دیگری را برای جلوگیری ایران از تولید یک بمب 

آماده کنند.

جانشین نیروی پدافند هوایی
 ارتش خبر داد؛

رونمایی از موشک های 
با برد ۳۰۰ کیلومتر در 

آینده نزدیک
جانشین نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: 
در آینده نزدیک از موشــک هــای با برد 
۳۰۰ کیلومتر توسط پدافند هوایی ارتش 

رونمایی می شود.
به گزارش ایســنا، امیر ســرتیپ علیرضا 
الهامی جانشین نیروی پدافند هوایی ارتش 
در جمع کارکنان نیروهای مســلح ارتش، 
سپاه پاسداران و نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران، اظهار داشت: تنها راه برون 
رفت و گذر از تمامــی تحریم ها و تهدیدها 
قوی شــدن در تمامی امور بویژه در حوزه 

نظامی است.
ســرتیپ الهامی با بیان اینکه فرماندهان، 
مسئولین و مدیران در بخش های مختلف 
باید هم دل و هم آوا در راستای اهداف نظام 
اســلامی قدم بردارند، افزود: هم افزایی و 
هماهنگی بیــن ارکان مختلف نظام قطعا 
خاری در چشم دشمنان و موجب پیشرفت 
کشور است.جانشین نیروی پدافند هوایی 
ارتش با بیــان اینکه در حوزه ی مســائل 
راهبردی نباید به هیچ کشــوری وابســته 
باشیم، گفت: افزایش توان موشکی ارتش 
و سپاه از الزامات قدرت بازدارندگی و حفظ 
منافع ملی اســت که باید بیــش از پیش 
ارتقاء پیدا کند. امیر سرتیپ الهامی با بیان 
اینکه امــروز رصد، شناســایی و رهگیری 
تمامی پرنده ها، پهپادها، جنگنده ها و ... در 
مرزهای هوایی کشورمان بویژه در منطقه 
خلیج فارس دغدغه نیســت، تصریح کرد: 
تولید رادار کاملا بومی با برد۳۰۰۰ کیلومتر 
و نیز اشراف انواع پهپادها با ارتفاع بیش از 
۴۷هزارپا در ســازمان رزم نیروی پدافند 
هوایی ارتش نوید تسلطی قاطع و رصدی 
لحظه ای در مرزهای هوایی کشــورمان را 
می دهد که در صورت بروز هرگونه خطای 
دشمن لحظه ای پاسخ کوبنده می دهیم.

جانشین نیروی پدافند هوایی ارتش، ادامه 
داد: پدافند هوایی ارتش در زمینه ی علوم 
پدافندی، هوش مصنوعی، علوم شناختی، 
کوانتم، دفاع سایبری، جنگ الکترونیک و 
... همکاری شــگرف و ارزنده ای با نخبگان 
کشوری، مجموعه ی وزارت دفاع، نیروهای 
مسلح، سازمان جهاد خودکفایی و نیز سایر 
موسســات علمی و دانشــگاهی دارد که 
دشــمن را در تصمیم گیری هایش دچار 

چالش کرده است.

اهمیت حضور ایران در بریکس پلاس اگر از عضویت 
در سازمان همکاری شانگ های بیشتر نباشد، کمتر 
از آن نیست و زمینه ساز تحول بزرگی در استمرار، 
تقویت و اثرگذاری دیپلماسی اقتصادی کشورمان به 
عنوان یک بازیگر جدید در نظام بین الملل خواهد بود 
و می تواند ایران را به شریکی پایدار و قابل اتکاء جهت 
اتصال بریکس به گلوگاه های انرژی و بازارهای بزرگ 

جهانی مبدل کند.
BRICS( گروهی  ، بریکس ) یسنا به گزارش ا
قتصادی نوظهور است که  ز قدرت های ا متشکل ا
شامل کشورهای برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای 
جنوبی می شود. اکثر این کشورها در رده کشورهای 
اقتصادهای در حال ظهور هستند و با توجه به داشتن 
اقتصادهای رو به رشد و تاثیرگذار می توانند اثرات مهم 

منطقه ای و جهانی داشته باشند. 
این کشورها در مجموع ۴۱ درصد جمعیت جهان، 
۲۶درصد مساحت زمین در گستره چهار قاره جهان ، 
۲۵ درصد تولید ناخالص جهانی و ۲۰ درصد تجارت 
ند، همچنین  ا ده  به خود اختصاص دا را  جهانی 
جمعیت بریکس ۸۸/۲ میلیارد نفر و مساحت گستره 
۷ میلیون متر مربع می باشد و تولید  جغرافیایی ۳۹/
۸ هزار میلیارد دلار  ناخالص این کشورها هم ۱۵/

برآورد شده است.
مجموعه های  مهم ترین  ز  ا یکی  پلاس  بریکس 
 G ۲۰ بین المللی اقتصادی در کنار رقبایی همچون
محسوب می شود و افق روشنی فراروی آن گسترده 
بتکار چین، قدرت های  شده است. این گروه به ا
نوظهور اقتصادی را گرد هم آورده تا با هم اندیشی 
موضوعات  با  مرتبط  راهکارهای  بررسی  ضمن 
اقتصادی، در پی حفظ امنیت بین المللی هم باشند. 

چین با چنین اهدافی به طور رسمی از رئیس جمهور 

کشورمان برای سخنرانی در این نشست دعوت کرد 
یران عضو گروه بریکس نیست. به نظر می  لبته ا ا
رسد چین به دنبال تقویت ارتباطات اعضای گروه با 
کشورهای موثر در منطقه است و از این رو ایران را که 
شریکی پایدار و قابل اطمینان برای اتصال این گروه 
به بازارهای انرژی است برای شرکت در اجلاس این 

گروه دعوت می شود. 
رئیس جمهور کشورمان که به صورت ویدئو کنفرانس 
در نشست سران کشورهای گروه بریکس پلاس که 
نی کرد اظهار  به میزبانی چین برگزار شد، سخنرا
داشت: جمهوری اسلامی ایران، آمادگی دارد همه 
، از جمله ذخایر  توانمندی ها و ظرفیت های خود را
کم نظیر انرژی، شبکه های حمل و نقل و ترانزیت کوتاه 
و ارزان، ثروت استثنایی نیروی انسانی آموزش دیده و 
نیز دستاوردهای علمی چشمگیر، برای نیل به اهداف 
بریکس به اشتراک بگذارد و این موقعیت کم نظیر 
جغرافیای سیاسی و اقتصادی، می تواند ایران را به 
شریکی پایدار و قابل اتکاء جهت اتصال بریکس به 
گلوگاه های انرژی و بازارهای بزرگ جهانی مبدل کند.
یران در  همان طور که تاکید شد، اهمیت حضور ا
بریکس پلاس اگر از عضویت در سازمان همکاری 
ز آن کمتر نیست  شانگهای بیشتر نباشد، یقینا ا
ر، تقویت و  و زمینه ساز تحول بزرگی در استمرا
اثرگذاری دیپلماسی اقتصادی کشورمان به عنوان یک 

بازیگر جدید در نظام بین الملل خواهد بود.
نوذر شفیعی کارشناس مسائل بین الملل معتقد است؛ 
بریکس به این نتیجه رسیده اگر می خواهد موفق باشد 
باید توجه قدرت های منطقه ای را جلب کند و عملا 
پای قدرت های منطقه ای را برای مدیریت امنیت 
ینجاست که  منطقه و جهان به میان می کشاند. ا
جایگاه کشورهایی مثل ایران یا خیلی از دیگر کشورها 

برای دعوت معنا پیدا می کند. در واقع بریکس سعی 
رای مسئله خاص  می کند، برخی کشورها که دا
هستند را به اجلاس دعوت کند تا برای حل مساله 
تشویق شوند، به عبارتی بریکس در نظر دارد تا در 
مساله هسته ای نیز انعطاف هایی به خرج داده شود. از 
این منظر دعوت از کشورهایی مانند ایران، عربستان 
و ترکیه و در پی این عضویت ها نگرش سیاسی نهفته 

است اما تاثیرگذاری اقتصادی دارد. 
وی همچنین بیان کرد: بنابراین دعوت از ایران معنادار 
است، یعنی دعوت چین از ایران نشان دهنده این است 
رابطه خاصی بین دو کشور وجود دارد، از طرف دیگر 
چین با این کار به رقبا می فهماند که ایران هم پیمان 
کیست. ضمن این که به ایران هم اعلام می کند که 
علاقه مندی خاصی برای توسعه مناسبات دارد، چین 
تلاش می کند ایران را وارد بازی های منطقه ای و 
جهانی کند، از این منظر ایران که قدرت بازیگری 
بالایی دارد به این شکل وارد نهادهای چند جانبه بین 

المللی می شود و برای ایران اهمیت دارد.
باید به این نکته توجه داشت که مفهوم اصلی بریکس 
شکل گیری نظم نوین جهانی با هدف اصلاح ساختار 
اقتصادی ناعادلانه موجود است، این ابتکار جهانی، 
لمللی و  لزوم شکل گیری سازمانها و نهادهای بین ا
منطقه ای که ضامن منافع مشترک همه کشورها و 
ز پیش  نه یک یا چند کشور خاص باشند را بیش ا

نشان می دهد.
با بررسی شرایط موجود در نظام بین الملل به نظر 
می رسد چین تلاش می کند تا بتواند این گروه را 
به عنوان یک گروه اثر گذار در سطح جهان معرفی 
کند و از تمام ظرفیت هایی که در منطقه و عرصه بین 
الملل وجود دارد هم استفاده می کند، در واقع چین 
به عنوان یکی از قدرت های بزرگی که در آینده نقش 

بسیاری در ابعاد اقتصادی - تجاری و سیاسی خواهد 
داشت، تلاش خود را برای پیوستن کشورهایی مانند 
ایران، عربستان و یا ترکیه در جهت تقویت این گروه 

به کار می برد. 
از سوی دیگر روسیه که از اعضای گروه بریکس است 
طی چند ماه اخیر در مساله اوکراین وارد جنگ شده 
و به شدت در رویارویی با غرب قرار دارد، ولادیمیر 
پوتین رئیس جمهور روسیه نیز در سخنرانی مجازی 
خود از اعضای گروه بریکس )BRICS( در خواست 
"همکاری قوی تر" را کرد و غرب را به دامن زدن به 
بحران اوکراین متهم کرد. او همچنین تاکید داشت 
ز طریق همکاری سودمند مشترک و  که »فقط ا
صادقانه می توانیم به دنبال راهی برای خروج از این 
قدامات  نی باشیم. این بحران به خاطر ا وضع بحرا
بی ملاحظه و خودخواهانه برخی کشورها در اقتصاد 

جهانی گسترش پیدا کرده است.«
پوتین همچنین اظهار داشت که غرب می خواهد 
روسیه را نابود کند و "این تحریم های اقتصادی به مثابه 
اعلان یک جنگ اقتصادی است" و در نتیجه روسیه 
با دیگر قدرت ها از جمله چین و هند روابطی را برقرار 

خواهد کرد.
یران در نشست های  گفته شده جمهوری اسلامی ا
آتی بریکس پلاس که در سطح وزرا ترتیب می یابد نیز 

حضور و مشارکت قوی و موثر خواهد داشت. 

اعضای گروه بریکس در بیانیه چهاردهمین اجلاس 
همچنین بر راه حل سیاسی و دیپلماتیک مسئله 
هسته ای ایران تاکید کردند و یادآور شدند که "ما 
نیاز برای حل مسئله هسته ای ایران از طرق صلح آمیز 
ر  لمللی را تکرا نین بین ا و دیپلماتیک منطبق بر قوا
و بر اهمیت حفظ برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ شورای 
لمللی  امنیت سازمان ملل برای عدم اشاعه بین ا
و همچنین صلح و ثبات بیشتر تاکید می کنیم و 
امیدواریم تلاش های دیپلماتیک برای از سرگیری 

برجام به موفقیت بیانجامد". 
با توجه به مناسبات ایران با برخی از اعضای گروه 
قتصادی و  بریکس و تاکید بر گسترش تعاملات ا
تاکیدی که وزیر خارجه چین بر اعلام حمایت از تداوم 
ندن قطعنامه سیاسی  مذاکرات وین و تنش زا خوا
نتظار می  نرژی اتمی داشته، ا لمللی ا آژانس بین ا
رود ایران بتواند با قرار گرفتن در کنار قدرت هایی 
که بخش زیادی از اقتصاد دنیا را به گردش در می 
آوردند فعالیت های گسترده ای را در حوزه اقتصادی 
و سیاست خارجی دنبال کند که نتیجه آن بهبود 

شرایط اقتصادی و سیاسی شود. 
در واقع حضور و شرکت ایران در چنین اجلاس هایی 
نشان دهنده " گره نزدن سیاست خارجی و اقتصاد 
کشور به مذاکرات هسته ای" و به نتیجه رسیدن 

ایستادگی بر سر این راهبرد است.

ایران شریکی مطمئن و پایدار
 برای اتصال بریکس به بازارهای جهان

موافقت با کلیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت/ افزایش مهلت 
جذب اعتبارات تملک دارائی های سرمایه ای و مالی/ حضور سفیر ژاپن در 
جلسه علنی/ و... از جمله موضوعات خبری روز گذشته )یکشنبه( پنجم 
تیرماه ۱۴۰۱ مجلس است که می توانید مشروح آن را در ادامه  بخوانید. به 
گزارش ایسنا، جلسه علنی مجلس به ریاست محمد باقر قالیباف برگزار شد و 
رسیدگی به گزارش کمیسیون اجتماعی در مورد طرح ساماندهی استخدام 

کارکنان دولت در دستور کار نمایندگان قرار گرفت.
در این جلسه سفیر ژاپن به همراه هیاتی از این سفارتخانه به عنوان مهمان 
حضور یافت. محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود ضمن تسلیت 
فرا رسیدن هفتم تیرماه، سالروز شهادت مظلومانه شهید بهشتی و یاران 
ایشان در انفجار دلخراش دفتر حزب جمهوری اسلامی گفت: شهید 
بهشتی عمر شریف خود را در راه ترویج فهم عالمانه از دینداری و انقلابی 
گری صرف کرد و در این راه با تاسی به آرمان های امام راحل هم با افراط و هم 
با تفریط مبارزه کرد. در جریان جلسه علنی دیروز، با تصویب مجلس، مهلت 
جذب اعتبارات تملک دارائی های سرمایه ای و مالی قانون بودجه سنواتی 
کل کشور افزایش پیدا کرد و تا پایان شهریور ماه شد. همچنین نمایندگان 
گزارش کمیسیون اجتماعی در خصوص طرح  ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت را بررسی کردند و با ۱۹۶ رای موافق کلیات این طرح را 
به تصویب رساندند. در جریان بررسی کلیات طرح ساماندهی استخدام 
کارکنان دولت میثم لطیفی رئیس سازمان امور استخدامی کشور گفت: 
یکی از شعارهای رئیس جمهور در زمان انتخابات ساماندهی دستگاه های 
اجرایی و اجرای عدالت برای کارکنان دولت با هر الگوی جذب بود و از همان 
ابتدا نیز این موضوع با جدیت دنبال شده است. جبار کوچکی نژاد نماینده 
مردم رشت هم تاکید کرد که جزئیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت باید با نگاه جامع مورد بررسی قرار گیرد تا نتیجه آن رفع تبعیض در 
بخش های مختلف اداری باشد. همچنین حجت الاسلام جواد نیک بین 
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با انتقاد از ورود نورچشمی ها به بدنه دولت 
گفت: متاسفانه شاهد هستیم که برخی از نورچشمی ها از طریق شرکت ها 
استخدام شده اما در عنوانی دیگر در بدنه اجرایی دولت مشغول به کار 
می شوند. نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ۱۸۶ رای موافق، ۲۰ رای 
مخالف و ۵ رای ممتنع از مجموع ۲۳۰ نماینده حاضر در مجلس به کلیات 
طرح تشکیل سازمان پدافند غیرعامل رای مثبت دادند و با اعلام هیات 
رییسه مجلس، طرح تشکیل سازمان پدافند غیرعامل به صورت دو شوری 
بررسی می شود، لذا طرح برای بررسی به کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ارجاع شد. حجه الاسلام جواد نیک بین در جریان بررسی 
کلیات این طرح در تذکری به رئیس مجلس گفت که باید مواردی در دستور 

کار مجلس قرار گیرد که گره ای از مشکلات مردم باز کند.
محمد باقر قالیباف در پاسخ به نیک بین، گفت: پدافند غیر عامل از موضوعات 
حیاتی کشور است، چند وقت قبل مشکلاتی در حوزه توزیع بنزین و 
کارت های بنزین و مشکلات فنی در پی آن رخ داد که این از موضوعات 
مربوط به پدافند غیر عامل بود. در پی طرح اظهارات یکی از نمایندگان 
راجع به ارز ترجیحی، بابک افقهی معاون پارلمانی سازمان برنامه و بودجه 
یادداشتی به هیئت رئیسه مجلس ارائه داد و تاکید کرد: اینکه گفته اند 

مجلس محترم ارز ترجیحی را حذف کرده، درست نیست.

 خلاصه مهم ترین اخبار مجلس
 در روز ۵ تیر

گزارش اسرائیل هیوم:

چالش های لاپید در 
تعامل با احیای برجام

رئیـس سـتاد کل نیروهـای مسـلح بـا تاکیـد بـر 
اینکه گام دوم انقلاب اسـلامی انتظـارات بزرگی 
را از جوانان و نسـل پـس از انقلاب بیـان می کند 
گفـت: مهم تریـن گام بـرای فتـح خرمشـهرها از 

بیـن بـردن یـأس و ناامیدی اسـت.
ر محمـد  یسـنا ، سرلشـکر پاسـدا بـه گـزارش ا
باقـری رئیـس سـتاد کل نیروهـای مسـلح در 
همایـش ملـی تربیـت در نیروهـای مسـلح کـه 
در دانشـکده شـهید محلاتـی قـم برگزار شـد، با 
بیان اینکـه علم بـدون تزکیـه و تربیت بـا عنوان 
مانـع بـرای رشـد انسـان مطـرح شـده اسـت، 
عنـوان کـرد: تزکیـه در کنـار تعلیـم و مقدمـه 
بـر آن و یـا بعـد از آن مطـرح شـده اسـت و ایـن 
همراهـی همـواره دیـده می شـود و تجربـه ۴۳ 
سـاله ای کـه شـاهد بودیم نشـان می دهـد که در 
همـه مقاطـع اگـر مأموریتی درسـت انجام شـده 
اسـت نتیجـه همراهـی و وجـود تربیت اسـلامی 
در رزمندگان و تلاشـگران حوزه هـای مأموریتی 

بـوده اسـت.
د کل نیروهـای مسـلح بـا بیـان  ئیـس سـتا ر
سـت  ینکـه بیشـتر کشـورهای دنیـا ممکـن ا ا
تهدیـدی نداشـته باشـند یـا بـا یـک نـوع تهدید 
روبـرو باشـند، عنـوان کـرد: نیروهـای مسـلح 
بـرو هسـتند،  و ر تهدیدهـای مختلـف  بـا  مـا 
نظـام اسـلامی مـا کـه حاصـل قرن هـا تـلاش و 
مجاهـدت اسـت از جهـات مختلف مـورد تهاجم، 

توطئـه و تهدیـد قـرار دارد.
ینکـه نیـروی  قـری بـا تاکیـد بـر ا سرلشـکر با
نسـانی بـدون قـدرت معنـوی و روحـی لازم  ا
امـکان ایسـتادگی و مقاومـت نـدارد، گفـت: مـا 
بایـد قـدرت خـود مقابـل آمریـکا را از معنویت و 
مسـیر تربیـت نیـروی انسـانی جسـت وجو کنیم. 
وی بـا بیـان اینکـه نیـروی انسـانی مـا در برابـر 
تهدیـد سـخت دشـمن، بـا تهاجم هـای مختلـف 
روبـرو اسـت، تصریـح کـرد: اگـر نیـروی مسـلح 
بـر دشـمن در صحنـه را  قـدرت تـاب آوری برا
نداشـته باشـد چگونـه می خواهد به آرام سـازی، 
کنتـرل و مدیریـت برسـد، مقابلـه بـا جنـگ نرم 

نقلابـی و اسـلامی  دشـمن و توسـعه فرهنـگ ا
بـر عهـده نیروهـای مسـلح اسـت. رئیـس سـتاد 
کل نیروهـای مسـلح بـر لـزوم بررسـی محیطی، 
کیـد کـرد و  زمینـه ای و وضعیـت موجـود تا
یـد نقـاط ضعـف و قـوت و همچنیـن  گفـت: با
فرصت هـا و تهدیدهـا بررسـی، وضعیـت موجـود 
آسیب شناسـی و نظام مسـائل اسـتخراج شـود و 
بـا گفت وگو شـنود بدانیـم در کجـا ایسـتاده ایم. 
وی بـا بیـان اینکـه گام دوم دسـتیابی بـه مبانی 
و اصـول تربیـت اسـت کـه بـه آن نیـاز داریـم، 
عنـوان کـرد: راهبردهـا و راهکارهـا مبتنـی بـر 
بیانیـه گام دوم انقلاب اسـلامی چه باید باشـد؟، 
و متأثـر از همـه این مـوارد برنامه بلنـد مدت چه 
خواهد بـود؟ و ما چـه کاری بایـد انجـام دهیم؟.  
سرلشـکر باقـری خاطرنشـان کـرد: مـا نیازمنـد 
نظـام جامـع تربیتـی هسـتیم کـه همـه تنـوع 
نیروی انسـانی را دربرگیرد از جوانـان بزرگواری 
کـه دو سـال از مهم ترین سـال های عمـر خود را 
در نیروهای مسـلح طـی می کننـد تا بسـیجیان، 
پایـوران و دیگـر عناصـر نیروهـای مسـلح که در 

ایـن نیـرو خدمـت می کننـد.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه نظـام تربیتـی نیروهـای 
مسـلح بایـد بـه خانواده هـای نیروهـای مسـلح 
نیـز توجـه کنـد، اظهـار کـرد: بـا یـک جمعیـت 
ز پنـج میلیـون نفـری روبـرو هسـتیم و  بیـش ا
بایـد افق هـای خـود را بـا نـگاه بـه ایـن جمعیت 
برنامه ریـزی کنیـم و بـر هـر کـدام از این اقشـار 
ویژگی هـای تربیتـی مـورد نظـر را پیش بینـی 
کنیـم، در ایـن نظـام تربیتـی تربیـت مربیـان از 
اولیه تریـن ابعـاد و گام هایـی اسـت کـه باید طی 
شـود. سرلشـکر باقری ادامـه داد: کشـف و درک 
مخاطـب مسـئله مهمـی اسـت، مربـی کـه نکات 
آن از جانـش بـر می خیـزد بـر جـان متربـی آن 
می نشـیند، مهارت هـای ارتباطـی، تـوان اقنـاع 
لقـای غیـر مسـتقیم دیگـر نکاتـی  مخاطـب و ا
اسـت کـه باید مـورد توجه قـرار گیـرد تـا نهایت 
ایـن چرخـه نظـام بـه بررسـی اثـر بخشـی منجر 

خواهـد شـد.
 وی بـا تاکید بـر اینکـه مربیـان باید الگو باشـند، 
عنوان کـرد: مربیـان باید بـا عمل، رفتـار و گفتار 
خـود بیشـترین تاثیـر را بر جـان مخاطبـان خود 

یـد در درون تشـکیلات  نسـان ها با رنـد، ا بگذا
تربیـت شـوند و انسـان هـای کارآمـد و فهیـم 
م هـای  گـر موفـق شـویم نظا تربیـت شـوند، ا
خـود را تربیـت زا و معنویـت زا تشـکیل دهیـم به 
تربیـت درسـت انسـان ها می رسـیم و البتـه کـه 

ورودی هـای مـا بایـد پالایـش شـده باشـد.
 سرلشـکر باقـری ادامـه داد: تربیـت از فرمانـده 
ر  فتـا ر نـده  فرما گـر  ا و  سرچشـمه می گیـرد 
و  ر و عمـل ا فتـا شـته باشـد و ر درسـتی ندا
همخوانـی نداشـته باشـد بـه نتیجـه نمی رسـیم 
و البتـه کـه مـا الگوهـای متعـددی را فـراروی 
خـود داریـم شـهید قاسـم سـلیمانی را داریـم و 
دیده ایـم که اگـر کلامـی می گفـت قبـل از آنکه 
شـنونده بشـنود بـه مرحلـه عمـل رسـانده بـود. 
وی اضافـه کـرد: شـهدای بزرگـوار دیگـری نیـز 
هسـتند کـه بـا عمـل و گفتـار و رفتـار خـود در 
عرصه تربیـت الگـو و سرمشـق می توانند باشـند 
و ایـن تربیت شـدنی اسـت و بایـد به عنـوان یک 

چشـمه جـاری ادامـه یابـد. 
ینکـه گام دوم  سرلشـکر باقـری بـا تاکیـد بـر ا
انقـلاب اسـلامی انتظـارات بزرگـی را از جوانـان 
و نسـل پـس از انقـلاب بیـان می کنـد، عنـوان 
نیـه رهبـر معظـم  یـن بیا کـرد: در سرتاسـر ا
انقـلاب اسـلامی انتظاراتـی را بیـان کردنـد کـه 
یـن  همـه تجربـه ۴۰ سـال حضـور و رهبـری ا
عالـم بزرگـوار اسـت کـه بـا جانبـازی در صحنه 
بـودن را نشـان داده اسـت و بـا فرماندهـی خود 
کشـتی انقـلاب را در میـان امـواج خروشـان بـه 
پیـش بـرده و بـه امیـد خـدا بـه دسـت صاحـب 

لزمان)عـج( خواهنـد رسـاند. ا
ینـده  نـه بـه آ ه خوش بینا میـد و نـگا ز ا  وی ا
م دوم  نیـه گا ن دیگـر مؤلفه هـای بیا به عنـوا
لبتـه در  فـزود: ا نقـلاب اسـلامی نـام بـرد و ا ا
شـرایط امـروز و کارشـکنی ها و سـوء مدیریت ها 
و تهاجم هـای دشـمن مشـکلات وجـود دارد امـا 
فرمانـده انتظـار دارد کـه جوانانـی تربیـت کنیم 
کـه ایـن افـراد خـوش بیـن بـه آینـده باشـند و 
وجـدان اخلاقـی در آن هـا رشـد کـرده باشـد و 
نـگاه انقلابـی و عمـل جهـادی بـر آن هـا غلبـه 
نیـم در ایـن  داشـته باشـد و روحیـه مـا می توا
بیانیـه مطرح شـده اسـت، اتکا بـه خود و اتـکا به 

داخـل مـورد تاکیـد قـرار گرفتـه اسـت. 
ره بـه دسـتاوردها و  شـا قـری بـا ا سرلشـکر با
کارهـای انجـام شـده در حـوزه تربیـت انقلابـی 
عنـوان کـرد: کشـور در دفـاع مقـدس بـا ارتـش 
بـزرگ رژیـم بعثـی روبـرو شـد و روحیـه یأس و 
ناامیـدی با پیشـرفت دشـمن در جبهه هـا ترویج 
شـد و عملیات هـای مختلـف نیـز بـه شکسـت 
لـی بهمـن و اسـفند مـاه ۵۹  رسـید امـا از حوا
شـاهد یک اتفـاق متفـاوت بودیـم که ۶ مـاه بعد 
عملیـات شکسـت حصـر آبـادان را بـا موفقیـت 
پشـت سـر گذراندیـم و در نهایـت بـه عملیـات 

بـزرگ فتـح خرمشـهر رسـیدیم.
یـأس  روحیـه  گـر  ا  : کـرد خاطرنشـان  وی   
میـدی غلبـه می کـرد و همـه بـه آن تـن  ا و نا
می دادنـد، اهـداف رئیـس جمهـور منحـوس آن 
دوره محقـق می شـد امـا ایـن اتفـاق نیفتـاد، و 
سـخنان شـهید باقـری راهبـرد جنـگ را تغییـر 
داد، از عملیـات هـای کوچـک یک دسـته و یک 
گروهـان آغـاز کردنـد و طـی ۶ مـاه ۲۵ عملیات 
عتمـاد بـه  نجـام شـده و ا کوچـک و متوسـط ا
نـی  ندها نـده شـده اسـت و فرما جبهـه برگردا
فتنـد کـه نتیجـه آن فتـح  تربیـت و رشـد یا

خرمشـهر شـده اسـت. 
 سرلشـکر باقری مهم تریـن گام فتح خرمشـهرها 
نسـت و  میـدی دا ا ز بیـن بـردن یـأس و نا ا ا ر
عنـوان کـرد: داشـتن اهـداف بـزرگ و شـروع از 
کارهای کوچـک راهبردهایی اسـت کـه در دفاع 
مقـدس تجربـه شـده و رزمنـدگان اسـلام را بـه 
پیروزی رسـانده اسـت و بـاز هـم ایـن راهبردها 
میـدی  ا ز بیـن بـردن یـأس و نا بـا محوریـت ا
می توانـد بـرای رفـع مشـکلات کشـور کارایـی 

داشـته باشـد.
و  ق  عـش و رسـیدن عـرا ز تشـکیل دا ا وی 
سـوریه بـه آسـتانه سـقوط یـاد کـرد و گفـت: 
همـه دنیـا پشـت تروریسـت ها بودنـد و مقابـل 
ایران ایسـتادند، آن هـا پـول و امکانات بسـیاری 
داشـتند امـا تجهیـزات مـادی کار را پیـش نبرد 
نی ها  مـروز بـه برکـت خـون شـهید سـلیما و ا
امنیـت پایداری در عـراق و سـوریه برقرار شـده 
اسـت و ایـن مـا می توانیم هـا شـعار نیسـت و مـا 

نیـم. نسـتیم و بـاز هـم می توا توا

سرلشکر باقری: نیروهای مسلح ما با تهدیدهای 
مختلف روبرو هستند

گزارش
ایسنا

روز گذشته بعد از اعلام از سرگیری مجدد مذاکرات 
احیای برجام و رفع تحریم های آمریکا، از سوی جوزپ 
بورل و حسین امیر عبداللهیان و در حالی که بسیاری 
فکر می کردند که این دور از مذکــرات هم به مانند 
دورهای قبلی در وین برگزار می شود، مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا اعــلام کرد که این بار مذاکرات 
احتمالا در یکی از کشــورهای حاشیه خلیج فارس 
برگزار می شود. به گزارش ایسنا، جوزپ بورل مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا عصر روز شنبه بعد از 
دیدارهای خود با مقامات ایران )حسین امیر عبداللهیان 
وزیر امور خارجه ایران و علی شمخانی دبیر شورای عالی 
امنیت ملی( در گفت وگو با رسانه های خارجی در تهران 
گفت که دور جدید مذاکرات هسته ای در وین برگزار 

نخواهد شد، چرا که این مذاکرات در چارچوب برجام 
و گروه چهار به علاوه یک برگزار نمی شود. بورل ادامه 
داد: از آنجایی که چنین گفت وگوهایی در چارچوب 
تماس های دوجانبه بین ایران و آمریکا برگزار می شود، 
ترجیح می دهیم در مکان دیگر آنها را انجام دهیم که 
ســردرگمی ایجاد نکند. مذاکرات در وین مربوط به 
همه اعضای برجام است. فکر می کنم این )مذاکرات( 
در جایی نزدیک تر به خلیج فارس یا بگذار بگویم مثلًا 
در کشورهای حاشیه خلیج فارس انجام می شود. بورل 
در ادامه در خصوص زمان برگزاری این مذاکرات که 
اتحادیه اروپا به ریاست انریکه مورا قرار است تسهیل گر 
آن باشد بار دیگر صحبت های خود در جریان کنفرانس 
مطبوعاتی مشــترک با امیر عبداللهیان را تکرار کرد 

و گفت: »چه زمان؟ زود. زودتر از آن که تصور کنید.
بعد از انتشار این خبر با توجه به نزدیکی روابط ایران با 
دو کشور قطر و عمان این گمانه در اذهان تقویت شد که 

احتمالا دور بعدی مذاکرات در دوحه و یا مسقط برگزار 
می شود و با توجه به این که مسقط  در سال ۱۳۹۰ نیز 
میزبان گفت وگوهای محرمانه ایران و امریکا بوده است، 
مذاکراتی که به نوعی زمینه ســاز برگزاری مذاکرات 
برجام در سال ۱۳۹۲ شد، برخی از تحلیل گران معتقد 
بودند که احتمالا مذاکرات در مسقط برگزار می شود و 
یکی دیگر از دلایل این موضوع را مذاکرات تلفنی اخیر 
وزیران امور خارجه ایران و عمان در روز پنچ شــنبه، 
دوم تیرماه می دانستند. در جریان این گمانه زنی ها 
که هیات ایران، امریکا و اتحادیه اروپا برای از سرگیری 
مذاکرات و حل مسائل باقی مانده بین تهران و واشنگتن 
عازم دوحه و یا مسقط می شوند؟ خبرهایی منتشر شد 
که با توجه به تلاش های مستمر قطر برای از سرگیری 
مذاکرات رفع تحریم ها، شانس دوحه برای میزبانی 
مذاکرات آتی بیش از سایر کشــورهای حوزه خلیج 

فارس است.

چرا دوحه؟   اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان
ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

140160319078002360مورخه1401/03/10  شماره  راي  برابر 
ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 
بلامعارض  مالكانه  دو كرمان تصرفات  منطقه  ثبت ملك  حوزه 
بشماره شناسنامه  علي  فرزند  رضائي  آقاي مصطفي  متقاضي 
خانه   باب  يك  ششدانگ  در  کرمان  از  صادره   2980228168
 3968 از  فرعي   16936 پلاك  مترمربع   132/5 مساحت  به 
اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 899 فرعي از 3986 اصلي  
واقع در بخش 2کرمان آدرس کرمان خیابان سرباز توکل آباد 

قدوسی32شمالی4غربی 3 سمت راست درب سوم خريداري 
گرديده  محرز  آبادی   عیش  جمشید  آقاي  رسمي  مالك  از 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
تاريخ  از  توانند  مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
نمايند. تقديم  به مراجع قضايي  را  دادخواست خود  اعتراض، 

وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  بديهي 
اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/03/22
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/06
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1331547
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اینفوگرافیک

مدیر روابط عمومی شهرداری منطقه یک  کرمان، خبر قطع کردن برق 
ساختمان شهرداری را تکذیب کرد. محسن عامری، مدیر روابط عمومی 
شهرداری منطقه یک، درخصوص خبر منتشر شده در فضای مجازی مبنی 
بر قطع کردن برق ادارات پرمصرف و مشاهده نام منطقه یک شهرداری 
کرمان گفت: شهرداری منطقه یک ارگانی خدمت رسان بوده که در کنار 
خدمت رسانی به همشهریان گرامی،در تمام فصول سال مدیریت مصرف 
صحیح منابع را مد نظر دارد و به کار بسته است. او افزود: امسال نیز همچون 
سنوات گذشته، مدیریت شهری شهرداری منطقه یک در کنار پرسنل خدوم 
و سختکوش شهرداری حداکثر توان خود را در مصرف صحیح تمامی منابع 
برق،گاز و آب مد نظر خویش قرار داده و با صرف جویی و مصرف صحیح،در 
فراخوان صرفه جویی منابع توسط ادارات گاز،آب و برق و گذر از بحران کمبود 

منابع مشارکت نموده و خبر فوق تکذیب می گردد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد جنوب کرمان گفت:طرح 
فرزندآوری یکی از ایده های خلاقانه موسسه 
فرهنگی هنری عتیق پارسه هاتف ساردو است که 
با حمایت این اداره کل در سطح جنوب کرمان اجرا 
می شود. بهرام مسلمی مهنی کاهش جمعیت را 
یکی از آسیب های جدی تهدید کننده آینده کشور 
برشمرد و ادامه  داد :همه ما وظیفه داریم با همگرایی 
و هم افزایی در راستای تحکیم بنیان خانواده تلاش 

کنیم.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان 
افزود: برای تحقق این مهم باید از کلیه ظرفیت های 
موجود در اجرای برنامه های فرهنگی بهره برد. او 

تاکید کرد: می توان از ظرفیت رسانه ها و هنرمندان 
برای تشویق و ترغیب مردم به فرزندآوری و افزایش 
جمعیت استفاده کرد. مسلمی مهنی همگرایی و 
هم افزایی با نهادهای فرهنگی و هنری را یک ضرورت 
دانست و ابراز کرد: اگر برنامه های فرهنگی و هنری از 
تنوع و کیفیت خوبی برخوردار باشند قطعا اثرگذاری 
بیشتری دارند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
جنوب.کرمان اظهار کرد: از پوستر طرح فرزند آوری 
با هدف جلوگیری از آسیب های اجتماعی در جنوب 
کرمان رونمایی شد. او اضافه کرد:رویکرد اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان در اجرای 
برنامه های قرآنی،فرهنگی و هنری نظارتی است و 

اجرای این برنامه ها به موسسات وابسته به این نهاد 
سپرده شده است. مسلمی مهنی عنوان کرد:طرح 
فرزندآوری یکی از ایده های خلاقانه موسسه 
فرهنگی هنری عتیق پارسه هاتف ساردو است که با 

حمایت این اداره کل اجرا می شود.

تکذیب خبر قطع برق ساختمان شهرداری 
منطقه یک توسط اداره برق

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:
طرح فرزند آوری با رویکرد کاهش آسیب های اجتماعی در جنوب کرمان اجرا می شود

عکس نوشت

رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش در دیدار با نماینده ولی فقیه در 
استان کرمان گفت: ائمه جمعه نقش موثری در 
ارتقا ء شأن و منزلت معلم دارند. مصطفی بابایی با 
اشاره به تاکید مقام معظم رهبری در دیدار اخیر 
فرهنگیان با ایشان»باید به شکلی رفتار کنیم 
که خود معلّم به معلّمی خودش افتخار کند، 
خانواده ی او به معلّمی او افتخار کنند و جامعه به 
او به چشم یک موجود مفتخر نگاه کند؛ما باید به 
اینجا برسیم« اظهار کرد: ائمه جمعه نقش موثری 
در تحقق جهاد تبیین و ارتقا شان و منزلت معلمان 
داردند. وی اظهار کرد: خوشبختانه در شرایط 
فعلی دولت،مجلس و شورای نگهبان تعامل و 
همکاری بسیار خوبی در راستای ارتقای شان و 
منزلت معلمان دارند. بابایی با بیان اینکه متاسفانه 
جریان های ضد انقلاب به دنبال سو ءاستفاده از 
جایگاه معلم و ارائه هجمه های سنگینی به شأن 
و منزلت معلم هستند گفت:فرهنگیان باید در 
شرایط فعلی هوشیار باشند و بهانه دست دشمنان 
نظام و انقلاب ندهند. رئیس مرکز اطلاع رسانی و 
روابط عمومی آموزش و پرورش استان کرمان از 
منبر به عنوان رسانه ای تاثیر گذار و اثر بخش نام 
برد و خواستار همکاری ائمه جمعه سراسر استان 
با آموزش و پرورش در راستای ارتقا منزلت و 

کرامت معلمان شد.

با تلاش محیط بانان و کارشناسان محیط زیست 
شهرستان های جیرفت وعنبرآباد، آبشخور های جدید 
برای بهبود وضعیت حیات وحش در این مناطق احداث 
شدند. محمد کمالی، رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
شهرستان جیرفت گفت: با توجه به خشکسالی های پی 
در پی و کمبود شدید منابع آب در زیستگاه های حیات 
وحش،بعد از بررسی های کارشناسی و جانمایی آبی، 
چند آبشخور جدید با مخازن ۲هزار لیتری و لوله گذاری 
به طول هزار متر برای تامین آب حیات وحش منطقه 
احداث شد. وی به ساخت چند آبشخور جدید اشاره کرد 
و گفت: با وجود گرمای طاقت فرسا، آبشخور های ساخته 
شده نیز با تلاش محیط بانان شهرستان های جیرفت 

و عنبرآباد بهسازی، مرمت، لایه روبی و آبگیری شدند.
کمالی هدف از ساخت آبشخور در زیستگاه ها را استفاده 
بهینه از منابع آبی،حفظ گونه های جانوری در منطقه و 
پیشگیری از ورود حیات وحش به مناطق مسکونی و 

کشاورزی حاشیه زیستگاه ها عنوان کرد.
در  آبشخور  دیگر  تعدادی  او ساخت  گفته  به 
زیستگاه های حیات وحش در دستور کار اداره حفاظت 

محیط زیست شهرستان جیرفت قرار دارد.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست جیرفت از کلیه 
خیران و علاقه مندان به محیط زیست درخواست کرد 
تا با توجه به تداوم خشکسالی ها و تاثیرات منفی آن بر 

حیات وحش، برای ساخت آبشخور پیش قدم شوند.

استاندار کرمان گفت: دستگاه های اجرایی این استان 
برای جذب تسهیلات تبصره ماده ۱۸ فرصت را از دست 
ندهند و با توجه به تورم موجود به تاخیر افتادن جذب 
تسهیلات در آینده ممکن است، ما را با چالش روبرو 
کند. محمد مهدی فداکار در نشست کارگروه اشتغال 
کرمان افزود: اغلب مشکل این استان در جذب نشدن 
تسهیلات تبصره ۱۸،مربوط به عملکرد و پیگیری 
نکردن برخی دستگاه ها است. وی با اشاره به عملکرد 
خوب بانک کشاورزی در پرداخت تسهیلات تبصره ۱۸ 
بیان کرد: شورای تامین همه محدودیت های دریافت 
تسهیلات مانند چک برگشتی و بدهی وام را به صورت 
موقت برداشت که همین مسئله در کل کشور نیز 

موجب عملکرد خوب این بانک شده است. استاندار 
کرمان تصریح کرد: به طور مثال با پرداخت تسهیلات 
در حوزه کشاورزی و در قالب دامدار کارت، عملا تهدید 
از تولید گوشت و تخم و مرغ برداشته شد. او تاکید کرد:  
مصوبات جذب تسهیلات تبصره ۱۸،طی مراحل سخت 
انجام می شود،  اما دستگاه های اجرایی کوتاهی می کنند 
و عملا این اعتبارات برگشت می خورد، در حالی که 
باید از تمام ظرفیت بانکی و مالی کشور برای جذب 
این تسهیلات در استان کرمان استفاده شود. فداکار 
ادامه داد: اگر در موارد خاص یک بانک برای پرداخت 
تسهیلات چالش ایجاد کرده باید اعلام شود تا مشکل 

را پیگیری کنیم.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان با بیان این مطلب که امسال 
امحای مواد مخدر در استان کرمان نداریم، تاکید کرد: تولید مواد مخدر شیشه 
در افغانستان چند برابر شده و متاسفانه الگوی مصرف مواد مخدر در استان 
کرمان با سرعت زیادی از سنتی به صنعتی تغییر کرده و این هشدار جدی است.

رحمان جلالی در حاشیه جلسه ویدئو کنفرانس با رئیس جمهور در خصوص 
هفته مبارزه با مواد مخدر، مقابله و پیشگیری را از مهم ترین ماموریت های 
اصلی سیاست ابلاغی مقام معظم رهبری در خصوص مبارزه با مواد مخدر در 
سال ۱۳۸۵ برشمرد و گفت: کاهش عرضه در حوزه های کشت، تولید، حمل، 
توزیع و مصرف سیاست راهبردی در بخش مقابله هستند. وی با تشریح وضعیت 
جهان در زمینه مواد مخدر عنوان کرد: روش های مقابله در جهان به روز شده 
است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان با برشمردن وظایف 
شش کمیته استان کرمان برای مقابله و پیشگیری و در ادامه از برنامه های هفته 
مبارزه با مواد مخدر سخن به میان آورد و اظهار کرد: همایش ملی مبارزه با مواد 
مخدر، برخورد با خرده فروشان، جمع آوری معتادین متجاهر با همکاری ناجا 
و دستگاه قضا و ... برنامه های این هفته هستند. وی بیان کرد: در سال گذشته 
استان کرمان در راستای مبارزه با سوداگران مرگ، ۶ شهید را تقدیم نظام 

جمهوری اسلامی کرد.
جلالی درباره ایست بازرسی ها تصریح کرد: استان کرمان سه مبادی ورودی 
جنوبی، میانی و شمالی دارد که طبق دو مصوبه شورای امنیت کشور مقرر شد 

که دو ایست بازرسی مصوب استان کرمان را پشتیبانی کنند.

شورای پدافند غیرعامل استان با محوریت ساماندهی مواد شیمیایی در صنایع استان 
برگزار شد.

سلاجقه مدیر  کل پدافند غیرعامل استانداری کرمان گفت:  بعد از تهدیدات سایبری و سه 
دقیقه زمان طلایی برای اطفاء حریق در صنایع بیولوژیک اصلی ترین تهدید، تهدیدات 
شیمیایی است و در این بین تهدید اصلی در صنایع خطر حریق مواد شیمیایی است به 

همین دلیل بایستی در سیستم انبارداری صنایع استان بازنگری شود.
او با اشاره به وجود ۴۰ شهرک صنعتی در استان افزود :  نیاز است در خصوص حریق های 
احتمالی انبارهای شیمیایی در صنایع پیش بینی و پیشگیری های لازم انجام شود و در 
این راستا برنامه ریزی برای برگزاری یک همایش به همت شهرک های صنعتی و رزمایش 

با مشارکت صنایع در حال انجام است.
سلاجقه تصریح کرد:  صنایعی که سیستم اطفاء حریق دارند بایستی با یکدیگر هماهنگ و 

مرتبط باشند تا در صورت وقوع حوادث به سرعت بتوانند به یکدیگر کمک کنند.
او افزود: زمان طلایی اطفاء حریق در صنایع ۳ دقیقه است و با توجه به روند صنعتی شدن 
استان نیاز است سازمان آتش نشانی شهرداری های استان نیز با امکانات نوین تجهیز شوند.

مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری کرمان افزود آموزش، اصلاح سیستم انبارداری و 
آمادگی واحدهای صنعتی سه اصل اساسی در زمان وقوع حوادث است.

زنگ خطر برای ایران زمین!
سد ۱۵ خرداد، ذخیره استراتژیک آب قم

سد ۱۵ خرداد در فاصله ۱۲ کیلومتری شهر دلیجان 
استان مرکزی و روی رودخانه قم رود ساخته شده 
و در سال ۱۳۶۸ به بهره برداری رسیده است، این 
سد به عنوان تامین کننده آب شرب استان قم در 
گذشته و ذخیره استراتژیک آب برای این استان 
در حال حاضر است. ظرفیت اسمی این سد ۱۹۵ 
میلیون مترمکعب که در حال حاضر و با کاهش 
بارندگی ها در کشور تنها ۷۰ میلیون مترمکعب در 
پشت این سد ذخیره آب وجود دارد که این میزان 
در مدت مشابه سال گذشته ۳۰ میلیون مترمکعب 

کاهش داشته است.

رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط 

عمومی وزارت آموزش و پرورش:

ائمه جمعه نقش موثری 
در منزلت معلم دارند

عملیات ساخت آبشخور و آب انبار در دشت میجان

استاندار کرمان: دستگاه های اجرایی فرصت جذب تسهیلات 
تبصره ۱۸ را از دست ندهند

معاون استاندار کرمان هشدار داد:
تغییر الگوی مصرف مواد مخدر از سنتی به صنعتی

در شورای پدافند غیرعامل مطرح شد
سه دقیقه زمان طلایی برای اطفاء حریق در صنایع

خبر

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان گفت: مالکین 
اراضی مسکونی در محلات فرسوده و ناکارآمد شهرها 
می توانند با استفاده از تسهیلات ویژه نوسازی و ساخت 
مسکن در این محلات واحد های مسکونی خود را 

نوسازی و مقاوم سازی کنند.
حاجی زاده در بازدید از پروژه درحال احداث خانه 
ز  محله شهرک صنعتی)شهید همت(شهر کرمان، ا
ارائه تسهیلات سازندگان مسکن در بافت های فرسوده 
ز همه ساکنان و مالکین  د و اظهار داشت: ا خبر دا
در محلات فرسوده استان کرمان دعوت می کنم تا 
بناهای ناپایدار و ساختمان هایی که به عنوان واحد 

فرسوده شناخته می شوند را هر چه سریع تر نوسازی و 
مقاوم سازی کنند.

وی با اعلام این مطلب که تسهیلات ویژه ای توسط 
بانک مسکن برای نوسازی واحد های فرسوده در نظر 
گرفته شده افزود: ساکنین و مالکین محلات هدف 
بافت فرسوده و ناکارآمد شهری در کلیه شهرستان های 
استان کرمان که توانایی دارند انفرادی اقدام و یا به 
صورت تجمعی و انبوه سازی با سازندگان)به صورت 
مشارکتی( از حمایت های خوب شهرداری ها،دولت و 

سازمان نظام مهندسی استفاده کنند.
مدیر کل راه و شهرسازی استان کرمان بیان کرد: به 

ازای هر واحد در شهر کرمان ۳۵۰ میلیون تومان و در 
سایر شهرها ۳۰۰ میلیون تومان تسهیلات پرداخت 

می شود.
او تاکید کرد: ساکنان این محلات باید سعی کنند از 
پنجاه درصد تخفیف صدور پروانه ساختمانی و پنجاه 
مهندسی  نظام  سازمان  تخفیفات خدمات  درصد 

ساختمان استفاده کنند.
حاجی زاده عنوان کرد: متقاضیان می توانند تا پایان 
تیر ماه با مراجعه به سایت شرکت بازآفرینی شهری 
ایران به آدرس facility.cdrc.ir نسبت به ثبت 

نام اقدام کنند.

پنجاه درصد کاهش هزینه صدور پروانه ساختمانی 
برای مقاوم سازی و نوسازی بافت فرسوده

نام کتاب: خون خورده
نویسنده: مهدی یزدانی خرم

ناشر :نشر چشمه

کتاب خون خورده آخرین رمان مهدی یزدانی خرم، روایتی 
تهران،  شهرهای  در  شده  گم  برادر  پنج  زندگی  از  جذاب 
آبادان، مشهد و بیروت در دهه ی ۶۰ است که تا مدت ها بعد 

از خواندنش هم ذهنتان را رها نخواهد کرد.
است.  دقیق  جزئیاتی  با  قوی  و  منسجم  رمانی   کتاب  این 
سرنوشتی  که  سوخته ای  برادران  شدن  متلاشی   داستان 
کدام  هر  جسم  و  می خورد  رقم  برای  شان  مهیب  و  عجیب 

روایتی تلخ را پشت سر می گذارد.

فراخوان شرکت در نمایشگاه گروهی 
هنرهای تجسمی با نام »مانی«

مهلت: ۲۰ تیر ۱۴۰۱
زمان برگزاری نمایشگاه: ۱ تا ۶ مرداد

رشته ها: نقاشی، طراحی،عکاسی،نگارگری،تصویرسازی، 
چاپ دستی،حجم،خوشنویسی، نقاشی خط،معرق،تذهیب، 

ویترای،رزین،آبستره،منبت، صنایع دستی
این نمایشگاه در نگارخانه ابن سینا با همکاری نگارخانه گل های 

داوودی و توسط گروه هنری کمال الملک برگزار می شود.
≡ شرایط شرکت در نمایشگاه:

بدون محدودیت در سبک و اجرا و موضوع
تکنیک: آزاد

ابعاد: تا اندازه ۵۰ در ۷۰
تعداد ارسالی برای داوری: تا ۷ اثر

راه های ارتباطی:
واتس آپ برای ارسال آثار: ۰۹۳۷۲۹۵۰۰۲۱

تلفن تماس:
۰۲۱۸۸۸۹۴۹۰۷ -۰۹۳۷۲۹۵۰۰۲۱
اینستاگرام نگارخانه گل های داوودی:

Instagram.com/golhayedavoudi_gallery

کتاب

فراخوان 

تصادف ۳ خودرو در بم؛ آتش سوزی 
پژو با یک کشته و ۸ مصدوم

رئیس پلیس راه بم-زاهدان از مصدومیت هشت نفر و فوت یک شهروند در تصادف 
سه خودرو در محدوده شهرستان بم خبر داد.

سروان نعیم مفلحی گفت: این تصادف در جاده بم-کرمان نرسیده به روستای ابارق و 
با برخورد سه خودرو )پژو پارس و ۲ دستگاه پژو۴۰۵( رخ داده است.

وی افزود: به دنبال این تصادف،خودرو پژو پس از واژگونی آتش گرفت و بلافاصله سه 
دستگاه آمبولانس به محل حادثه اعزام شدند.

سروان مفلحی تصریح کرد: در این حادثه یک نفر از سرنشینان پژو پارس جان باخت و 
اقدامات درمانی برای مصدومان دیگر توسط کارشناسان اورژانس انجام شد.

به گفته او دو نفر از مصدومان در صحنه تصادف رضایت شخصی دادند.
رییس پلیس راه بم-زاهدان ادامه داد: ۶ مصدوم نیز برای ادامه درمان به بیمارستان 

پاستور بم منتقل شدند که سه نفر از آنان به دلیل نقص عضو حال مساعدی ندارند.
سروان مفلحی گفت:علت این حادثه در دست بررسی است.

مسئولان علوم پزشکی بم نیز اعلام کردند که برای این حادثه سه دستگاه آمبولانس 
به محل اعزام شده بود.


